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Već ovom rečenicom postaješ dio našeg gimnazijskog svijeta. Otkrićeš bar djelić onoga što se u tom čarobnom 
svijetu zbivalo u proteklih godinu dana. Obnovljena je naša škola, sija u novom ruhu, ali sve što vrijedi uklesano je u 
ovo velelepno zdanje i traje, prkoseći vremenu. 

Naše stvaralačko putovanje počinjemo u nadi da će svaka misao biti iskra plamena koja ne gasne pred olujom 
budućih vremena, već plamti uz zvuke koraka novih generacija, čiji će uspjesi i najljepše uspomene ostati zauvijek u 
zidovima podgoričkog dragulja. Njima ostavljamo da nastave impresivnu priču, koja živi već više od jednog vijeka i 
neraskidivim nitima veže one čija je mladost u njoj sačuvana.

U ime Sekcije,
Aleksandra Dedović, III b

I razred
I a Sara Tadić i Omar Osmanagić 
I c Petar Vukotić
I e David Vukićević i Novak Jevrić
I g Damjan Lalović
I i Iva Mrdak i Anastasija Milikić
I k Jovan Kašćelan i Ksenija Vidaković
I n Anja Radulović i Anđela Kovačević
I s 1 Ksenija Adžić
I m Ksenija Belada i Kosta Vukićević
I b Anastasija Rovčanin
I d Anđela Jokić
I f  Tijana Popadić
I h Tamara Varagić
I j  Najda Bučan
I l Hristina Jovović
I s 2 Lea Vukašević

II razred
II a Aleksandra Rajković
II c Nevena Đuretić, Emra Kurgaš i Sofija Vujović
II g Lucija Jovanović i Milica Milović
II k Milica Vušanović, Klara Radović, Jana Petričević,  
 Helena Perović, Staša Dubak i Iva Aćimić
II m Dušan Subotić
II s 1 Milica Krivokapić, Aleksandra Vujisić i Lazar Bailović
II e Mina Grebović i Irina Karišik
II b Aleksandra Dedović i Marija Ostojić
II d Katarina Danilović
II h Anđela Obradović i Milena Medenica
II i Milica Rajčić i Nataša Vujović
II j Aleksandra Leković 
II f Ana Kovačević
II s 2 Matija Bulatović, Andrija Filipović i Matija Filipović

NAJBOLJI UČENIC-I/-E ŠKOLSKE 2017/18. GODINA

III razred
III a Vuk Slavić i Luka Bulatović
III c Dženana Đurković i Majda Šukurica
III e Marko Šušić, Ilma Jarović, Aleksa Petković 
 i Danilo Mirković
III g Ivan Raičević
III i Irena Laković
III k Katarina Vujošević
III b Ksenija Šćekić i Nina Đukanović
III d Milica Sošić i Andrija Jeknić
III f Filip Radović, Stefan Labović i Đorđe Krstajić
III h Una Sekulović
III j Jelena Ćuković i Vladimir Laković
III l Ksenija Bošković

IV razred
IV a Nađa Čelebić
IV c Nina Nikčević i Boško Jelić
IV e Vuk Radović i Kristina Radović 
IV g Vladislav Zečević, Srna Koprivica, Ognjen Đuković  
 i Mia Dubak
IV k Danilo Planinić
IV b Jana Dragaš
IV d Anja Brtan i Andrej Vukčević
IV f Lazar Ašanin
IV h Jovan Đurić
IV j Anđela Aletić
IV l Sara Šarić i Dimitrije Karanfilović 

Čestitamo Ognjenu Đukoviću, osvajaču mnogobrojnih 
nagrada na međunarodnim i državnim takmičenjima na 
izboru za đaka generacije školske 2017/18. godine.

Dragi čitaoče, 
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Školska takmičenja

ZNANJE – KLJUČ U SVAKOJ BRAVI
Učenic-i/-e podgoričke gimnazije su svojim talentom i vrijednim radom postigli zavidne rezultate na školskom takmičenju, 

održanom 2018. godine, kada su se mnogi, sa osvojenih minimalnih 75 bodova, plasirali na državno takmičenje koje će biti 
održano u februaru 2019. kada će iskusiti takmičarski duh na najvišem nivou. 

MATEMATIKA                         
1. Ksenija Belada, II m – 80 bodova      
(mentorka Marija Mićović) 
2. Emir Hadžajlić, III m – 80 bodova      
(mentorka Snežana Delić)
3. Majda Šukurica, IV c – 75 bodova
(mentorka Marija Mićović)
4. Kosta Vukićević, II m – 75 bodova     
(mentor Božo Baković)
5. Andrija Glomazić, I m – 75 bodova
(mentorka Snežana Delić)

BIOLOGIJA 
1. Luka Velašević, IV a – 92 boda     
(mentorka Sanja Ognjanović)         
2. Marko Šušić, IV e – 84 boda       
(mentorka Sanja Ognjanović)  
3. Aleksa Petković, IV e – 81 bod     
 (mentorka Sanja Ognjanović)
4. Marija Ostojić, III b – 79 bodova
(mentorka Marija Kojić) 

ENGLESKI
1. Jelena Bulatović, II g - 78 bodova
(mentor Vlajko Glušica)
2. Anja Kalezić, III e – 78 bodova
(mentorka Gordana Burić)
3. Anđela Obradović, III h – 78 bodova
(mentorka Jadranka Grbović)

FIZIKA 
1. Nikolina Lalić, II m – 98 bodova      
(mentorka Ranka Šestović)             
2. Marko Joksimović, IV l – 95 bodova  
(mentor Vladimir Popović)             
3. Filip Radović, IV f – 86 bodova      
(mentorka Ranka Šestović)             
4. David Pantović, IV a – 80 bodova     
(mentor Vladimir Popović)             
5. Stefan Čabarkapa, III m – 78 bodova  
(mentor Vladimir Popović)              

REZULTATI  ŠKOLSKOG TAKMIČENJA

6. Matija Pejović, II h – 75 bodova      
(mentorka Nela Dubak)                              
7. Dušan Subotić, III m – 75 bodova    
(mentor Vladimir Popović) 

PROGRAMIRANJE
1. Jovan Kašćelan, II k – 100 bodova    
(mentor Mladen Janković)               
2. Kosta Vukićević, II m – 100 bodova  
(mentorka Ana Aranitović)             
3. Filip Radović, IV f – 100 bodova     
(mentorka Ana Aranitović)             
4. Lazar Gazdić, IV a – 97 bodova         
(mentor Mladen Janković)
5. Balša Božović, III e – 85 bodova    
(mentor Mladen Janković)           
6. Kosta Novosel, I o – 80 bodova     
(mentor Mladen Janković)          
7. Petar Rakočević, I m – 80 bodova   
(mentor Aleksandrina Vujačić)   
8. Valentina Špirić, I m – 80 bodova   
(mentor Mladen Janković)            
9. Aleksandar Boljević, I m – 80 bodova 
(mentorka Aleksandrina Vujačić)       
10. Aleksa Račić, III b – 75 bodova     
(mentor Mladen Janković)
11. Đorđe Vujičić, IIIj – 75 bodova
(mentor Mladen Janković)
12. Igor Vujošević, I m – 75 bodova
(mentorka Aleksandrina Vujačić)
13. Matija Tomić, I m – 75 bodova
(mentorka Aleksandrina Vujačić)

ISTORIJA
1. Strahinja Davidović, III c – 95 bodova
(mentor Predrag Ražnatović )
2. Stefan Kojović, III j – 93 bodova     
(mentor Goran Marković)
3. Andrea Rajović, III i – 82 boda
(mentor Goran Marković)

4. Marko Vukčević, IV b – 76 bodova
(mentor Goran Marković)
5. Gojko Bošković, III c – 76 bodova
(mentor Predrag Ražnatović)

HEMIJA 
1. Aleksandar Mijajlović, IV l – 80 bodova 
(mentorka Svetlana Varagić)  
2. Andrija Đurović, III j – 78 bodova    
(mentorka Sandra Kosović)    
RUSKI
1.Anđela Obradović, III h – 88 bodova   
(mentorka Katarina Rovčanin)          
2. Ivana Tasić, IV f – 79 bodova   
(mentorka Maja Ivanović)           
3. Nemanja Dragišić, III m – 77 bodova
(mentorka Maja Ivanović)

ITALIJANSKI          
1. Ana Slavić, I a – 75 bodova 
(mentorka Milica Usančević)
2. Petar Drljević, I e1 – 75 bodova      
(mentorka Nikolina Đurović)          
3. Marko Marković, IV a – 75 bodova   
(mentorka Mirjana Kadić)

FRANCUSKI
1. Milena Medenica, III h – 87 bodova
(mentorka Dragana Tasić)
2. Tara Simović, II h – 84 boda
(mentorka Dragana Tasić)
3. Milica Sošić, IV d – 84 boda
(mentorka Ana Đelević)

NJEMAČKI 
1. Luka Nakić, IV l – 98 bodova       
(mentorka Marijana Mugoša) 
2. Andrea Dašić, IV l – 95 bodova      
(mentorka Marijana Mugoša)          
3. Magdalena Ostojić, II g – 81 bod     
(mentor Nemanja Mašović) 
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REZULTATI DRŽAVNOG TAKMIČENJA

Na Državnom takmičenju u organizaciji Ispitnog 
centra, održanom 2018, naši učenic-i/-e su osvojili pet 
prvih, četiri druga i šest trećih mjesta. 

• Aleksa Petković, III e, I mjesto (83 poena), 
biologija - mentorka Sanja Ognjanović

• Marko Šušić, III e, II mjesto (78 poena),  
biologija - mentorka Sanja Ognjanović

• Luka Velašević, III a, III mjesto (75 poena),  
biologija - mentorka Sanja Ognjanović

• Marko Joksimović, III l, I mjesto (80 poena),  
fizika - mentor Vladimir Popović

• Sara Šarić, IV l, III mjesto (71 poena),  
hemija - mentorka Svetlana Varagić

• Lazar Dašić, IV h, I mjesto/II nagrada (68 poena), 
istorija - mentor Momčilo Radović

• Kosta Vukićević, I m, II mjesto/III nagrada (53 poena), 
matematika - mentor Božo Baković

• Bojan Pejović, IV a, III mjesto (106 poena),  
engleski jezik - mentorka Tanja Marinović

• Srna Koprivica, IV g, I mjesto (110 poena),  
francuski jezik - mentorka Magdalena Popović

• Dunja Đuranović, IV g, II mjesto (102 poena),  
francuski jezik - mentorka Magdalena Popović

• Vladimir Vlahović, II g, I mjesto, (119 poena),  
italijanski jezik - mentorka Milica Usančević

• Martina Ljuljđuraj, III g, III mjesto (113 poena), 
italijanski jezik - mentorka Nikolina Đurović

• Andrea Dašić, III l, II mjesto, (108 poena),  
njemački jezik - mentorka Marijana Mugoša

• Kosta Vukićević, I m, I mjesto, (90 poena), 
programiranje - mentorka Ana Aranitović

• Filip Radović, III f, III mjesto (78 poena),  
programiranje - mentorka Ana Aranitović

REZULTATI SA OLIMPIJADE ZNANJA 
ODRŽANE U MAJU 2018. GODINE

• Kosta Vukićević, I m, I nagrada (matematika), 
mentor Božo Baković

• Majda Šukurica, III c, III nagrada (matematika),  
mentor Marija Mićović

• Ognjen Đuković, IV g, I nagrada (matematika),  
mentor Snežana Delić

• Matija Pejović, I h, I nagrada (fizika), 
mentor Nela Dubak

• Nikolina Lalić, I m, I nagrada (fizika), 
mentor Ranka Šestović

• Dušan Subotić, II m, II nagrada (fizika), 
mentor Vladimir Popović

• Marko Joksimović, III l, II nagrada (fizika), 
mentor Vladimir Popović

• Nada Jovović, II h, II nagrada (biologija), 
mentor Marija Kojić

• Marija Ostojić, II b, III nagrada (biologija), 
mentor Marija Kojić

• Luka Velašević, III a, III nagrada (bilogija), 
mentor Sanja Ognjanović

• Srna Koprivica, IV g, II nagrada (biologija), 
mentor Sanja Ognjanović

• Vladislav Zečević, IV g, III nagrada (biologija), 
mentor Sanja Ognjanović

• Andrija Đurović, II j, I nagrada (hemija), 
mentor Sandra Kosović

• Aleksandar Mijajlović, III l, III nagrada (hemija), 
 mentor Svetlana Varagić

U ime svih učeni-ka/-ca i zaposlenih u Školi iskreno 
čestitamo nagrađenim učenic-ima/-ama i želimo im još 
mnogo uspjeha u daljem školovanju.

PREPOZNAT KVALITET ZNANJA NAŠIH 
UČENIKA

U protekloj školskoj godini, naši gimnazijal-ci/-ke ostva-
rili su brojne uspjehe kako na takmičenjima organizovanim 
u Crnoj Gori tako i na međunarodnim takmičenjima, pred-
stavljajući našu školu kako joj i dolikuje.

NAGRADA ZA PREVOĐENJE S LATINSKOG 
JEZIKA

Učenic-i/-e naše škole Ilma Jarović i Marko Šušić iz III e 
sa mentorkom profesorkom Magdalenom Popović, su sre-
dinom aprila 2018. g. učestvovali su na takmičenju u prevo-
đenju s latinskog jezika u Sulmoni, rodnom mjestu velikog 
antičkog pjesnika Ovidija. Oni su prevodili njegovu knjigu 
Fasti i komentare na ovo djelo. Predstavnici četiri države 
dobili su nagrade za prevođenje, a među njima je i naša 
učenica Ilma Jarović. Svojim kreatorskim umijećem, posebno 
muzičkim, prisutne je na svečanoj večeri impresionirao i naš 
učenik Marko Šušić.



7

PRVO MJESTO NA TAKMIČENJU IZ 
SOCIOLOGIJE

Društvo sociologa Crne Gore, u saradnji s Filozof-
skim fakultetom u Nikšiću, Institutom za sociologiju i 
psihologiju Filozofskog fakulteta u Nikšiću i Studijskim 
programom za sociologiju Filozofskog fakulteta u Nikšiću 
organizovalo je IV takmičenje učeni-ka/-ca srednjih škola 
iz sociologije. Tema je bila Mladi i nasilje. Od velikog broja 
pristiglih radova na nivou Crne Gore, u uži izbor ušlo je 
13 finalista, među kojima su tri učeni-ka/-ca iz Gimnazije 
„Slobodan Škerović“: Slobodan Stojanović (mentorka Mira 
Mrdak), Marko Milikić i Jelena Šaković (mentorka Nataša 
Mićović). Prvo mjesto na ovom takmičenju osvojio je 
Marko Milikić iz IV c. Pored osvojenog prvog mjesta, na 
žiri su snažan utisak ostavili i preostala dva takmičara iz 
naše škole. Takmičenje je održano 16. aprila 2018. godine u 
prostorijama Filozofskog fakulteta u Nikšiću, a učenic-i/-e 
su bili u pratnji profesorke Mire Mrdak.

UČEŠĆE NA 35. BALKANSKOJ 
MATEMATIČKOJ OLIMPIJADI

Na 35. Balkanskoj matematičkoj olimpijadi, takmiče-
nju učeni-ka/-ca srednjih škola, koje je održano od 7. do 
12. maja 2018. u Beogradu, Nina Mitrović, učenica SMŠ 
„Mladost“ iz Tivta i Ognjen Đuković, učenik Gimnazije 
„Slobodan Škerović“ osvojili su bronzanu medalju. Na 
takmičenju je učestvovalo 65 takmičara iz 11 zemalja, 
stalnih članica BMO (Albanija, Bosna i Hercegovina, Bu-
garska, Kipar, Grčka, FJR Makedonija, Crna Gora, Moldavija, 
Rumunija, Srbija, Turska) i 42 učeni-ka/-ca iz 7 gostujućih 
zemalja (Azerbejdžan, Italija, Kazahstan, Saudijska Arabija, 
Srbija (B tim), Turkmenistan, Ujedinjeno Kraljevstvo). Crnu 
Goru na ovom takmičenju predstavljali su i učenici: Kosta 
Vukićević, Vladimir Bošković i Matija Delić. Organizator i 
pokrovitelj odlaska na BMO 2018 je Ispitni centar, a tim su 
predvodili dr Goran Popivoda sa Prirodno-matematičkog 
fakulteta i Tatjana Vujošević, savjetnica za matematiku u 
Ispitnom centru.

DODIJELJENA NAGRADA DoMEn KUPA 
JOVANU KAŠĆELANU

Povodom 10 godina poslovanja, kompanija DoMEn, 
agent nacionalnog domena. ME, organizovala je Dan pro-
gramiranja u ponedjeljak 14. maja, u Delta City Podgorica. 
Prije početka radionica dodijeljene su nagrade DoMEn kupa 
pobjednicima online takmičenja iz programiranja. Učenik 
Jovan Kašćelan (I k) osvojio je treću nagradu u konkurenciji 
srednjih škola.

PRVO MJESTO NA TAKMIČENJU SPELLING BEE 

Na takmičenju Spelling Bee na Cetinju (30. maja 2018), 
u organizaciji JU Gimnazija „Cetinje“, Matija Đurović, učenik 
dvojezičnog odjeljenja I e, osvojio je prvo mjesto u kategoriji 
srednjih škola (mentorka prof. Gordana Burić). Na takmičenju je 
učestvovalo 14 učeni-ka/-ca osnovnih i 9 učeni-ka/-ca srednjih 
škola iz Crne Gore. Žiri su sačinjavali prof. Olivera Kusovac 
(Filološki fakultet), prof. Nataša Pejović (Američki ugao) i prof. 
John Redos (Filološki fakultet, Američki ugao), dok je za čitanje 
riječi bio zadužen prof. Balša Ivanović (Filološki fakultet). 

MEDALJE NA ŠESTOM KUPU MATEMATIČKE 
GIMNAZIJE

Učenic-i/-e Matematičke gimnazije Ksenija Belada, Kosta 
Vukićević, Nikolina Lalić i Nađa Stojanović, sa profesorom 
Božom Bakovićem, učestvovali su na Šestom kupu ma-
tematičke gimnazije u Beogradu, koje je 26. juna okupilo 
takmičare iz 12 zemalja. Učenic-i/-e Gimnazije „Slobodan 
Škerović“ iz Podgorice ostvarili su značajne rezultate. Kosta 
Vukićević osvojio je zlatnu medalju iz matematike i bronzanu 
iz programiranja, a Nikolina Lalić osvojila je bronzu iz mate-
matike. Iskreno čestitamo svim učenic-ima/-ama i njihovim 
mentorima na izuzetnim rezultatima.
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UČEŠĆE NA SVJETSKOJ OLIMPIJADI IZ 
BIOLOGIJE

Naši učenic-i/-e Aleksa Petković, Luka Velašević i Marko 
Šušić su 14. jula 2018. g. otputovali u Teheran na Svjetsku 
olimpijadu iz biologije. Na ovom putovanju su im podrš-
ka, predvodioci i prevodioci bili gđa Sanja Kaluđerović iz 
Ispitnog centra i prof. dr Andrej Perović sa Biotehničkog 
fakulteta. Na ovo uzbudljivo putovanje u Iran učenike je 
ispratila njihova  mentorka Sanja Ognjanović. Naš učenik 
Marko Šušić je pohvaljen od žirija takmičenja. Kako kaže 
učenik Aleksa Petković:  „Iran smo doživjeli kao nevjerovatnu 
zemlju, bogatu istorijom. Iran je prigrlio moderno, ali ne i 
nakaradno; on je konzervativan, ali nije konzerva. Ljudi su 

nevjerovatni, gostoprimstvo je divno, a samo oni koji tamo 
nisu bili mogu pričati o ekstremizmu i tome slično. Stekli smo 
mnoge prijatelje sa kojima se redovno čujemo, te planiramo 
njihov dolazak i u naše balkanske krajeve“.

BRONZA NA MEDITERANSKOM 
OMLADINSKOM MATEMATIČKOM 

PRVENSTVU U RIMU

Na 5. Mediteranskom omladinskom matematičkom 
prvenstvu (MYMC 2018) održanom od 18. do 21. jula 2018. 
godine u Rimu, crnogorski tim, koji je prvi put učestvovao 
na ovom takmičenju, osvojio je bronzanu medalju. Crnu 
Goru su na ovom takmičenju predstavljali Majda Šukurica 

Ispraćaj naše delegacije na Olimpijadu u Teheran

Crnogorski tim na Mediteranskom omladinskom matematičkom prvenstvu u Rimu
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i Emir Hadžajlić, učenic-i/-e Gimnazije „Slobodan Škerović“ 
iz Podgorice i Mia Raičević i Milivoje Karadžić, učenic-i/-e 
Gimnazije „Stojan Cerović“ iz Nikšića. Tim je predvodila 
prof. dr Žana Kovijanić-Vukićević s Prirodno-matematičkog 
fakulteta UCG-e. Takmičenje je održano na Univerzitetu Tor 
Vergata u Rimu, a učestvovalo je 17 zemalja: Albanija, Alžir, 
Bosna i Hercegovina, Hrvatska, Kipar, Egipat, Francuska, 
Grčka, Italija, Liban, Crna Gora, Maroko, Palestina, Slove-
nija, Španija, Tunis i Turska. Organizator odlaska na MYMC 
2018 je Ispitni centar Crne Gore. Čestitamo cijeloj ekipi, a 
posebno smo ponosni na naše učeni-ke/-ce Majdu i Emira.

NAŠI UČENIC-I/-E NA
 LOMONOSOVU U MOSKVI

Odabrani tim naših učeni-ka/-ca ostvario je zapažen 
rezultat na Internacionalnom takmičenju iz hemije (In-
ternational Chemistry Tournament), koji je u periodu od 
20. do 25. avgusta 2018. g. održan na čuvenom ruskom 
Univerzitetu Lomonosov. U konkurenciji velikog broja 
timova iz čitavog svijeta, podgorički gimnazijal-ci/-ke su 
zauzeli deveto mjesto. Dobar plasman naših učeni-ka/-ca 
veliki je podstrek za Aktiv hemije i nova pregnuća naših 
profesorki u obrazovanju novih talenata. Zadatak timova 
koji su učestvovali bio je da predlože rješenja za devet 
od mogućih dvanaest problema i predstave ga stručnom 
žiriju. Učenic-i/-e koji su nas predstavljali u Moskvi bili su: 
Milica Šanjević, Isidora Lopičić, Aleksa Mijajlović, Marko 
Joksimović, Andrija Đurović i Damjan Lalović. Na ovom 
putovanju u daleku Moskvu pratile su ih mentorka Sve-
tlana Varagić i profesorka Jadranka Grbović.

UĆEŠĆE NA KVIZU CRNA GORA I NJENA 
SLOBODA

Učenic-i/-e dvojezičnog odjeljenja Mina Grebović, III 
e, Uroš Popović, II e i Jovan Aleksić, I e 1 učestvovali su 8. 
decembra na kvizu Crna Gora i njena sloboda kada su osvojili 
treće mjesto u konkurenciji 17 škola iz skoro svih crnogorskih 
opština. Kviz je organizovao SUBNOR Crne Gore, a pitanja su 
bila isključivo iz nacionalne istorije, s akcentom na NOB-u.

REGIONALNI APP IZAZOV

M:tel je ove godine organizovao konkurs Regionalni 
app izazov za izradu mobilnih aplikacija. U nadmetanju je 
učestvovalo 12 gimnazija i stručnih škola, a dvije ekipe iz 
naše gimnazije su ušle u prvih pet nagrađenih. Oni će se 
takmičiti i u finalu na regionalnom nivou 19. februara u 
Podgorici. Prvu ekipu su činili Đorđe Vujičić iz III j i Jovan 
Kašćelan iz II k. Njihova aplikacija Lux omogućava ljudima 
da nude i traže usluge na jednom mjestu. Drugu ekipu 
su činili: Filip Radović, Teodora Benić i Stefan Labović iz 
IV f. Njihova aplikacija Traversico služi kao informator o 
gradskom saobraćaju. Mentor učesnic-ima/-ama na kon-
kursu bio je Mladen Janković, profesor i IT-koordinator u 
našoj školi. 

KOTA +382

Na kvizu Kota +382, koji je organizovan iz Fondacije 
„Sveti Petar Cetinjski“ i emitovaće se na RTCG-u, učestvo-
vale su srednje škole iz cijele Crne Gore, između ostalih 
i dvije ekipe iz Gimnazije „Slobodan Škerović“. To su eki-
pe Gvardija, koju su činili učenic-i/-e Ksenija Vidaković, 
Damjan Lalović i Jovan Srbljanović, čija je mentorka bila 
profesorka Vesna Kovačević, i ekipa Biciklisti sa mentorom 
profesorom Zoranom Pejovićem. Kviz se bavi Crnom Go-
rom, njenom istorijom, kulturnim nasljeđem, prirodnim 
ljepotama i identitetom. Ekipa, Gvardija, osvojila je drugo 
mjesto na pomenutom kvizu, dok su Biciklisti osvojili 
četvrto mjesto.

Isidora Lopičić, II g
Isidora Rašović, II g
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Intervju sa direktorkom

GIMNAZIJA – NAŠ DRUGI DOM

Zoja Bojanić-Lalović, direktorka Gimnazije „Slobodan 
Škerović“, u ovoj školi je s jednim ciljem –  da učenic-ima/-
ama pruži kako znanje, sigurnost, riječi podrške i ohrabrenja 
tako i mogućnost da izraze svoj nesputan i kreativan duh u 
svoj njegovoj mladalačkoj raskoši. Koliki značaj za nju imaju 
obrazovanje i vaspitanje u životu mladih, ali i dobra uprava 
u ustanovama gdje se proces obrazovanja i sazrijevanja 
mladih ljudi odvija - otkriva nam u razgovoru za ovogodišnji 
broj školskog lista Koraci.

Što je to posebno u vezi sa Gimnazijom, što se krije u 
njoj i po čemu se to ona izdvaja u odnosu na ostale 
škole i u Podgorici i u državi?

Samim time što je upisuju najbolji među osnovcima, 
Gimnazija se i izdavaja u odnosu na ostale škole. S druge 
strane, naša škola radi po programu koji đacima omogućava 
prohodnost ka svim fakultetima što je čini primamljivim 
izborom za sve. Takođe, ne smijemo zanemariti poseban 
duh Gimnazije, izgrađivan 112 godina, koji ne čini samo da 
se gimnazijal-ci/-ke uvijek rado vraćaju Gimnaziji, već i da 
važi ,,jednom gimnazijalac, zauvijek gimnazijalac’’. Njena 
specifičnost je kako u ustanovi tako i u ljudima koji rade u 
njoj i, naravno, u onima koji se u njoj obrazuju.

Upoznati smo s time da ste Vi i Vaš tim ovog ljeta vri-
jedno radili, bez ijednog dana godišnjeg odmora, a 
sve radi savjesnog sprovođenja plana o rekonstrukciji 
zgrade i u cilju oplemenjivanja školskog prostora. 
Kako ste zadovoljni ishodom renoviranja Gimnazije 
i od kolike je važnosti ovaj poduhvat na koji se čekalo 
godinama?

Sa našim učenic-ima/-ama je i veliki broj zaposlenih, pa 
ukoliko želimo da kadar koji radi sa ovim mladim ljudima 
bude zadovoljan, potrebno je za to obezbijediti adekvatne 
uslove. Funkcionalan prostor, uređena zgrada i dovoljno 
nastavnih sredstava su preduslov za kvalitetno obrazovanje 
u svakoj ustanovi. Sa sređivanjem unutrašnjosti Škole i ople-
menjivanjem okoline započeli smo još od 1. decembra 2015, 
zaokruživši sve državnim projektom Energetska efikasnost, 
za koji smo konkurisali sa željom da ovaj prostor učinimo i 
energetski funkcionalnim. Pored dvorišta i Biblioteke, dobili 
smo i dobro opremljenu zgradu kada je riječ o grijanju i 
rasvjeti, pod sigurnim krovom, tako da svi u Gimnaziji, od 
učeni-ka/-ca do zaposlenih, sada imaju uslove dostojne 
osnovne funkcije ovog neprocjenjivog spomenika kulture.

Kao neko ko je mnogo ranije izašao iz školske klupe i 
svjedočio nešto drugačijem sistemu obrazovanja od 
današnjeg, šta je to što, po Vašem mišljenju, nedostaje 
današnjoj školi i obrazovanju uopšte?

I sama sam bila đak ove škole, a zatim i profesor. Iako 
sam odavno izašla iz tih okvira, ne volim da govorim o ovom 
sadašnjem vremenu iz perspektive nekoga ko žali za prošlim. 
Smatram da svako vrijeme nosi sopstvene specifičnosti u 
koje se treba uklopiti i davati svoj doprinos unapređenju 
kvaliteta rada. Danas smo svjedoci brzih promjena i radimo 
sa mladim ljudima koji mnogo brže dolaze do informacija od 
generacija kojima ja pripadam. Iako može biti teško, uvijek 
se trudimo da se prilagodimo promjenama i radimo na 
sebi kako bi adekvatno mogli odgovoriti na nove zahtjeve 
i izazove koje pred nas postavljaju nove generacije đaka.

Da li smatrate da se u našoj školi podjednako brine 
i o oplemenjivanju i razvijanju mladih kao humanih 
bića kao što se brine i o njihovom obrazovanju?

Da bi učeni-k/-ca izaš-ao/-la iz školske klupe kao čovje-
koljubivo biće, moramo voditi računa kako o obrazovnim 
tako i o vaspitnim ciljevima jedne ustanove čiji je zadatak i 
da đake pripremi za život. Najteže je ipak uhvatiti se u ko-
štac sa svim onim životnim pitanjima koja nas čekaju kada 
izađemo iz dvorišta gimnazije. Kroz nastavni program treba 
da stremimo slanju važnih poruka i tome da i sami budemo 
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uzori, modeli na koje će se učenic-i/-e ugledati. S druge 
strane, takođe nastojimo da kroz vannastavne aktivnosti 
omogućimo učenic-ima/-ama da izraze svoju inovativnost, 
kritički stav i intelektualnu svijest i, na kraju, da se uz nas 
polako izgrade ne samo u obrazovane, već i humane ličnosti 
spremne da prihvate sve životne i profesionalne izazove.

Živimo u sredini u kojoj, nažalost, umjetnost i kultura 
generalno ne zauzimaju uzvišen status. Na koji se 
način Gimnazija bori protiv toga i koji su to inovativni 
pojekti obilježili ovu, a koji su u planu da uljepšaju 
narednu godnu?

Borimo se, prije svega, promocijom pozitivnih vrijedno-
sti i mladih ljudi prepoznatih kako u Školi tako i u zajednici. 
Stoga i insistiramo na predstavljanju lokalnoj zajednici kroz 
raznolike programe, dešavanja u svečanoj sali i osnivanje 
raznih klubova, kao što je Klub talenata čija su vrata uvijek 
otvorena za one koji žele da pokažu i mogu mnogo više. 
Okrenuti smo, prije svega, mladim ljudima koji teže da osta-
ve trag u ovoj školi. Prošle godine smo predstavili projekat 
Alisa u Gimnaziji čuda gdje su objedinjeni različiti talenti 
naših učeni-ka/-ca kroz motiv svjetlosti – a naša svjetlost je 
upravo znanje. Tu je i koncert sa učenic-ima/-ama gimnazija 
iz regiona, zatim predstavljanje glavnom gradu kroz tri divne 
večeri: koncert za rođendan Podgorici, zatim koncert Gimna-
zije na kojem su izvođene pjesme na evropskim jezicima i 
posljednja noć je obilježena Omažom Podgorici gdje je kroz 
dobro osmišljen program oživljen duh glavnog grada. Izdata 
je i zbirka poezije učenice Lare Dragović, snimljen je CD za 
djecu iz Resursnog centra „1. jun“, zasađen je školski voćnjak, 
učestvovali smo u mnogim humanitarnim akcijama. Takođe 
je i isplaniran niz aktivnosti vezanih za Klub ljubitelja sedme 
umjetnosti kao i nekoliko programa kojima ćemo obilježiti 
kraj nastavne godine.

Ponosni smo na naše učeni-ke/-ce dobitnike nagrade 
iz Fonda za kvalitet i talente. Da li država pruža podrš-
ku i na adekvatan način pomaže uspješnim đacima?

Fond za talente jeste svakako dobar podstrek i način da 
se dâ podrška onima koji su najbolji. A najbolji je zapravo 
onaj učenik koji uspijeva da uz mnoštvo školskih obaveza 
radi na sebi, da dâ doprinos za afirmaciju Škole i sistema 
kroz brojne aktivnosti što je i vizija našeg načina školovanja. 
Na ovaj način je sistem pokazao da brine o onima koji su 
zaista svestrani i koji će sjutra dati značajan doprinos našoj 
zajednici.

Na svečanoj sjednici Skupštine glavnog grada uru-
čena Vam je i nagrada „19. decembar“ kao jedno od 
najvećih priznanja za one koji žive i rade u Podgorici. 
Što za Vas ova nagrada predstavlja?

Nagrada moga grada je najljepša nagrada koju sam 
mogla da dobijem. Ona je takođe i potvrda da društvo 
prepoznaje one koji zaista daju maksimum u poslu koji 
se bave. Osim što mi je posebna čast da sam dobitnica 
ove nagrade, ona me takođe i obavezuje da u narednom 
periodu unapređujem svoj rad, radim na sebi kako bih i 

onima sa kojima radim mogla pružiti adekvatnu podršku. 
Posebno sam ponosna i na vrijeme kada sam radila kao 
profesorka, jer sam tada dala doprinos za podršku tadašnjim 
generacijama, koje su danas veoma uspješne i ostvarene 
kako profesionalno, tako i porodično. Kasniji doprinos na 
polju obrazovanja kroz poziciju direktora je očigledno bio 
uspješan pošto je i zajednica to prepoznala. 

Da li smatrate da je važnija saradnja sa profe-
sor-ima/-kama ili sa učenic-ima/-ama i šta je od toga 
lakše ostvariti?

Kao rukovodilac obrazovne ustanove potrebno je ostva-
riti dobru komunikaciju sa svima koji su uključeni u rad škole: 
učenicima, nastavnic-ima/-ama i, naravno, roditeljima. Svi 
mi ne smijemo zaboraviti da smo ovdje prvenstveno zbog 
učeni-ka/-ca, kako nastavnici-i/-e tako i Uprava, Pedagoš-
ko-psihološka služba i roditelji kojima je najvažnija dobrobit 
i sreća njihove djece. Sa svima je neophodna kavalitetna 
saradnja, ali centar svega je naravno – učeni-k/-ca.

Ako pretpostavimo da su našim obrazovnim progra-
mima potrebne inovacije, u kojem pravcu bi trebalo 
ići u tom smislu i šta bi trebalo učiniti da se poboljša 
kvalitet nastave u školi?

U ovom trenutku za mene je sigurno prioritet rad na 
kvalitetu nastave. Kada je riječ o materijalnim uslovima, 
ostvareno je gotovo sve. Zaokružili smo brojne projekte, 
trenutno se završava renoviranje sale za fizičko vaspitanje, 
obnavlja se cjelokupni inventar čime su obezbijeđeni kva-
litetni uslovi. Ono što ostaje, a što je takođe od ključnog 
značaja, je unapređenje same nastave. Program je uspješan 
onoliko koliko smo mi spremni da ga sprovodimo u učionici, 
što znači da prje svega treba radti na unapređenju metoda 
rada što zavisi od nastavnika. Nastavnik mora da radi na sebi, 
unapređuje kvalitet svoga rada i naravno bira adekvatne 
metode da bi ostvario prije svega obrazovne ciljeve, a da 
pri tom ne zanemari one vaspitne.

Poznato je da ste prije ove profesije bili profesorka 
književnosti. Šta je to što Vas je ovom zanimanju 
najviše privuklo i što ste odmah zavoljeli?

Učionica je teren koji posebno volim, pa čak i sada sam 
u kontaktu sa svojim bivšim učenic-ima/-ama čija mi podrška 
i jeste znak da je to što sam tada radila bilo dobro, a bez 
njihove podrške ne bih ni sada bila uspješan rukovodilac. 
Kod te profesije je možda i najvredniji osjećaj dobre energije 
i osjećaj da vam se ono što dajete - i vraća. 

I za kraj, šta biste poručili novim generacijama gi-
mnazijal-aca/-ki?

Mladim ljudima koji dolaze poručujem da ne posustaju 
pred preprekama, uspravno idu svojim putem, mijenjajući 
ono što mogu, da ostanu svoji uprkos svemu i budu svjesni 
da je ovo njihovo vrijeme.

Milena Medenica, III h 
Marija Ostojić, III b
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Nagrade učenic-ima/-ama i predavačima iz Fonda za kvalitet i talente

ZA ODLIČAN 5

Znanje je neuništiva moć i čovjekovo najjače oružje. 
Zato ga treba dijeliti ne štedjeći ni snagu, ni vrijeme, jer tako 
ulažemo u budućnost svih nas, u budućnost naših potoma-
ka. Međutim, svakom pregaocu, bilo da je on učeni-k/-ca ili 
predavač, potrebni su podstrek i ohrabrenje na tom putu 
prenošenja ili sticanja znanja. 

Shvatajući važnost pohvale i nagrade kao izvora sva-
ke dobre motivacije, Ministarstvo prosvjete Crne Gore je u 
septembru 2018. godine objavilo javni konkurs za dodjelu 
nagrada učenic-ima/-ama i nastavnic-ima/-ama iz Fonda 
za kvalitet i talente. Ovim potezom, Ministarstvo prosvjete 
Crne Gore, ohrabrilo je đake i predavače da se dokažu, da 
postanu nečiji uzor i da sustignu svoje. Ministarstvo prosvjete 
je u okviru ovog konkursa dodijelilo ukupno 500 nagrada za 
najtalentovanije učeni-ke/-ce i najpredanije nastavni-ke/-ce.

Za nastavni-ke/-ce je dodijeljeno 200 nagrada, od kojih su:
• 104 nagrade za nastavni-ke/-ce razredne i predmetne 

nastave u osnovnim školama,
• 80 nagrada za nastavni-ke/-ce srednjih škola,
• 16 nagrada za nastavni-ke/-ce umjetničkih škola.

Za učeni-ke/-ce je dodijeljeno 200 nagrada, od kojih su:
• 94 nagrade za učeni-ke/-ce VI, VII,VIII i IX razreda osnovnih 

škola,
• 90 nagrada za učeni-ke/-ce srednjih škola,
• 16 nagrada za učeni-ke/-ce umjetničkih škola.

Odziv je bio veliki. Na 
adresu Ministarstva stiglo 
je 1200 prijava, ali se samo 
njih 500 izdvojilo radom, 
rezultatima, stručnim usa-
vršavanjem i talentom. 
Među dobitnic-ima/ama  
se nalaze i učenic-i/-e i na-
stavnic-i/-e naše škole.

Profesorke Gimnazije 
Ana Aranitović, Snežana 
Delić, Nela Dubak, Marija 
Kojić, Vesna Kovačević, Sa-
nja Ognjanović, Magdalena 

Popović, Milica Usančević i Svetlana Varagić i profesor Vla-
dimir Popović - dobitnici su nagrade ZA odličan 5 iz Fonda 
za kvalitet i talente.

Nagrađeni učenic-i/-e iz Fonda za kvalitet i talente: Ana Sla-
vić, Ia, Luka Šćepanović, Ic, Jovan Aleksić, I e1, Marija Ćetković,  
I e2, Aleksandar Boljević , I m, Andrija Glomazić , I m, Matija 
Tomić, I m, Nikola Knežević, I m, Petar Rakočević, I m, Valentina 
Špirić, I m, Nina Giljanović, I n, Ana Cicmil, I j, Danilo Konjević, 
I o, Marko Žižić, II i, Damjan Lalović , II g, Jovan Kašćelan, II k, 
Kosta Vukićević, II m, Ksenija Adžić, II s1, Luka Pavićević, II b, 
Balša Božović , III e, Marija Žižić, III c, Marko Šušić, IV e, Aleksa 
Petković, IV e, Majda Šukurica, IV c, Milica Dobričanin, IV k, 
Dunja Đuranović, IV g, Ognjen Đuković, IV g, Srna Koprivica, 
IV g, Vladimir Vlahović, II g, Emir Hadžajlić, III m, Luka Velašević, 
IV a, Filip Radović , IV f, Andrea Dašić, IV l, Marko Joksimović, 
IV l, Martina Ljuljđuraj, IV g, Sara Šarić, IV l, Bojan Pejović, IV a  
i Lazar Dašić, IV h.

Svečanost dodjele ovih nagrada održana je 27. decem-
bra 2018. u, za tu priliku, naročito dotjeranoj fiskulturnoj sali 
naše škole. Ceremoniji uručivanja nagrada prisustvovalo je 
500 nagrađenih đaka i nastavni-ka/-ca iz čitave Crne Gore, 
njihovi nabliži, porodice i kolege. Naročitu važnost događaju 
dalo je i prisustvo Duška Markovića, predsjednika Vlade, 
mnogih ministara kao i drugih istaknutih ličnosti iz javnog 
života Crne Gore. 

Dr Damir Šehović, ministar prosvjete u Vladi Crne Gore, 
poručio je nagrađenima: „…Ove nagrade su naša skromna 
pomoć na tom, katkad memljivom, putu pronalaženja volje 
da postanete najbolja verzija sebe“.

U ime nagrađenih profesor-ki/-a zahvalila se Milica Usan-
čević, profesorka italijanskog jezika iz Gimnazije „Slobodan 
Škerović“. Iz njenog govora izdvajamo lijepu poruku koju 
odgovorni, nadamo se, neće zaboraviti ni ubuduće:  „I uvijek 
treba podsjećati da je obrazovanje skupo, prije svega košta 
dosta vremena i truda, ali neznanje je još skuplje“.

Mina Kuzmanović, I g
Jelena Raičević, I e1
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Gimnazija – energetski efikasan prostor

IZ MAGLE PRAŠINE PRODUŽAVA SVOJU 
VJEČNOST U NOVOM RUHU

Željom da ispuni svoje halapljive potrebe, čovječanstvo 
je svijetu donijelo veliki problem koji buduće generacije 
ostavlja pod znakom pitanja. Nedostatak energije, klimat-
ske promjene i zagađenje životne sredine, kao posljedice 
prekomjerne potrošnje, i te kako negativno utiču na našu 
okolinu. Energetska efikasnost ne predstavlja puku štednju 
energije, već njeno racionalnije korišćenje, što doprinosi 
poboljšanju kako kvaliteta okoline tako i kvaliteta života 
i rada. 

U Gimnaziji „Slobodan Škerović“ sproveden je Program 
energetske efikasnosti u javnim zgradama, koji Ministarstvo 
ekonomije realizuje u saradnji s Ministarstvom prosvjete, 
Ministarstvom rada i socijalnog staranja i Upravom za 
imovinu. Gimnazija je, uključujući se u ovakav projekat, 
pokazala da razumije važnost racionalne potrošnje ener-
getskih i materijalnih resursa. Iako su radovi počeli 18. 
maja 2018. godine, omogućen je bezbjedan i neometan 
tok nastave, a svi koji su predano učestvovali u realizaciji 
ovog projekta, zajedno sa učenicima, nestrpljivo su čekali 
trenutak kada će Gimnazija, tada još uvijek skrivena iza 
merdevina i skela, u svojoj ljepoti ugledati svjetlost dana.

Ovim projektom obuhvaćen je niz unapređenja, tako 
da zgrada Gimnazije, i spoljašnjim i unutrašnjim izgle-
dom, može nastaviti da plijeni svačiju pažnju. Prije svega, 
izvršena je rekonstrukcija i sanacija kompletne fasade, ali 
i zamjena krovnog pokrivača i termoizolacija potkrovlja. 
Dobro izolovan prostor troši manje energije za grijanje 
i hlađenje, zaštićen je od temeperaturnih kolebanja, što 
na kraju produžava životni vijek našeg arhitektonskog 
dragulja. Instalirane su računarske mreže, zamijenjena je 

kompletna elektro-instalacija, oluci i vrata na svim ulazima u 
Školu. Obnovljena je rasvjeta, a stare svjetiljke zamijenjene 
su LED lampama koje funkcionišu na principu senzora, što 
vrijeme njihovog rada svodi na neophodni minimum. U većini 
učionica rekonstruisani su podovi i plafoni, a na zidovima 
su ugrađene modularne utičnice koje, povezujući veći broj 
prekidača, omogućavaju jednostavno korišćenje osvjetljenja 
i osavremenjuju enterijer.

Rekonstruisana je i kotlarnica, zamijenjeni su radijatori, te 
je tako sistem grijanja, reagujući na spoljašnju temperaturu, 
unaprijeđen i radi isključivo kada je potreban. Postavljen je i 
novi rezervoar za gorivo.

Ovim modelom ostvarena je optimalna potrošnja elek-
trične energije, povećan je nivo komfora i poboljšani su uslovi 
za boravak i rad u Školi.

Vrijedno je istaći i to da je Gimanzija sada u potpunosti pri-
lagođena kretanju osoba sa invaliditetom, a to je omogućeno 
stazom na ulazu u zgradu, liftom i odgovarajućim toaletima.

Sve ove radove ispratila je misao o zadržavanju auten-
tičnosti izgleda zgrade Gimnazije, zbog čega je njeno obličje 
ostalo isto. Uz obnovljen travnjak, dvorište sada krase i nove 
sadnice, što Školu smješta u divan ambijent koji čini da ona 
zasija potpuno novim sjajem.

Naša gimnazija simbol je Podgorice. Nije samo obrazovna 
ustanova, već i jedinstven kulturno-istorijski spomenik koji, 
trajući više od jednog vijeka, ostaje impresivna građevina 
okrenuta vječnosti.

Aleksandra Dedović, III b, 
Mina Grebović, III e
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Drvored u školskom dvorištu, mjesta okupljanja po-
put takozvane ,,kocke“, pas kome je svaka grupica dala 
drugo ime, stres pred kraj tromesječja, kameni zidovi i 
stepenice, stameni stubovi, najljepša svečana sala, nova 
biblioteka. Ovo su neka obilježja naše škole. Kako se 
četvrta godina mog školovanja bliži kraju, sve češće se 
vraćam na dane koje sam u njoj provela, na sve što mi je 
pružila. Osvrnuvši se, vidim i ono što su drugi postigli, a 
kad pogledam naprijed, hrabra sam zbog znanja i vještina 
koje sam zahvaljujući njoj stekla, bogatstva duha kojim 
mi je učenje u Gimnaziji „Slobodan Škerović“ uzvratilo. 
U Gimnaziji ćeš naći onoliko koliko želiš, a priče naših 
đaka svjedoče o tome. Kao sastavni dio školovanja u 
ovoj uglednoj ustanovi jesu i međunarodne razmjene 
u kojima su učestvovali mnogi bivši i sadašnji učeni-ci/-
ce. Kao učesnica nekih od njih, pozvana sam da o tim 
razmjenama nešto i napišem.

Međunarodna razmjena učeni-ka/-ca u Italiji

Ponosni smo na ostvarenu saradnju naše škole sa škol-
om ITT Pacionotti iz grada Fondi u centralnoj Italiji. Naime, 
naši učenic-i/-e izgradili su mnogobrojna prijateljstva sa 
vršnja-cima/kinjama iz ove škole. Deset gimnazijal-aca/-ki 
je sa profesorkama Majom Vuković i Milicom Usančević, 
boravilo u Italiji, od 16. do 21. aprila 2018, a oni su nam 
uzvratili posjetu u periodu od 25. do 31. oktobra. U  okviru 
Evropske nedjelje, pored gimnazijal-aca/-ki i učeni-ka/-ca 
iz Fondija, i škole iz Belgije i Njemačke učestvovale su 
u projektu pod nazivom Evropa juče, danas, sjutra. Cilj 
projekta je promišljanje o doprinosu koji svaka država 
može dati Evropi, upoznavanje drugih kultura i isticanje 
značaja međunarodne saradnje. 

U Fondiju, gimnazijal-ci/-ke su upoznali svakodnevni 
život svojih vršnjaka iz Italije - svakog prijepodneva išli 
su u školu i pohađali časove namjenjene njima, isključivo 

na engleskom jeziku. Kroz časove hemije, informatike, 
glume, naši učenic-i/-e su iskusili italijanski obrazovni 
sistem. Zajedno sa profesorkama, obišli su Rim, Gaetu 
i Sperlongu. Međutim, osim što su upoznali italijansku i 
kulture drugih država koje su učestvovale u programu, 
predstavili su i svoju - izveli su igre iz stare Crne Gore i 
Boke u originalnoj crnogorskoj nošnji, a učenica Mija 
Petrić je oduševila publiku vokalnom izvedbom pjesme 
Čije je ono djevojče.

Uzvraćajući posjetu, učenic-i/-e i profesor-i/-ke iz 
Italije obilazili su prirodne i kulturne znamenitosti Crne 
Gore, pohađali radionicu o vršnjačkom nasilju i nasilju na 
internetu. Našim gostima vrata je otvorila i Fabrika čokol-
ade u vlasništvu DOO Falcon iz Podgorice, kao i italijanska 
ambasada. Učesnic-i/-e u projektu kulturne razmjene Crne 
Gore i Italije zajedno su posjetili Cetinje, Kotor, Perast i 
Virpazar. Gosti iz Italije nijesu krili svoje oduševljenje cr-
nogorskom prirodom i kulturnim znamenitostima. Kući su 
se vratili, vjerujemo, sa lijepim uspomenama, a Gimnazija 
je još jednom svjedočila oproštajnim zagrljajima i vješto 
skrivenim suzama.

Aktivizmom otvaramo mogućnosti

Zahvaljujući saradnji Volonterskog kluba naše škole i pre-
danom volonterskom radu, članica kluba, Milica Dobričanin, 
učestvovala je na omladinskoj razmjeni BUGS! We will – will 
we survive – together u periodu 10−19. aprila 2018, održanoj u 
Frankfurtu. Razmjena mladih iz sedam zemalja (Turska, Egipat, 
Izrael, Rumunija, Češka, Njemačka i Crna Gora) organizovana je 
sa ciljem da se metodama neformalnog obrazovanja izučava 
svijet insekata. Učesnic-i/-e u razmjeni imali su nesvakidašnju 
priliku da se stave u ,,kožu’’ jednog insekta, te da metodom 
teatra, kreiranja videa i pjesama, osjete, upozanju svijet kroz 
prizmu insekta, dublje razumiju materiju i izgrade sposobnost 
da kvalitetnije prenesu stečeno znanje.

Programi međunarodne razmjene

MI U SVIJETU, SVIJET U NAMA
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Uzdigli smo se „iznad granica“

U 2018. godini realizovan je i projekat Beyond Borders. 
Ovaj projekat podržan je od strane Regionalne kancelarije 
za omladinsku saradnju (RYCO). Naša škola je u ovoj razmje-
ni učestvovala kao partner, zajedno sa Prvom gimnazijom 
iz Sarajeva, Gimnazijom Josip Broz Tito iz Skoplja i Šestom 
beogradskom gimnazijom. U Sarajevu, naši učenic-i/-e bili 
su gosti nosilaca projekta Beyond Borders, Prve gimnazije 
iz Sarajeva. Oni su učestvovali u radionicama na teme mul-
tikulturalnosti, pomjeranja unutrašnjih i spoljašnjih granica, 
vrijednosti Evropske unije, ljudskih prava itd., a zatim dobili 
sertifikate za vršnjačke edukatore. Obišli su znamenitosti grada 
sa bogatim kulturnim nasljeđem, mjesta na kome se najbolje 
uočavaju susreti kultura tokom istorije. Uzvratili su nam posje-
tu, a mi opravdali glas o gostoprimljivosti Crnogoraca, dajući 
sve od sebe da se kući vrate ispunjeni lijepim emocijama i 
sjećanjima. Cilj projekta, kako ističu i sami učesnic-i/-e, bila je 

promocija duha pomirenja i saradnje među mladima u regionu 
putem programa razmjene. Koordinatorke razmjene bile su 
bibliotekarka Sanja Marijanović i profesorka Maja Vuković, a 
učenic-i/-e Prve gimnazije iz Sarajeva su, između ostalog, obišli 
Cetinje, Budvu i Kotor, upoznali se sa crnogorskom istorijom 
i tradicijom. Što je za nas važno, jeste da se obrazovanjem 
nastavljamo uzdizati „iznad granica“ i da zajednički dijelimo 
nove ideje i projekte.

Tradicionalno u Ksantenu

U sada već tradicionalnoj razmjeni učeni-ka/-ca i u duhu 
sporazuma o saradnji naše škole sa školom u njemačkom gra-
du Ksantenu, po četvrti put, gimnazijal-ci/-ke su u periodu od 
14. do 21. aprila posjetili turistički atraktivan Ksanten, grad u 
pokrajini Sjeverna Rajna-Vestfalija. Na tom putu pratili su ih naši 
profesor-i/-keTanja Pajović-Lučić i Filip Jovićević. Učenic-i/-e su 
boravili u porodicama drugara iz škole u Ksantenu. Za vrijeme 
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boravka u Njemačkoj, pored obilaženja arheoloških lokaliteta i 
drugih znamenitosti ovog grada, učestvovali su u dešavanjima 
u školi, oprobali se u sportskim disciplinama, a posljednjeg 
dana predstavili našu školu, grad i državu. Svojevrstan izazov, 
kako kažu gimnazijal-ci/-ke, bio je višednevni istraživački rad 
koji je od njih zahtjevao da saznaju više o običajima koji se 
izvode u različitim djelovima Njemačke, da ih uporede sa 
crnogorskim i uoče sličnosti, i na kraju, prezentuju široj publici 
iz Ksantena. Po sličnom programu, u periodu od 6. do 13. 
oktobra 2018. godine, odvijala se i njihova posjeta Crnoj Gori. 

Muzikom - Za nove početke

Između šest gimnazija iz regiona 2017. godine potpisan 
je Memorandum o saradnji, koja bi pospiješila komunikaciju 
i razmjenu iskustava učeni-ka/-ca i profesor-a/-ki gimnazija 
susjednih država. Škole učesnice projekta su Gimnazija 
„Josip Broz Tito“ iz Skoplja, „Gornjogradska gimnazija“ iz 
Zagreba, „Šesta beogradska gimnazija“, „Prva gimnazija“ 
iz Sarajeva, Gimnazija „Jožeta Plečnika“ iz Ljubljane, kao i 
naša škola. Gimnazija „Slobodan Škerović“ bila je domaćin 
prošlogodišnjeg susreta gimnazija, drugog po redu. Kažu 
da je 19. oktobra svečana sala bila ispunjena do posljednjeg 
mjesta. Ali, vidite, mi izvođači smo bili toliko okupirani 
muzikom, energijom, ljubavlju, da statistici nismo pridavali 
značaj. Kada sam na sajtu naišla na taj podatak, oči su mi 
ipak zacaklile od radosti. Toliko je gimnazijal-aca/-ki sa nama 
pjevalo rok. „Prva gimnazija“ iz Sarajeva, „Šesta beogradska 
gimnazija“, kao i naša škola, po drugi put okupljaju svoje 
školske bendove u duhu Memoranduma o saradnji. Školski 
bendovi, Valter, Šestar i Abyssia, izveli su na sceni hitove 
poznatih bendova kao što su: Queen, Kiss, Cranberries, Bijelo 
dugme, Leb i sol, Eurythmics... Družili smo se i zabavljali, 
djelili strast prema muzici, nastavili godinu dana ranije 
započeta prijateljstva. Opet je Jugoslavija igrala rock ‘n’ roll.

Na kraju, iskupimo se, pa sumiramo utiske

Jedan takav skup održan je 8. maja 2018. godine. Uče-
snic-i/-e razmjena i međunarodnih takmičenja govorili su o 
svojim iskustvima i doživljaju različitih kultura. Pobjednici 
takmičenja za srednjoškol-ce/-ke Potraga za ljudskim pravi-
ma, koji su osvojili studijsko putovanje u Berlin, zatim uče-
snic-i/-e evropskog projekta razmjene koji su boravili u Italiji, 
učesnic-i/-e programa razmjene sa Gimnazijom u Ksantenu 
predstavili su detalje sa ovih putovanja, kao i sredstva koja 
su ih dovela do tih prilika. O Međunarodnom takmičenju iz 
latinskog jezika Certamen ovidianum sulmonense, održanom 
u Italiji, u Sulmoni, govorila je Ilma Jarović, koja je dobila 
nagradu za prevođenje. Marko Šušić je svojim umijećem na 
gitari zabavio publiku. Mnogobrojne prezentacije, poput ove, 
svjedoče o kvalitetu i svestranosti naših đaka kao i mnogo-
brojnim mogućnostima koje im Škola pruža.

Minea Kapidžić, IV l
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Projekti u Školi

KLJUČ PODUHVATA JE VOLJA

OSNIVANJE OMLADINSKOG KLUBA 

U decembru 2017. godine, Volonterski klub Gimnazije 
došao je na ideju da, uz podršku Fonda za aktivno građanstvo a 
u okviru programa Podrška aktivizmu i društvenom angažovanju 
mladih, opremi novi prostor za učeni-ke/-ce koji žele da na 
kvalitetan i edukativan način provode svoje slobodno vrijeme. 
Zahvaljujući vrijednim srednjoškol-cima/-kama i saradnic-ima/
cama naše škole, uspjeli smo da do 16. februara 2018. godine 
opremimo prostor, prilagodimo ga našim potrebama i tada 
ga svečano otvorimo. Uslijedila je i obuka zainteresovanih 
učeni-ka/-ca, koji i danas sprovode osmišljene aktivnosti, ali i 
upravljaju Omladinskim klubom. Dosad je realizovano preko 
sedamdeset različitih predavanja, takmičenja, radionica, koji 
su izabrani u saradnji sa svim učenic-ima/-ama naše škole.

Pored FAKT-a kao donatora, podršku realizaciji projekta 
pružila je Uprava Gimnazjie, kao i ČIKOM DOO, Kancelarija za 
mlade – Opština Podgorica i Ministarstvo zdravlja.

OSNAŽIVANJE VOLONTERSKI VOĐENIH OMLADINSKIH 
KLUBOVA

Novi projekat za osnaživanje rada Omladinskog kluba 
Gimnazije stigao je i od Ministarstva sporta. Projekat su zajed-
no ostvarili NVO Djeca Crne Gore i Volonterski klub Gimnazije. 
Realizovan je od aprila do decembra 2018. godine, uz podršku 
Direktorata za mlade. 

Cilj projekta je da se đačka okolina približi onoj zdravoj 
i stimulativnoj u kojoj će se đaci razvijati u perspektivne i pa-
metne mlade ljude, spremne za preduzimanje svakodnevnih 
volonterskih aktivnosti. 

Na obukama, koje su organizovane u maju, učenic-i/-e su 
imali priliku da razgovaraju o značajnim društvenim temama 
i da to iskustvo iskoriste za unapređivanje svoje zajednice. 
Obukama su prisustvovali član-ovi/-ice volonterskih klubova 
Gimnazije „Slobodan Škerović“ i Gimnazije „25. maj“.

Poslije toga, održan je i seminar Obuka nastavni-ka/-ca za 
organizaciju volonterskih programa i sadržaja u osnovnoj i 
srednjoj školi, koji su pohađali nastavnici-i/-e i stručni sa-
radnici iz četiri osnovne i osam srednjih škola iz Podgorice, 
Tuzi, Cetinja i Danilovgrada. Voditeljka seminara bila je Vanja 
Rakočević, koautorka stručnog usavršavanja ovog programa 
i koordinatorka Volonterskog kluba Gimnazije.

U sklopu projekta, osmišljeni su priručnik i online plat-
forma, koji pomažu umreženom djelovanju svih omladinskih 
i volonterskih klubova na području Crne Gore.

GBiss (GYMNASIUM BUISNESS)

GBiss je bila prava šansa za sve đake preduzetničkog 
duha koji su željeli da svoje kreativne ideje razviju na pravi 
način i da naprave prvi korak u njihovoj realizaciji. Uz men-
torstvo član-ova/-ica Unije mladih preduzetnika, tri tima 
od po deset đaka prošlo je četiri faze razrade svojih ideja 
kroz edukativna predavanja o osnovama preduzetništva i 
stavovima koji su neophodni svakom mladom preduzetni-
ku, nakon čega je uslijedio takmičarski dio projekta. Svoje 
proizvode prezentovali su pred stručnim žirijem. Najbolju 
ideju imao je tim Glasifikator, koji je osmislio kampersku peć 
za čiju je realizaciju dobio novčana sredstva.

Ovaj projekat finansirala je Unija srednjoškol-aca/-ki 
Crne Gore od novca koji je prikupljen za vrijeme Akcionog 
dana 2018, što je još jedan dokaz da međusobnom podrškom 
možemo ostvariti mnogo više.

ŠKOĆNJAK

Ranije neiskorišćen, a sada u potpunosti ekološki adapti-
ran prostor – škoćnjak nastao je kao proizvod ideja Volonter-
skog i Preduzetničkog kluba Gimnazije „Slobodan Škerović“. 
Ovaj školski voćnjak je pokazatelj ne samo obrazovnog, već i 
ekološkog aspekta o kojem naša škola i te kako vodi računa.
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Realizovana u periodu od septembra do novembra 2018. 
godine, ova autentična ideja podržana je u okviru programa 
Podgorička gerila – PGerila, koji realizuje Centar za mlade – 
Proactive, uz podršku Ministarstva sporta.
Aktivnosti projekta kreću se od radionica, preko filmskih večeri, 
ali i do zavrtanja rukava i pripremanja prostora za sađenje 
stabala koja najbolje uspijevaju u Crnoj Gori (iglice, kruške, 
višnje, jabuke …). 

Završno sađenje obavljeno je 23. novembra, kada je, 
simbolično, svakom odjeljenju dodijeljena po jedna sadnica, 
tako da ih je sada u voćnjaku 60. Pored učeni-ka/-ca, u sađenju 
su učestvovali i roditelji i nastavnici-i/-e a podršku su pružili i 
DOO Zelenilo i DOO Fidija.

MONTENEGRO WITHOUT HATE

Značaj jedne od najvažnijih tema Volonterski klub Gimna-
zije naglasio je i u prethodnoj godini kroz projekat Montenegro 
without hate, čiji je cilj suzbijanje nasilja i govora mržnje na 
internetu.

 Dvodnevni seminari, realizovani u četiri crnogorske 
srednje škole - u „SSŠ Sergije Stanić” u Podgorici, Gimnaziji 
„25. maj” u Tuzima, Gimnaziji „Niko Rolović” u Baru i SMŠ 
„Bratstvo-jedinstvo” u Ulcinju i vođeni od strane stručnjaka iz 
ove oblasti, učeni-ke/-ce su naveli na razmišljanje i kreiranje 
potencijalnih rješenja cyberbullying-a na našim prostorima. 
Srednjoškol-ci/-ke su ovom prilikom naučili kako da prepo-
znaju nasilje, ali i gdje da ga prijave.

Nesebična 103 srednjoškolca su stečeno znanje, po zavr-
šetku seminara, podijelili sa svojim vršnjac-ima/kinjama, kroz 
edukativne radionice i panel diskusije.

 Projekat je trajao od oktobra 2017. do kraja maja 2018. 
godine. Realizovo ga je Volonterski klub naše škole zajedno 
sa NVO 35mm i Volonterskim klubom 25. maj, a finansijski ga 
je podržao Savjet Evrope.

CRNA GORA BEZ MRŽNJE 2018 

Od maja do decembra 2018. godine, još jedan projekat 
je započeo život u našoj školi, a mi smo ga rado prihvatili. 
Projekat Crna Gora bez mržnje 2018. je veliki broj srednjoš-
kol-aca/-ki osvijestio o problemu koji je svakodnevno prisutan 
u njihovoj okolini, a to je nasilje na internetu. Projekat je reali-
zovao Volonterski klub Gimnazije sa NVO 35mm, uz podršku 
Direktorata za mlade.

Proširena mreža škola uključenih u projekat bila je bo-
gatija za još tri - OŠ „Vuk Karadžić” i Gimnaziju „Panto Mališić” 
iz Berana i SPŠ iz Kotora.

Projekat je završen u decembru konferencijom Uloga 
vaspitno-obrazovnih ustanova u prevenciji i borbi protiv nasilja 
i govora mržnje na internetu, na kojoj smo predstavili rezultate 
online istraživanja o iskustvima i stavovima mladih o govoru 
mržnje.

EKOLOŠKA ETIKA – ALAT ZA ODRŽIVI SVIJET

Projekat Ekološka etika – alat za održivi svjiet, ostvaren 
je zahvaljujući saradnji sa Pedagoškim centrom Crne Gore. 

Pored naše gimnazije, u realizaciju projekta su uključene 
Gimnazija u Tuzima, Prva srednja stručna škola iz Nikšića i 
Filozofski fakultet u Nikšiću. 

Projekat je osmišljen tako da se akcentuje značaj zelenih 
površina, kojima naša zemlja zaista obiluje, te da se njihov 
potencijal iskoristi u obrazovne svrhe, pretvorivši ih u krea-
tivne i drugačije centre u kojima se usvajaju znanja, vještine 
i vrijednosti.

Obuhvatajući učeni-ke/-ce i nastavničke kolektive u po-
menutim školama i na fakultetu u Nikšiću, počev od aprila 
2018. godine, projekat se realizuje kroz sljedeće aktivnosti: 
umrežavanje partnera, ispitivanje stanja, Ekološki otisak, imple-
mentaciju dva zelena krova i edukativne aktivnosti (seminari 
za nastavnike). 

 PODSTICANJE DEMOKRATSKE KULTURE U ŠKOLI

Od 2017. godine, Gimnazija „Slobodan Škerović“ je, kao 
mentor-škola za centralni region, uključena u realizaciju pro-
jekta Podsticanje demokratske kulture u školi, koji sprovodi 
odjeljenje Savjeta Evrope.

 Gimnazija je jedan dan u maju posvetila upravo ovoj 
temi i sa zadovoljstvom ugostila predstavnike OŠ „Božidar 
Vuković Podgoričanin” , Gimnazije „25. maj” iz Tuzi, Gimnazije 
„Stojan Cerović iz Nikšića, Gimnazije „Petar I Petrović Njegoš “ 
iz Danilovgrada i Gimnazije „Cetinje” iz Cetinja. Tokom dana, 
profesorka filozofije Smilja Vukićević i pedagoškinja Vanja 
Rakočević realizovale su radionicu na temu Povezati različitosti, 
usmjerenu na povećanje tolerancije različitih religija. Nakon 
edukativnog dijela, učesnic-i/-e su imali priliku da posjete 
džamiju i katoličku crkvu u Tuzima, a zatim i Cetinjski manastir. 

Druženje se završilo boravkom u Gimnaziji „Cetinje”  gdje 
smo se osvrnuli na utiske, ali i na glavnu poruku ovog druže-
nja: Poznavanje religija neophodno je za razumijevanje svijeta 
punog različitosti.

PROMOCIJA CD-A U DAISY FORMATU POLJEM SE VIJA 

Svoju humanost i ljubav za sve, još jednom je kolektiv 
naše škole pokazao 18. aprila 2018, poklanjajući CD Poljem 
se vija drugarima i kolegama Resursnog centra „Podgorica”. 

Kreativnost i posvećenost naših učeni-ka/-ca, koji ne-
sebično ulažu svoj trud, dobiće potvrdu i u originalnom 
projektu Pjesmarice, koju su recitatori snimili u DAISY formatu 
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za štićeni-ke/-ce Resursnog centra. Skup odabranih poetskih 
tekstova u obliku audio knjige, nazvanih Poljem se vija, moći 
će da koriste djeca s posebnim potrebama.  

Za odabir poezije, muzičke podloge, davanje tehničke 
i vokalne podrške zaslužan je nastavni, ali i učenički kolektiv 
Gimnazije „Slobodan Škerović“.

RYCO – BEYOND BORDERS

 Tokom 2018. godine, naša škola je učestvovala i u kul-
turalnoj razmjeni u okviru projekta Beyond Borders, zajedno 
sa Prvom gimnazijom iz Sarajeva, Šestom beogradskom gi-
mnazijom i Gimnazijom „Josip Broz Tito” iz Skoplja. Razmjenu 
je podržala Regional Youth Cooperaton Office – RYCO.

 Posjeta Sarajevu organizovana je od 11. do 14. oktobra 
i za to vrijeme njeni učesnic-i/-e i koordinatorke, profesorke 

Sanja Marjanović i Maja Vuković, imali su priliku da razgova-
raju o tome koliko su mladi u njihovim zemljama spremni 
da prihvate različitosti i izbore se sa predrasudama. Imali 
su vremena i da obiđu Sarajevo, naučivši više o njegovim 
značajnim obilježjima.

 Po povratku u Podgoricu, naši gimnazijal-ci/-ke pre-
uzeli su ulogu domaćina i sa osmijehom na licu dočeka-

li grupu iz Sarajeva, kojoj su predstavili svoj grad i kroz 
nekoliko radionica zaključili sve ono o čemu su govorili 
prethodnih dana.

Cjelokupna razmjena imala je za cilj promociju duha 
pomirenja i saradnje mladih iz različitih zemalja, a ovog 
puta sa akcentom na Balkan.

MOJE VRIJEDNOSTI I VRLINE

Od početka školske 2017/18. godine, Gimnazija „Slobo-
dan Škerović“ je sa tri druge crnogorske gimnazije – „Niko Ro-
lović” iz Bara, „Petar I Petrović Njegoš” iz Danilovgrada i „Panto 
Mališić” iz Berana, uključena u projekat Moje vrijednosti i vrline. 
Ovaj projekat je razvijen u Zavodu za školstvo i u saradnji sa 
UNICEF-om i Univerzitetom iz Birmingena. 

Škola posjeduje Projektni tim koji je zadužen za osmi-
šljavanje aktivosti, koje u kon-
tinuitetu promovišu vrijedno-
sti, vještine i vrline. Jedna od 
značajnijih aktivnosti bila je 
Učenički panel, koji je održan 
u decembru sa učenic-ima/-
ama i nastavnic-ima/-ama iz 
Bara, Berana, Danilovgrada i 
Podgorice. Predstavnica naše 
škole na ovom projektu bila je 
profesorka Gordana Vučinić.

Cilj ovog projekta bio je 
i svojevrsni podsjetnik profe-

sor-ima/-kama i stručnim saradnicima u školama, da pored 
ostvarivanja obrazovnih ciljeva ne zanemare i vaspitne, one 
koji će učenic-ima/-ama pomoći da život sagledaju šire od 
jedne matematičke formule ili hemijske jednačine.

Varja Vukčević, III b
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Omladinski klub

OAZA MIRA I ZNANJA U GIMNAZIJI

Nakon što je u decembru 2017. godine Volonterski 
klub Gimnazije dobio podršku Fonda za aktivno građanstvo 
za realizaciju projekta Osnivanje Omladinskog kluba, a zatim 
i Ministarstva sporta u 2018. godini, u Školi je 16. februara 
prošle godine, prilikom obilježavanja Dana škole, otvoren 
Omladinski klub. Prostor Kluba adaptiran je i opremljen 
za sve učeni-ke/-ce Škole, koji žele da se okupljaju, druže, 
otkrivaju talente, razmjenjuju iskustva i pozitivnu energiju, 
organizuju razne akcije, rade na samopouzdanju i za sve 
one koji hoće da na kvalitetan način ispune slobodno 
vrijeme. Profesor-i/-kei učenic-i/-e su ovo osvježenje pri-
hvatili sa oduševljenjem o čemu svjedoče brojne aktivnosti, 
radionice, obuke i prezentacije organizovane u OK-u u 
prethodnom periodu. Izdavajamo neke od aktivnosti po 
mjesecima od izlaska prošlog broja „Koraka”.

Februar 

U okviru Žive biblioteke, koja funkcioniše kao sve bibli-
oteke po principu iznajmljivanja knjiga s tom posebnošću 
što su u ovoj nesvakidašnjoj biblioteci knjige zamijenjene 
živim ljudima. Mladi oboljeli od kancera, njihovi roditelji, 
kao i ljudi koji rade sa ovom djecom podjelili su svoja 
iskustva sa „čitaocima“, odnosno slušaocima.

Mart

Psihološka sekcija pod rukovodstvom profesorke Mir-
jane Đurović, kao i svake naredne prve srijede u mjesecu, 
organizovala je psihološke radionice. Prva u nizu bila je 
radionica pod nazivom Nenasilna komunikacija u okviru 
koje se govorilo o komunikaciji i aktivnom slušanju.

Učenic-i/-e su učestvovali u interesantnoj radionici 
na temu Kada kockanje postaje problem, zahvaljujući Maji 
Lješnjak, psihološkinji Savjetovališta Entera.

Na inicijativu Učeničkog parlamenta održano je takmi-
čenje u slaganju Rubikove kocke na kojem je učestvovalo 
16 učeni-ka/-ca iz Podgorice, Nikšića, Mojkovca, Bara i sa 
Cetinja.

Profesorke Dijana Janković i Milica Usančević održale 
su radionicu za učeni-ke/-ce na temu Obrazovanje za de-
mokratsko građanstvo i ljudska prava. 

Aleksandrina Vujačić, prof. informatike, održala je pre-
davanje Permakultura i istom prilikom prezentovala primjer 
konkretnog gradskog domaćinstva koje je redizajnirano 
na način da poštuje pravila održivosti.

U prepunom Klubu, talentovani učenik Dušan Ostojić 
u okviru Večeri iluzije izveo je različite trikove špilom karata 
i zabavio, zaintrigirao i oduševio gledaoce.

Kako bi aktivnosti i dešavanja bila što interesantnija 
i kreativnija, organizovana je i četvorodnevna obuka o 
upravljanju OK-om za 32 učenikaaktivna člana Volon-

terskog kluba, Učeničkog parlamenta i ostalih školskih 
sekcija, koji predanim radom doprinose realizaciji brojnih 
projekata u Školi.

April

Debatni klub je 3. aprila organizovao završni Turnir. 
Zavod za transfuziju organizovao je predavanje za uče-

ni-ke/-ce o dobrovoljnom davalaštvu krvi
Ljubitelji filmova, počev od aprila kada je Klub i tehnički 

opremljen, organizuju filmske projekcije četvrtkom
Biološka sekcija u saradnji sa studentima stomatologije 

sa Medicinskog fakulteta u Podgorici organizovala je radio-
nicu povodom promocije oralnog zdravlja.

Održane su vršnjačke radionice o govoru mržnje i nasilju 
na internetu.

Ljubitelji fizike i astronomije sa svojim profesor-ima/-ka-
ma fizike diskutovali su o tome koliko je astronomija prisutna 
u Crnoj Gori sa predstavnic-ima/-ama NVO Prona.

Organizovano je i druženje sa Erikom Krug na temu Os-
novi umijeća svjesnog doživljaja stvarnost kada su učesnic-i/-e 
upoznati s moćnom praksom treniranja pažnje.

Zaljubljenike u muziku iznenadili smo predavanjem 
o životu i djelu Ele Ficdžerald, jedne od najuticajnijih džez 
pjevačica prošlog vijeka. Tim povodom družili smo se i razgo-
varali sa kustosom Smitsona – Džonom Edvardom Haseom. 

Maj

Kroz radionice karijernog savjetovanja učenic-i/-e su 
imali priliku da razvijaju i unaprijeđuju znanja i vještine 
koje su im potrebne da naprave ispravan i uspješan izbor 
pri odabiru buduće karijere.

Profesorka francuskog jezika Ana Đelević priredila je 
takmičenje u vidu interaktivnog kviza za učeni-ke/-ce prvog 
razreda, koji su se takmičili u poznavanju francuske istorije, 
kulture, tradicije, geografije i sporta. 

Škola bontona otvorena je 11. maja. Istog dana, profe-
sorka Biljana Vučurović održala je i prvi čas u okviru edukativ-
nog programa, koji obuhvata mnoge sfere društvenog života 
i principe finih manira u sredinama ljudskog kretanja. Jelena 
Jovićević, gošća profesorka SSŠ ,,Sergije Stanić“, govorila je 
o kulturi ponašanja u restoranu.

Obuci učeni-ka/-ca o volonterizmu i upravljanju omla-
dinskim klubovima u školi prisustvovali su član-ovi/-ice 
volonterskih klubova Gimnazije „Slobodan Škerovć“ i Gi-
mnazije „25. maj“.

jun

U okviru radionice o medijskoj pismenosti, član-ovi/-
ice Volonterskog kluba razgovarali su sa Oliverom Nikolić, 
direktorkom Instituta za medije Crne Gore.
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Septembar

Učenic-i/-e starijih razreda upoznavali su prvake sa 
radom Omladinskog kluba u proteklom periodu. U toku 
ovog mjeseca Klub je dodatno renoviran u okviru projekta 
Energetska efikasnost.

Oktobar 

Održane su brojne prezentacije o školovanju u ino-
stranstvu. Naše učenice Tara Serhatlić i Jelena Radović 
podijelile su sa zainteresovanima iskustva školovanja u 
Americi. Jovan Jovančević, bivši učenik Gimnazije , upo-
znao je buduće studente na koji način se mogu prijaviti na 
Univerzitet New York u Abu Dabiju (NYUAD), kako izgleda 
živjeti i studirati u Abu Dabiju. Sličan zadatak imale su i 
Anja Vujković, Staša Dubak i Kana Ljaljević, stipendistkinje 
HMC programa.

Predstavnici Open box studija upoznali su učeni-
ke/-ce odjeljenja I m i član-ove/-ice Informatičke sekcije 
s procesom modelovanja (program 3D max) i izradom 
predmeta na 3D štampaču (Ulitmaker).

Novembar

Održane su prezentacije o učešću naših učeni-ka/-ca 
u projektu Beyond Borders.

Radionicu Lažne vijesti i etičko novinarstvo vodila 
je profesorka Dubravka Valić-Nedeljković sa Fakulteta 
političkih nauka u Podgorici.

Škola bontona nastavila je sa radom, a profesorka 
Biljana Vučurović trudi se da svaki čas učini što zanimlji-
vijim i korisnijim učenic-ima/-ama.

Nastavnici, učenic-i/-e, roditelji i predstavnici NVO 
sektora i lokalne zajednice prisustvovali su radionici pro-
fesorke Aleksandrine Vujačić - Postkarbonski gradovi.

Na inicijativu profesorki Ivane Ilić i Valentine Popović, 
realizovan je i Mjesec italijanskog filma, te su oni koji vole 
filmove i koji žele bolje da upoznaju kulturni milje Italije 
imali priliku da odgledaju četiri projekcije iz različitih 
epoha.

Decembar

Predavanja o razvoju biznis plana organizovana od 
strane Unije mladih preduzetnika s ciljem da se razviju 
znanja, vještine i stavovi koji su neophodni za formiranje 
i realizovanje ideje jednog mladog preduzetnika.

Svoja iskustva školovanja u inostranstvu kao stipen-
dist-a/-kinja, predstavili su bivši gimnazijal-ci/-ke, sada 
učenic-i/-e Ujedinjenih svjetskih koledža u Duinu, Druge 
gimnazije u Mariboru, ali i studenti na koledžima u SAD-u, 
Beču i Budimpešti: Teodora Brnović, Stevan Đurašković, 
Aleksandra Vujisić, Mara Jovanović, Ivan Vukčević i Đana 
Čabarkapa. 

Članice Volonterskog kluba osmislile su vršnjačke 
radionice na temu povjerenja, rodne ravnopravnosti i 
različitosti.

Radujemo se što sve veći broj učeni-ka/-ca posjećuje 
prostorije Kluba, koji će, nadamo se, uz pametne, vrijedne, 
talentovane, humane, dobrodušne i druželjubive mlade 
gimnazijal-ce/-ke biti trajan kao i naša gimnazija, koju više 
od vijeka krase i čine uglednom učenic-i/-e i profesor-i/-ke, 
uvijek spremni za promjene i izazove.                                                                                                   

Majda Šukurica, IV c
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Volonterski klub Gimnazije „Slobodan Škerović“ 

ZOVEM SE HUMANOST
Zdravo, ja sam humanost. Ne srijećemo se se baš če-

sto. U užurbanoj današnjici, ljudi zbog svojih problema i 
nedostatka vremena sve me manje razumiju i susrijeću. 
Ako želiš da me upoznaš, treba da znaš da ćeš me uvijek 
naći u hodnicima podgoričke Gimnazije. Mladi ljudi, njeni 
učenic-i/-e, član-ovi/-ice Volonterskog kluba, u srcima nose 
iskru topline i brižnosti koja neumorno sija i nikada se neće 
ugasiti. Svojom nesebičnošću i empatijom svakodnevno 
dokazuju da još uvijek postojim.

Volonterski klub Gimnazije, koji broji oko 200 član-ova/-
ica, je i prošle godine organizovao brojne akcije. Otvorili smo 
Omladinski klub 16. februara, za koji smo dobili podršku u 
okviru programa Podrška aktivizmu i društvenom angažo-
vanju mladih, u organizaciji Fonda za aktivno građanstvo 
- Fakt. Pored Fakt-a, projekat je podržala Uprava Gimnazije, 
kao i donatori Čikom d.o.o, Kancelarija za mlade pri Opštini 
Podgorica i Ministarstvo zdravlja. U okviru projekta Osna-
živanje volonterski vođenih omladinskih klubova dobili smo 
podršku za podsticanje mladih na volonterske aktivnosti i 
aktivnosti u omladinskim klubovima kroz osposobljavanje 
učeni-ka/-ca i nastavni-ka/-ca za osmišljavanje, realizaciju i 
pružanje podrške omladinskim programima i sadržajima u 
školi. Tokom ovog projekta, organizovane su obuke za učeni-
ke/-ce i nastavni-ke/-ce, online platforma svih omladinskih i 
volonterskih klubova i izrađen je priručnik o omladinskom 
radu i volonterizmu. U proteklih godinu dana, u Omladin-
skom klubu realizovano je oko 70 aktivnosti.

Tokom 2018. godine organizovali smo akciju pod nazi-
vom Živa biblioteka, koja funkcioniše baš kao prava biblio-
teka. Ipak, knjige u Živoj biblioteci su ljudi, koji svoja iskustva 
i priče rado dijele sa čitaocima. Ovu akciju sproveli smo sa 
Udruženjem roditelja djece oboljele od dječjeg kancera Fenix 
Crna Gora i MladiCe Crne Gore, a ista je dala priliku našim 
učenic-ima/-ama da saslušaju iskustva, spoznaju hrabrost i 
želju djece oboljele od kancera i njihovih roditelja da se bore 
protiv ove opake bolesti. Drugu akciju po redu u 2018. godini, 
pod istim nazivom, organizovali smo povodom Međuna-
rodnog dana ljudskih prava, 10. decembra. Naše knjige bili 
su predstavnic-i/-e LGBT zajednice, predstavnic-i/-e romske 
zajednice, kao i predstavnic-i/-e NVO Centar za ženska prava 
i Zaštitnika za ljudska prava.

Tokom marta, organizovali smo akciju pod nazivom Kišni 
dan je inspiracija s ciljem da prikupimo slikovnice i igračke za 
djecu sa Klinike za onkologiju Kliničkog centra Crne Gore. Uz 
pomoć naših, kako učeni-ka/-ca, tako i nastavni-ka/-ca, pri-
kupili smo preko 200 knjiga, enciklopedija, bojanki, stripova 
i oko 80 crtanih filmova (CD-a), preko 30 različitih društvenih 
igara i slagalica i isto toliko igračaka. Podršku smo pružili i 
udruženju Roditelji, u akciji Podijelimo, jer zajedno možemo 
više, kada smo u tržnom centru Delta City dijelili flajere i 
pozivali građane da kupe pribor za školu, te ga doniraju i 
na taj način iskažu razumijevanje i humanost. Obilježavajući 

Svjetski dan borbe protiv siromaštva, 13. oktobra smo sa NVO 
Banka hrane prikupili osnovne i najpotrebnije namirnice za 
materijalno ugrožene porodice u Crnoj Gori. 

Naši volonter-i/-ke su vrlo svjesni važnosti očuvanja život-
ne sredine, te su stoga, podržavajući i pomažući u mnogobroj-
nim ekološkim akcijama, prikazali još jednu u nizu svojih vrlina. 
Akcija čišćenja brda Gorica, u organizaciji Udruženja ljubitelja 
Gorice i prirode, uz pomoć vrijednih ruku naših mladih volon-
ter-a/-ki, uspješno je organizovana 18. februara. Direktorat 
za vanredne situacije, NVO Green Home i mi, uvijek spremni 
da pružimo podršku, organizovali smo akciju pod nazivom 
Naše šume, naša briga. Pošumljavali smo Zlaticu i Ćemovsko 
polje, uživajući u proljećnom suncu i divnom druženju. I ove 
godine, sa preko 158 zemalja svijeta u kojima se sprovodi ista, 
učestvovali smo u akciji Let’s do it Montenegro, tokom koje 
smo bili dio 9500 učesni-ka/-ca iz Crne Gore koji su prikupili 
2164 kese otpada, 9 kontejnera, 45 kamiona, 46 tona otpada.

Ne zaboravljamo ni ono što dolazi, mislimo na mlađe 
generacije, pa smo im zasadili novi školski voćnjak - Škoćnjak, 
u kojem će moći da ubiraju plodove našeg zalaganja i truda. 
Član-ovi/-ice Volonterskog i Preduzetničkog kluba su bili 
vrijedni, pa su zaprljali ruke i zajedničkim snagama raščistili 
zadnji dio dvorišta, gdje sada napreduje naš Škoćnjak. 

Da prepoznajemo nasilje i govor mržnje kao global-
ni problem, posebno raširen među mladima uz upotrebu 
društvenih mreža, i ove godine smo pokazali učestvujući u 
različitim radionicama, treninzima i obukama za mlade na 
različite teme. Najviše smo se fokusirali na No hate projekte u 
okviru kojih su naši vršnjački edukator-i/-ke održali radionice 
na temu govora mržnje. U okviru projekta Montenegro without 
hate koji je sproveden od oktobra 2017. do maja 2018. godine, 
Volonterski klub Gimnazije „Slobodan Škerović“ i NVO 35mm, 
organizovali su konferenciju Uloga učeni-ka/-ca u prevenciji i 
borbi protiv nasilja i govora mržnje na internetu u četiri srednje 
škole - u Školi za srednje i više stručno obrazovanje „Sergije 
Stanić” u Podgorici, Gimnaziji „25. maj” u Tuzima, Gimnaziji 
„Niko Rolović” u Baru i SMŠ „Bratstvo-jedinstvo” u Ulcinju. Obu-
ku je tokom decembra 2017. godine uspješno završi-lo/-le 103 
srednjoškol-ca/-ke. Tokom obuke učenic-i/-e naučil-i/-e su kako 
da prepoznaju govor mržnje i nasilje, kome da se obrate i pri-
jave nasilje, kako da reaguju na govor mržnje i nasilje, ali i kako 
da rade sa svojim vršnjacima kako bi im prenijeli stečena zna-
nja. Vršnjački edukator-i/-ke su tokom 2018. godine realizovali 
aktivnosti u svojim zajednicama i školama, kako bi nastavili da 
šire ideju zajednica bez mržnje i na taj način dali svoj doprinos 
borbi protiv govora mržnje i nasilja na internetu. Zajedničkim 
snagama, vršnjački edukator-i/-ke za suzbijanje nasilja i govora 
mržnje na internetu iz naše gimnazije i SSŠ „Sergije Stanić“,  odr-
žali su niz radionica u Podgorici za učenike iz OŠ „Štampar 
Makarije“, OŠ „Radojica Perović“, OŠ „Branko Božović“, ali i učeni-
ke/-ce Gimnazije „Slobodan Škerović“ i  SSŠ „Sergije Stanić“.      
Tokom 2018/2019. školske godine, Volonterski klub nastavio 
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je sa aktivnostima za suzbijanje govora mržnje na internetu 
kroz realizaciju projekta Crna Gora bez mržnje 2018. Realizo-
vali smo ga u saradnji s NVO 35mm u periodu od maja do 
decembra 2018. godine. 

Šireći mrežu uključenih škola, obuke za učeni-ke/-ce i 
nastavni-ke/-ce Uloga nastavni-ka/-ca  i učeni-ka/-ca u prevenciji 
i borbi protiv nasilja i govora mržnje na internetu održane su u 
Beranama u OŠ „Vuk Karadžić“ i u Gimnaziji „Panto Mališić“ i 
Srednjoj pomorskoj školi u Kotoru. Nakon obuka na kojima su 
imali mogućnost da osmisle aktivnosti, zajedničkim snagama, 
nastavnic-i/-e i učenic-i/-e su u svojim školama realizovali 
različite aktivnosti (radionice, panele, filmske večeri, sportske 
manifestacije i sl.) i dali doprinos ideji građenja svijeta bez 
mržnje. U okviru projekta realizovano je i online istraživanje 
o iskustvima i stavovima srednjoškol-aca/ki, njihovih rodi-
telja i nastavni-ka/-ca, čiji su rezultati, zajedno sa iskustvima 
uključenih škola mogli da se čuju na završnoj konferenciji 
organizovanoj u decembru 2018. godine. 

Aktivnosti Volonterskog kluba Gimnazije „Slobodan Ške-
rović“ u cilju suzbijanja nasilja i govora mržnje na internetu 

prepoznate su kao primjer dobre prakse od strane Odjeljenja 
za obrazovanje Savjeta Evrope i Wergeland centra. U kategoriji 
od 748 primjera školskih projekata i inicijativa, ovo je jedan od 
11 izabranih primjera dobre prakse koji je istakao ulogu škole u 
prevenciji i intervenciji u situacijama nasilja i govora mržnje na 
internetu. Tim povodom, koordinatorka Kluba, pedagoškinja 
Vanja Rakočević, učestvovala je na Međunarodnoj konferenciji 
Sigurni da govorimo, sigurni da učimo – Demokratske škole za 
sve, koja je organizovana u Oslu. Tokom konferencije, predstav-
ljene su aktivnosti Volonterskog kluba Gimnazije „Slobodan 
Škerović“ i projekat No hate offline, no hate online.

I ove godine smo, četvrti put za redom, 6. februara obi-
lježili Dan sigurnog interneta. U okviru tog dana, održan je 
veliki broj aktivnosti: sportski događaji, radionice, kako za 
đake tako i za roditelje u okviru kojih su diskutovali o broj-
nim prednostima interneta, ali i opasnostima vezanim za 
njegovu upotrebu, s posebnim osvrtom na zaštitu od na-
silja na internetu i njegovom odgovornom korišćenju, kao 
i važnosti roditelja kao medijskih vaspitača. Organizovana 
je filmska projekcija, kao i omladinska pozorišna predstava, 
kojoj su, pored naših učeni-ka/-ca, prisustvovali i učenic-i/-e 
SSŠ „Ivan Uskoković“, SSŠ „Sergije Stanić“ i Gimnazija „25. maj“, 
kao i njihovi profesor-i/-kei stručni saradnic-i/-e.  Zahvaljujući 
projektu Podsticanje demokratske kulture u školama, u kojem 
Gimnazija „Slobodan Škerović“ ima ulogu mentor – škole za 
centralni region, ove godine smo u obilježavanje ovog Dana 
uključili gimnazije u Danilovgradu, Nikšiću, Tuzima i na Cetinju. 

Jedan od značajnijih projekata u kome smo učestvovali 
je i Podsticanje demokratske kulture u školama. Ovaj projekat 
je podržan od strane Evropske Unije i Savjeta Evrope. Regio-
nalni susret i edukativni izlet pod imenom Povezati različitosti 
u kome su naši volonter-i/-ke posjetili različite škole, vjerske 
objekte i upoznali se sa drugačijim kulturama organizovan je 
29. maja 2018. godine . 

Naši volonter-i/-ke su imali priliku i da učestvuju u raznim 
treninzima i obukama, kako u Crnoj Gori, tako i šire. Neki od 
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njih su: međunarodni trening za mlade Migracije – Integracije 
u Baru, trening za mlade pod nazivom Znanje pobjeđuje tabue 
održan na Žabljaku, Sarajevo Film Festival, edukativni program 
Škola drugačijih sjećanja organizovan u Stocu, program Za-
jednički narativi realizovan u Sarajevu, nacionalni trening u 
oblasti obrazovanja za ljudska prava za mlade, međunarodna 
razmjena BUGS! We will - will we survive - together! održana u 
Njemačkoj i mnogi drugi. 

Realizovali smo i brojne vršnjačke radionice na temu 
povjerenja, rodne ravnopravnosti i različitosti. Ove radioni-
ce osmišljene su nakon treninga za mlade, koji je održan u 
okviru projekta Snaga je u jednakosti i toleranciji, na kome su 
naši volonter-i/-ke naučili kako da jačaju kapacitete mladih 
u oblastima prevencije nasilja, zlostavljanja, govora mržnje i 
diskriminaciji.

Član-ovi/-ice Volonterskog kluba Gimnazije, u novembru 
2018. godine, učestvovali su u realizaciji kampanje Budi spre-
man, smanji rizik. U okviru iste, volonter-i/-ke su sa predstav-
nicima Direktorata za vanredne situacije i u saradnji sa pred-
stavnicima službi zaštite i spašavanja, na Trgu nezavisnosti u 
Podgorici, obučavali građane u oblasti prevencije i zaštite u 
slučaju poplava.

Gimnazija je centar, kako obrazovni tako i kulturnih de-
šavanja, u kojima učenic-i/-e imaju priliku da iskažu svoje 
talente. Naši član-ovi/-ice uvijek su spremni da podrže sva 
školska dešavanja kroz logističku pomoć. Pomogli smo u 
sprovođenju programa povodom Dana škole, Dana otvorenih 
vrata, prezentacije obaveznih izbornih sadržaja, tokom dodjele 
nagrada talentovanim učenic-ima/-ama i nastavnic-ima/-ama 
iz Fonda za talente, kao i u organizaciji Sajma američkih uni-

verziteta. Već četvrtu godinu za redom, naši volonter-i/-ke 
pomažu djeci u učenju engleskog jezika i sprovode dječije 
radionice u Američkom uglu u Podgorici. 

Podržali smo organizaciju regionalnog rok koncerta 
školskih bendova koji se održavao u Gimnaziji „Slobodan 
Škerović“, a na kome su, osim naše, učestovali i bendovi iz 
gimnazija iz Beograda i Sarajeva.

Bili smo dio i festivala roditeljstva Porodica fest 2018. 
Pored logističke podrške u samoj organizaciji, volonter-i/-ke 
Gimnazije bili su zaduženi za pomoć u realizaciji kreativno 
– edukativnih radionica za djecu. Učestvovali smo u društve-
no-odgovornoj emisiji Dnevnica, kada smo sa Animatorima 
zabavljatorima sakupljali novac za renoviranje hemato–onko-
loškog odjeljenja Dječije bolnice, kao i za operaciju slabovidog 
dječaka.

Mi, kao aktivni volonter-i/-ke, imali smo privilegiju i da 
proslavimo Međunarodni dan volonter-a/-ki, 5. decembra. 
Potrudili smo se da istaknemo sve vrijednosti pravog i od-
govornog volonter-a/-ki, koji svoj posao obavlja srdačno i 
neumorno. Proslava je počela okruglim stolom u kome su 
učestovali član-ovi/-ice raznih sekcija na temu Aktivizam kod 
mladih. Nastavila se sadnjom drveća u dvorištu Škole, koje je 
donirala delegacija Evropske Unije u Crnoj Gori. Naš zajednički 
i centralni događaj bio je u holu škole, gdje smo postavili 
krila, sačinjena od papirnih pera. Svako pero je nosilo pečat 
pojedinca i bilo drugačije, te tako činilo nerazdvojnu cjelinu. 

Za sve nove član-ove/-ice koji su spremni da svoje slo-
bodno vrijeme i humanost pridruže zajednici ovog Kluba, 
održane su obuke o volonterizmu i radu Kluba. Novi član-ovi/-
ice imali su mogućnost da razmišljaju šta mogu da urade u 
našoj zajednici, koji problem da riješe, kao i da planiraju akcije 
u skladu s tim i na taj način doprinesu našem radu.

Pozivamo i vas da nam se pridružite u misiji stvaranja 
plemenitijeg svijeta, uz poruku koju nam je Gandi poslao: 
Uzmi osmjeh i daruj ga onome ko ga nikad nije imao. Uzmi zrak 
sunca i učini da odleti tamo gdje vlada noć. Otkirij izvor i okupaj 
onoga ko živi u blatu. Uzmi suzu i položi je na lice onoga ko nikad 
nije plakao. Uzmi hrabrost i stavi je u dušu onoga ko se ne smije 
boriti. Uzmi nadu i živi u njenom svjetlu. Uzmi dobrotu i daruj je 
onome ko ne zna darivati. Otkrij ljubav i pokaži je čitavom svijetu.

Isidora Ivanović i Magdalena Ostojić, II g



25

Klub talenata

VREDNUJEMO TALENAT

Klub talenata je osnovan prošle godine. Osnivačica i 
koordinatorka Kluba je pedagoškinja naše škole Gordana Ar-
sović koja, zajedno sa učenic-ima/-ama, ali i profesor-ima/-ka-
ma iz svih Aktiva, čuva i njeguje naš talenat. Prema jednoj 
od prvih definicija ,,Darovita i talentovana djeca su ona koju 
identifikuju stručno kvalifikovane osobe na osnovu dječijih 
izuzetnih sposobnosti za postignuća visokog nivoa”. 

Naš Klub ima 154 član-a/ica i oni sa svojim mentorima 
tokom godine pripremaju događaje u okviru određenih 
oblasti. Profesor-i/-ke uočavaju različite karakteristike i tipove 
darovite djece, potom ukažu na to odjeljenjskom starješini, 
roditelju i pedagoško-psihološkoj službi. Takođe, talentovana 
djeca mogu i sama da se prijave i postanu član-ovi/-ice Kluba. 
Za selekciju darovitih učeni-ka/-ca, u nekim slučajevima, 
koriste se različita testiranja u koja su uključeni nastavnic-i/e, 
odjeljenjske starješine, učenic-i/-e, stručni saradnici. Cilj je 
da se pomogne darovitoj djeci da shvate značaj znanja u 
prirodnim i društvenim naukama, umjetnosti, stručnim 
oblastima; da se usmjeravaju kako da racionalno i kreativno 
koriste ta znanja, ali i upoznati ih sa iskustvima koja će ih uči-
niti humanijim i uspješnijim ljudskim bićima. U ovome nam 
pomažu mentori: iz Aktiva crnogorskog-srpskog, bosanskog, 
hrvatskog jezika i književnosti to su profesor/-ke: Sonja Ša-
ković, Marko Spaić i Milena Dulović;  iz Aktiva matematike: 
Mirjana Pješčić, Ivona Adžić, Virna Hadžiosmanović, i Mladen 
Janković; iz Aktiva fizike Vladimir Popović; iz Aktiva hemije: 
Dragana Ilić  i Svetlana Varagić; iz Aktiva muzičke kulture 
Darija Šćepanović; iz Aktiva likovne umjetnosti profesorice 
Gordana Trebješanin i Maša Jovović. Naravno, tu su i bibli-
otekarka Sanja Marjanović i pedagoškinja Gordana Arsović.

Iako postoji tek godinu dana, Klub talenata je najsjaj-
nije zablistao baš prethodne godine. U fokusu je, svakako, 
glavni događaj kojeg se s ponosom sjećamo, a to je Alisa u 

Gimnaziji čuda. Sedmog maja 2018. godine, učenic-i/-e naše 
škole, kroz stečena znanja i vještine iz prirodnih i društvenih 
nauka, dramskih i likovnih umjetnosti, zajedno sa svojim 
profesor-ima/-kama priredili su zajednički nastup pod na-
zivom Alisa u Gimnaziji čuda, na temu Svjetlost. U realizaciji 
ove večeri učestvovalo je preko 100 učeni-ka/-ca, koji su u 
dvorištu Škole izrazili svoje ideje na različite načine.

Na Međunarodnom podgoričkom sajmu knjiga i obra-
zovanja, održana je promocija zbirke pjesama bivše matu-
rantkinje Lare Dragović Geografija tijela. Član-ovi/-ice Kluba 
radili su na koricama i dizajnu zbirke.
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Aktiv fizike je 14. maja u školskoj galeriji organizovao veče 
fizike na temu Svjetlost. U uvodnom dijelu večeri održano je 
predavanju o svjetlosti, a zatim su učenic-i/-e izveli različite 
eksperimente: difrakcija svjetlosti pomoću CD-a, demonstra-
cija rada optičkog kabla, dobijanje svjetlosti pomoću elektro-
statičke mašine, polarizacija svjetlosti, princip rada foto-ćelije, 
automatsko svijetlo, jednostavan način proizvodnje svjetlosne 
energije itd. Na kraju, učenic-i/-e su napravili korelaciju s bio-
logijom i pokazali kako na svjetlost reaguju različite životinje 
(ajkule, zmije, psi...). 

Takođe na temu Svjetlost, u školskoj biblioteci organizo-
vana je prezentacija pod naslovom Uticaj svjetlosti na proces 
viđenja kod organizama, koju je pripremio Aktiv biologije. 

Dani matematike su još jedan događaj koji je obilježio 
godinu iza nas, a iza kojeg stoje talentovani učenic-i/-e. 

Klub talentovanih učeni-ka/-ca otvorio je 5. oktobra 2018. 
godine izložbu slika naše talentovane učenice Ksenije Belade. 
O stvaralaštvu već afirmisane mlade umjetnice govorila je 
profesorka likovne kulture Gordana Trebješanin. 

Dvadest osmog novembra održano je novo veče fizike 
po nazivom Misterije univerzuma. Učenici: Andrea Mrdović, 
Matija Pejović, Milan Korać, David Pantović, Filip Radović i 
Marko Joksimović, koristeći analogiju s ravnomjernim kreta-
njem planeta oko Sunca, približili su svojim vršnjacima jednu 
od najvećih misterija našeg univerzuma - tamnu materiju. 

Dnevni centar, prostor namijenjen učenicima, dobiće 
svoj novi sjaj ove godine upravo zahvaljujući Klubu talento-
vanih učeni-ka/-ca. Oni su oslikavali Dnevni centar, a tema 
oslikavanja je Zvuk. 

„Klub talenata je prije svega grupa ljudi koja omogućava 
pjesnicima da se njihovi stihovi čuju dalje od zidova porodičnog 
doma, slikarima da pokazuju svoje boje i van kabineta likovnog. 
To je klub koji čine oni u čijim biste razmišljanjima pronašli sebe i 
oni koji bi promijenili vaša razmišljanja”, ovako je talentovana 
članica Tamara Brajović opisala Klub i dokazala da se talenat 
stvarno vrednuje.

Anđela Vlaović, I e1
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Debatni klub

IZNESI SVOJ STAV

Riječ, govor, besjeda, retorika, elokvencija… Mnogo 
je pojmova koji se odnose na jednu od najčudesnijih 
ljudskih osobina, onu po kojoj se čovjek razlikuje od svih 
drugih vrsta.

U današnjem vremenu, eri savremenih medija i kor-
porativnog poslovanja, vještina lijepe javno izgovorene 
riječi utvrdila je svoju visoku poziciju na listi kvaliteta i 
svaki uspješan čovjek mora da je poseduje.

 Veoma uspješna godina stoji i iza Debatnog kluba 
naše gimnazije, za čije su aktivnosti zaslužni naši deba-
ter-/-ke i zajedno sa profesorkom mr Vesnom Kovačević, 
kojoj je prošle godine uručena Zlatna plaketa za izuzetan 
doprinos.

 Od februara do aprila, na inicijativu član-ova/-ica 
Debatnog kluba, u Gimnaziji je prvi put organizovana Liga 
debatera u kojoj je učestvovalo 13 timova. Osnivanjem 
Lige debateri su, na sasvim nov način, imali mogućnost da 
osjete takmičarsku atmosferu, ali ipak u malo opuštenijem 
ambijentu. Pobjednik Lige bio je tim MiM, čiji su članovi 
Marko Kovačević i Ivan Majić.

Klub je imao izvanrednu saradnju sa Studentskim 
radiom Krš, na čijim su talasima naši učenic-i/-e pokazali 
svoje umijeće debatovanja u skraćenom AP formatu. Ra-
dio-debate su dio projekta Iznesi svoj STAV, koji je podržan 
od strane Fonda za aktivno građanstvo. 

I ove godine, Klub je, u saradnji sa Debatnim klubom 
Agora, organizovao Debatni turnir Iznesi svoj STAV. Turnir 
je održan 5. i 6. maja u prostorijama Gimnazije. U dvod-
nevnom druženju, učesnic-i/-e su imali priliku da osjete 
takmičarski duh, atmosferu, da debatuju o aktulenim 
temama iz oblasti turizma, svakodnevnog života, školstva, 
politike, ali prije svega da sklope nova poznanstva i da 

se kroz debatu dobro zabave. Naši učenic-i/-e su ponovo 
pokazali izvanredne rezultate: prvo mjesto u timskom 
takmičenju zauzele su Vasilisa Milošević i Jovana Minić, 
a drugo mjesto Marko Milikić i Nađa Čelebić. Za naj-
bolj-eg/-u govorni-ka/cu proglašena je Vasilisa Milošević, 
dok je Marko Milikić zauzeo treće mjesto u ovoj kategoriji. 

Međutim, to nije sve! Uspjesi se i dalje ređaju. Naši 
đaci su bili brilijantni i na MAPSS-ovom Debatnom turniru 
održanom sredinom maja. Ovaj Turnir je još jedna od 
aktivnosti u okviru projekta Odluči ti!, koju Crnogorsko 
udruženje studenata političkih nauka sprovodi u saradnji 
sa Klubom govornika i debatera Pravnog fakulteta, a uz 
podršku Ministarstva sporta. Na turniru su prva tri mjesta u 
timskom takmičenju pripala kako sadašnjim, tako i bivšim 
izvanrednim učenic-ima/-ama i debater-ima/kama naše 
škole. Prvo mjesto zauzeli su Nikola Jovanović i Danilo 
Planinić, drugo mjesto Slaven Minić i Nađa Čelebić, a 
treće mjesto osvojile su Klara Radović i Anja Vujković. 
Najbolji govornik turnira bio je naš bivši učenik, a sada 
student Slaven Minić.

Takođe kao predstavnici našeg kluba, Radoje Vukčević 
i Milica Dobričanin učestvovali su u  susretu crnogor-
skih studenata FDES-a sa ruskim student-ima/-kinjama 
Moskovskog univerziteta. Susret je organizovala Škola 
retorike. U jednodnevnom druženju, ruski student-i/-ki-
nje  su nam predstavili svoj Univerzitet, a nakon prijema 
održane su debate na engleskom jeziku. 

Aktivan rad Kluba, naši debater-i/-ke pokazali su i u 
emsiji Mislionica, koja je emtiovana na državnoj televiziji.

Učenic-i/-e Gimnazije „Slobodan Škerović“ osvojili su 
prva tri mjesta pojedinačno i prvo i treće ekipno na Turniru u 
debati za srednjoškolce, koji je organizovan u saradnji sa NVO 

„Agora“ 9. i 10. februara u biblioteci naše ško-
le. Na Turniru su čestvovali  srednjoškol-ci/-ke 
iz Podgorice i drugih crnogorskih gradova. 

Titulu najboljih govornika i prva tri 
mjesta osvojili su: 1. Jovana Minić, 2. Milica 
Dobričanin i 3. Jelena Dobričanin.  Ekipno, 
prvo mjesto osvojili su Marko Perunović i 
Jovana Minić, a treće Aleksa Popović i Radoje 
Vukčević.

Mentorka našim debater-ima/-kama bila 
je profesorka Vesna Kovačević.

U septembru se javio veliki broj đaka 
zainteresovanih za debatu, među kojima je 
najviše bilo prvaka, što je za Klub bilo pravo 
osvježenje. Debateri puni elana spremni su 
da, i u narednim godinama, u Klubu njeguju 
vještinu lijepog izražavanja i debatovanja, 
onako kako su to radili i naši bivši deba-
ter-i/-ke.

Milica Dobričanin, IV k
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Učenički parlament

RASTEMO I RAZVIJAMO SE

Kao i proteklih godina, Učenički Parlament je bio or-
ganizator mnogih dešavanja u našoj školi. Maša Saveljić, 
ovogodišnja predsjednica, odlučno je radila na podizanju 
značaja Učeničkog Parlamenta ne samo u okviru Škole, 
već i šire. Od humanitarnih akcija do aktivnosti vezanih 
za dobrobit samih učeni-ka/-ca, ova godina za Parlament 
predstavljala je spoj unutrašnjih akcija i saradnje sa lo-
kalnom zajednicom.

Počelo je sa izborom predstavnik-a/ca za Uniju sred-
njoškolaca, organizaciju velikog značaja za svakog sred-
njoškol-ca/-ku. Ispred našeg parlamenta izabrana je Milica 
Dobričanin, učenica IV k. Uz njen doprinos, nastavila se 
dugogodišnja saradnja sa ovom organizacijom. Zajed-
nički smo učestvovali u donošenju mnogih odluka, koje 
će pozitivno uticati na školski život učeni-ka/-ca. Jedna 
od najambicioznijih ideja ove saradnje bilo je obilježa-
vanje Dana srednjoškolaca. Sproveli smo ideju da Dan 
započnemo miroljubivim maršom u kojem će učestvovati 
sve srednje škole Podgorice. Ruta ovog marša je trebalo 
da vodi kroz centar grada, a završila bi se zajedničkim 
koncertom školskih bendova. Umjetnička završnica bi 
trebalo da da poseban šarm ovom masovnom okuplja-
nju srednjoškol-aca/-ki.  Međutim, realizacija ove ideje 
je odložena kako bi, kako kažu iz Unije, realizovali ovaj 
projekat na najbolji mogući način. Postojanje ambicije i 
težnje ka realizaciji ovako kompleksnih projekata govori 
o ozbiljnosti i kreativnosti Parlamenta da osmisli obilje-
žavanje datuma bitnih za učeni-ke/-ce ove škole. 

Ove školske godine, Parlament se dodatno fokusirao 
na probleme učeni-ka/-ca. Saslušavši probleme koje su 
iznijeli predstavnici odjeljenja, Parlament je došao do 

zaključka da je potrebno unaprijediti odnose na relaciji 
profesor/-ka-učeni-k/-ca. Kako bi uspjeli u ovome, pod-
nijeli su zahtjev Upravi da određeni predstavnic-i /-e 
Parlamenta prisustvuju sjednicama Nastavničkog vijeća. 
Uprava je prihvatila ovaj zahtjev i od tada naši predstav-
nic-i /-e aktivno učestvuju u diskusijama i tako doprinose 
poboljšanju odnosa između učeni-ka/-ca i profesor-a/-ki.

Humanitarni rad je i ove godine bio jedna od najbitnijih 
stavki na dnevnom redu sjednica Učeničkog parlamenta. 
Kao središnji događaj, organizovan je humanitarni concert. 
Ovaj koncert nastao je u saradnji sa školskim bendom i 
horom. Karte su naplaćivane po 1 euro i sav prikupljeni 
novac doniran je bivšem profesoru Dušku Šiljku . Parla-
ment je takođe pokrenuo humanitarnu akciju prikupljanja 
pomoći šestogodišnjem Radovanu Krivokapiću, koji je živio 
u vrlo teškim materijalnim uslovima. Ove akcije pokazuju 
uključenost Parlamenta u život lokalne zajednice.

Parlamentu je bitno i razvijanje preduzetničkog duha 
kod učeni-ka/-ca. I ove godine preko projekta Gibiss pomo-
gao je svojim delegatima u osmišljavanju i usavršavanju 
preduzetničkih ideja. Dobijena je i određena novčana 
pomoć kao podrška da se u narednom periodu razvija i 
ovaj učenički potencijal. Učenic-i/-e su u novembru prošli 
obuke uz pomoć mentora iz Unije mladih preduzetnika 
Crne Gore, a kasnije su imali priliku da prezentuju svoje 
ideje.

Učenički parlament je i ove godine pokazao odluč-
nost i želju za poboljšanjem kvaliteta života u Školi, ali i 
na lokalnom nivou. 

 
Damjan Lalović, II g
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Gimnazija otvorila vrata roditeljima

DOBRO NAM DOŠLI, NAŠI NAJBLIŽI!

Pedagoško-psihološka služba, u saradnji sa Savjetom 
roditelja, je i ove godine organizovala Dane otvorenih vra-
ta. Tokom maja, u obje smjene, realizovani su javni časovi 
kojima su prisustvovali roditelji učeni-ka/-ca iz odjeljenja 
u kojem se izvodio javni čas. Ove aktivnosti planirane su 
u okviru Akcionog plana za unaprijeđenje kvaliteta obra-
zovno-vaspitnog rada, a radi poboljšanja saradnje roditelja 
i Škole. 

Od 3. do 30. maja u Gimnaziji „Slobodan Škerović“ 
održan je 21 javni čas. Odziv roditelja bio je zadovoljava-
jući – prisustvovali su časovima crnogorskog − srpskog, 
bosanskog, hrvatskog jezika i književnosti, matematike, 
hemije, biologije, španskog jezika, fizike, logike, istorije, 
psihologije, likovne umjetnosti, računarstva i informatike 
i francuskog jezika. Tokom ovih posjeta, roditelji su imali 
priliku da procjenjuju kvalitet znanja, kreativnost učeni-ka/-
ca, kvalitet nastave, posvećenost profesor-a/-ki i mnoge 
druge segmente života njihove djece u Školi. 

Jedan od javnih časova sa kojeg su roditelji otišli puni 
divnih utisaka je čas profesorke crnogorskog – srpskog, 
bosanskog, hrvatskog jezika i književnosti, Gordane Vučinić, 
koji je realizovala u I g odjeljenju. S ciljem da učenic-i/-e 
razumiju osobenosti drame kao književnog roda, namijenje-
ne prvenstveno izvođenju na pozorišnoj sceni ali i čitanju, 
profesorka ih je navela da dramske situaciju prepoznaju 
u svom životnom iskustvu, tumače osobine ličnosti koja 
nosi titulu drama queen, razgovaraju o grčkoj mitologiji i 
nastanku grčke drame, prateći zanimljivu video-prezentaci-
ju o izvođenju grčke tragedije, preuzetu iz arhive naučnog 
programa BBC-ja. 

Jedan od roditelja nam povodom prisustvovanja ovom 
času prenosi svoju impresiju: „Profesorka je pokazala znanje 
i vještinu da djecu uvuče u priču i u njima probudi želju za 
znanjem, ali i za igrom. U više navrata djeci je postavljala 
intrigantna pitanja (npr. o tome sa kim se najčešće upu-
štaju u sukob zbog neusaglašenih stavova) da bi ih, kroz 
njima bliske situacije, uvela u suštinu dramskog tako da su 
se uključili čak i oni najstidljiviji u odjeljenju (poput mog 
djeteta). Razgovor (čas) je tekao lako, zaigrano, skoro pa 
neobavezno (samo naizgled). Izlaganje je bilo obogaćeno 
segmentima iz mitologije, slikarstva i muzike, ali i povezano 
sa socijalno-društvenim prilikama u antičkoj Grčkoj u doba 
nastanka drame. Ipak, ono što ostavlja poseban dojam 
sa časa profesorice Vučinić svakako je ljubav prema uče-
nic-ima/-ama i prema profesiji kojom ova žena ispunjava 
učionicu. I srca roditelja.“

Profesorka matematike Virna Hadžiosmanović i ove 
godine nas je prijatno iznenadila kreativnošću i sjajno 
osmišljenim časom u I c odjeljenju. Timski, učenic-i/-e su 
predstavili rezultate istraživanja koje su ranije pripremali 
i upoznali nas sa Euklidom, ocem geometrije, Gausom, 
princom matematike, Fibonačijevim brojevima, skrivenim 

figurama na nasilnoj sceni, Ramanudžanovim muzejom 
života i s tim ko je bila Maryam Mirzakhani. 

Času fizike profesora Vladimira Popovića, koji je održan 
u dvojezičnom odjeljenju prvog razreda, na engleskom 
jeziku, prisustvovao je veliki broj roditelja. Razmatrajući 
Njutnov zakon gravitacije i analizirajući ubrzanje uslovlje-
no gravitacijom, učenic-i/-e su rješavali zadatke na nivou 
grupa. Nakon napornog rada, uživali su u kratkom video 
zapisu Supermen i razlika u gravitaciji na Zemlji i Kriptonu.

Roditelj u svom feedbacku nam prenosi: „Što se jav-
nog časa profesora Popovića tiče, velike pohvale! Naime, 
čas je, pored dobre metodičko-didaktičke koncepcije, bio 
jako dobro realizovan, uz upotrebu savremenih nastavnih 
sredstava i uključivanje i animaciju svih učeni-ka/-ca. Obra-
đivana tema je na odličan način, kroz odabrane primjere 
primjerene uzrastu učeni-ka/-ca i zanimljivosti, približena 
učenicima.“ 

Profesorka hemije Dragana Ilić pripremila je niz zani-
mljivih aktivnosti o polimerima, od kojih je posebno bila 
značajna debata koju su učenic-i/-e izveli. Debatujući o tome 
da li je za našu životnu sredinu bolja upotreba plastičnih ili 
papirnih kesa, iznijeli su brojne argumente za i protiv, te su 
učenic-i/-e i prisutni roditelji dobili priliku da razmisle o tome 
koju ambalažu koristiti, ali i da se upoznaju s posljedicama 
koje njihova upotreba ima po naše zdravlje i okolinu.

„Divno je bilo vidjeti entuzijazam s kojim su i profesorka 
i učenici  naizmjenično učestvovali u obradi lekcije tokom 
cijelog časa. Posebna pohvala za zanimljivu, odlično oda-
branu i obrađenu temu debate. Učesnic-i/-e debate su 
očigledno vrlo odgovorno i detaljno pripremili svoje argu-
mente, pa je bilo istovremeno informativno i zabavno. Slično 
iskustvo imali smo i prošle godine, u istom odjeljenju, na 
času profesorice crnogorskog jezika Irene Ivanović. Smatram 
da je održavanje javnih časova odlična ideja, jer je ovo jedan 
od najboljih načina da se roditelji upoznaju s načinom rada 
profesora, ali i steknu utisak o svakodnevnom okruženju u 
kome naša djeca provode toliko vremena. Za nas roditelje 
koji smo skloniji posjeti školi kada je u pitanju problem, a 
rijetko dolazimo kada ih nema, ovo je takođe prilika da 
pokažemo zahvalnost. Puno vam hvala na pozivu i dobroj 
organizaciji“, kaže nam jedan zadovoljan roditelj.

Pored toga što ih je ova inicijativa Pedagoško-psihološ-
ke službe upoznala sa životom njihove djece u školi, roditelji 
su imali priliku da se prisjete svojih srednjoškolskih dana, 
koje su mnogi od njih i proveli u našoj gimnaziji. Vidjeli su 
svoju školu u novom ruhu, sa novim profesor-ima/-kama, 
ali se i susreli sa nekima koji su i njima nekada predavali. 
Nostalgično, ali i zadovoljno su otišli sa namjerom da se 
opet vrate, sigurni u to da njihovi najbliži dobijaju kvalitetno 
obrazovanje i vaspitanje i da izrastaju u svijetlu budućnost 
Crne Gore.

 Ilma Jarović, IV e
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Dan otvorenih vrata

LJUBAV NA PRVI POGLED

Upoznavanje

Prisjetimo se perioda kad smo imali 14 ili 15 godina. Bili 
smo na raskršću životnih puteva i pred nama je bila prva 
velika odluka. Koju srednju školu odabrati, kojim putem 
krenuti u budućnost? Zaposleni u Gimnaziji su odlučili da 
taj strah kod učeni-ka/-ca devetog razreda otklone i osnov-
cima dokažu da Gimnazija nije bauk. Najbolji način da to 
učine mogao je jedino biti kroz sustret sadašnjiih i budućih 
gimnazijal-aca/-ki. Tako su vrata Ginazije 18. maja 2018. bila 
otvorena za sve osnovce, njihove nastavni-ke/-ce i roditelje. 
Kako sam lično bila učesnica tog događaja, pokušaću da 
vam prenesem utiske što vjerodostojnije.

Goste je dočekala i pozdravila naša direktorka Zoja 
Bojanić-Lalović u Biblioteci Škole. Srdačno je pozdravila 
buduće srednjoškol-ce/-ke i uz osmijeh pristupila detaljnom 
predstavljanju Škole. Najprije je govorila o kriterijumima 
za upis u prvi razred školske 2018/2019. godine, što je 
osnovcima, koji su je gledali pomalo uplašeno, možda bilo 
i najvažnije. Detaljnije se osvrnula na način organizacije 
nastave, nastavnički kadar, formiranje odjeljenja, a da bi 
učenic-i/-e što bolje osjetili duh ove škole, govorila je i o 
njenoj istoriji - kada je sagrađena sama zgrada, ko su bili 
njeni najistaknutiji učenic-i/-e, o veličanstvenom dvorištu 
koje čak ima i svoju mikroklimu, o nedavnom renoviranju 
nakon koga je svaka učionica tehnički opremljena kom-
pjuterima, projektorima i platnom kako bi se učenic-ima/-
ama omogućila što kvalitetnija nastava. I najvažnije, o 
dostignućima naših učeni-ka/-ca. Iz ove gimnazije izašao 
je nevjerovatno veliki broj sjajnih učeni-ka/-ca, koji se sada 
obrazuju na prestižnim svjetskim univerzitetima ili su se 
već ostvarili na profesionalnom polju, i sada su ugledni 
profesori, naučnici, istraživači, umjetnici. Na kraju, to je i 
najbolji pokazatelj kvaliteta ove škole.

Direktorka je predstavila i programe specijalističkih 
odjeljenja, (matematičko, filološko, sportsko i dvojezično), 
njihov princip rada, učenja i nastave, za one koji su već 
nazirali svoju buduću profesiju i naučno polje koje žele 
da izučavaju.

A pored te „dosadne“ škole gdje samo učimo, direk-
torka je ukratko predstavila i šarenu paletu vannastavnih 
aktivnosti. Od raznih intresovanja koje jedan tinejdžer može 
da ima, većinu njih može pronaći u nekoj od mnogobrojnih 
školskih sekcija ili klubova. Ukoliko neko ne može da nađe 
sebi prikladan sadržaj, Škola uvijek izlazi u sustret onima 
sa idejom koja samo čeka da se ostvari!

Iz ugla učeni-ka/-ca domaćina

Nakon prezentacije i govora, došlo je vrijeme da bu-
duće srednjoškol-ce/-ke detaljnije upoznamo sa svakim 
smjerom.

 Moja malenkost je bila među predstavnicima opšteg 
smjera, zajedno sa još nekoliko mojih drugova i drugarica. 
Učionica je bila prepuna radoznalih lica koja su čekala da 
čuju utisak o ovoj školi iz prve ruke. Svako od nas imao 
je različito iskustvo, pa smo spajajući naše priče, zajedno 
napravili kompletnu sliku Gimnazije kroz naše iskustvo. 
Među nama je bilo i onih koji su išli na razmjene koje je 
naša škola organizovala, pa su sa osnovcima podijelili i ta 
iskustva, koja će pamtiti po novim saznanjima, sticanju 
novih prijatelja i upoznavanju novih kultura. Prisutni su 
bili i član-ovi/-ice školskog benda, koji su govorili o svo-
jim svirkama, probama, takmičenjima. Takmičari iz raznih 
oblasti rekli su da im je Gimnazija pomogla da se usavrše 
na polju kojim žele da se bave u životu, dajući im prilike 
da se iskažu u onome u čemu su najbolji. 

Posjetilaca je bilo i u učionicama za specijalistička 
odeljenja.

Zajedno sa profesorkama Rankom Šestović i Svetlanom 
Varagić ka učionici broj 14 krenuli su osnovci zainteresovani 
za odjeljenje matematičkog smjera. Nemanja iz III m je 
zajedno sa profesorkama odgovarao na pitanja radoznalih 
osnovaca. On kaže da su učenic-i/-e najviše postavljali pita-
nja u vezi sa stručnim predmetima i o profesor-ima/-kama 
koji će im predavati. „Iako nije bilo mnogo učeni-ka/-ca na 
prezentaciji, ove godine je čak njih 28 upisalo ovaj smjer“, 
rekao mi je Nemanja ovih dana.

Stariji učenik dvojezičnog odeljenja Balša Božović je o 
Danu otvorenih vrata rekao sljedeće: „Zainteresovanih za 
dvojezično odjeljenje naše gimnazije toga dana nije bilo 
mnogo, svega desetak đaka. Pored uobičajenih pitanja, 
imamo li odgovarajuće udžbenike i priručnike, kakvi su 
profesor-i/-ke, kako funkcionišu predavanja na engleskom, 
jedna djevočica je pitala kako smo se uklopili kao odje-
ljenjska zajednica. Opisao sam nas kao disfunkcionalnu 
porodicu gdje svako svakom čuva leđa. Mnogo mi je dra-
go što sam, na početku ove nastavne godine, vidio par 
poznatih lica sa tog sastanka u odjeljenju prvog razreda 
dvojezične gimnazije!“

„Bila sam veoma ponosna što mogu da prezentujem 
školu sa tradicijom dužom od vijeka, instituciju koju su 
pohađali najumniji i najdarovitiji učenic-i/-e. Govorila sam o 
jedinstvenom osjećaju koji može da ima samo gimnazijalac, 
privilegiji pripadnosti rijetkima i odabranima, širini znanja 
koju pružaju škola i njeni profesori, čvrstom osloncu za sve 
naše buduće izbore“, rekla je učenica filološkog odeljenja 
Sofija Ignjatović iz odjeljenja III f, kada sam je pitala šta je 
za nju značilo to što je promovisala svoju školu generaci-
jama koje tek dolaze. „Škola nudi veliki broj vannastavnih 
aktivnosti, koji stalno raste, izlazeći u susret potrebama i 
željama učeni-ka/-ca. Ja sam odabrala Volonterski klub“, 
rekla je ona, pa je i iz ugla volonterke mogla da govori o 
svom iskustvu. Takođe je i radosno dodala: „Interesovanje 
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Unija srednjoškol-aca/-ki Crne Gore

GLAS MLADIH ZA BOLJU BUDUĆNOST

za filološki smjer biraju učenic-i/-e koji imaju posebnu 
sklonost ka izučavanju jezika i primjećujem da je iz godine 
u godinu sve više zainteresovanih, a za ovaj smjer primjetno 
veće interesovanje pokazuju djevojčice.“

Od kapije do svečane sale

Nevažno da li nam treba pomoć oko problema, samo 
razgovor ili koja dodatna informacija, tu je naša Pedagoš-
ko-psihološka služba, koju je predstavila naša pedagoškinja 
Vanja Rakočević. Kada su se upoznali sa aktivnostima ove 
službe, roditelji su, makar mi se činilo, bili malo bezbrižniji. 
Nakon četiri godine pohađanja ove škole, iz svog iskustva 
najiskrenije mogu da kažem da su svi zaposleni uvijek tu da 
nam pomognu u svakom smislu. 

Na kraju, u pratnji profesor-ki/-a i nas gimnazijal-aca/-ki, 
roditelji su obišli opremljene kabinete i učionice, fiskulturnu 
salu, Biblioteku i svečanu salu kako bi upoznali uslove rada 
u Školi. Radoznali učenic-i/-e su nam upućivali česta pitanja, 
kako bi se što bolje informisali i stekli utisak o Gimnaziji. Kroz 
razgovor s profesorkama Gordanom Vučinić, Rankom Šestović, 
Svetlanom Varagić, Milicom Usančević, Marijanom Laković, 
Marijom Kojić i profesor-ima/-kama Vladimirom Popovićem, 
Draženom Boričićem i Nenadom Kneževićem i starijim učenic-
ima/-ama svih obrazovnih profila (opšte gimnazije i specija-
lističkih odeljenja) - budući učenic-i/-e su i dobili odgovore, 
koji su im, nadamo se, pomoglo u razriješavanju dileme oko 
izbora srednje škole. 

 Sofija Krivokapić, IV e

Unija srednjoškol-aca/-ki Crne 
Gore predstavlja krovnu organiza-
ciju svih srednjoškolskih učenič-
kih parlamenata, a i vrata na koja 
đaci često pokucaju kada naiđu 
na prepreke u periodu svog ob-
razovanja. Kroz projekte Akcioni 
dan, Raise your voice, Najbolji uče-
nički parlament i Srednjoškolski stav, 
član-ovi/-ice Upravnog odbora 
motivišu i podstiču đake da se što 
više uključe u procese odlučivanja 
u svojoj zajednici. 

 Od marta ove godine, ruko-
vodstvo organizacije preuzima 
osam novih srednjoškol-aca/-ki iz 
cijele Crne Gore, od kojih su če-
tvoro učenic-i/-e naše škole. Za predsjednicu Upravnog 
odbora UNSCG izabrana je Varja Vukčević, III b, za PR me-
nadžerku Jelena Dobričanin, I c, a pozicije koordinatora 
centralne regije i sekretara Skupštine udruženja obavljaće 
Balša Božović, III e i Milica Miranović, III m.  

Trudićemo se, da i ove godine, kroz marljiv i posve-
ćen rad, naše društvo približimo onome u kome su mladi 
njegov stub razvoja, a srednjoškol-ci/-ke u mogućnosti 
da ostvare svoje ciljeve i potencijale.

 Varja Vukčević, III b
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Dan najboljih

NON SCHOLAE, SED VITAE DISCIMUS

Još jedna generacija maturan-ata/-tkinja  išetala je kroz 
vrata Gimnazije, ponijevši sa sobom četiri godine najdražih 
uspomena i nezaboravnih druženja.

 U svečanoj sali Gimnazije ,, „Slobodan Škerović““, 20. 
juna 2018, u čast najboljih učeni-ka/-ca završnog razreda , 
organizovana je svečanost propraćena kulturno-umjetničkim 
programom, kao i inspirativnim govorom direktorke Zoje 
Bojanić-Lalović. Najboljima od njih uručene su nagrade Luča, 
za trud i istrajnost u ispunjavanju školskih obaveza, kao i 
za uspjeh na državnim takmičenjima. Nisu izostavljeni ni 
njihovi profesor-i/-ke - mentor-i/-ke, koji su ih bodrili tokom 
iscrpljujućeg puta i spremno dočekivali s odgovorima na po-
stavljena pitanja. Matematika, fizika, hemija, biologija, strani 
jezici, recitovanje, dramske izvedbe, literarno stvaralaštvo – u 
svim ovim oblastima naš-i/-e gimnazijal-ci/-ke su briljirali.

Svojim postignućima ovjekovječenim brojnim odličjima 
i ova generacija učeni-ka/-ca odala je priznanje ovom zda-
nju i vrijednostima koje se u njemu cijene i njeguju. Pored 
bogatog znanja, oplemenjivanje duhovnosti i čovječnosti, 
kao vječnih vrijednosti, obilježilo je i maturant-e/-kinje  ge-
neracije 2017/2018. 

Sada, pred njima su nove životne skretnice i nadamo 
se da će im ovo iskustvo obasjati put. 

Milena Medenica, III h
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Dan promocije obaveznih izbornih sadržaja

PREPOZNAJMO I NJEGUJMO SVOJE TALENTE

„Svako je genijalac. Međutim, ako prosuđuješ o ribi na 
osnovu njene sposobnosti da se penje uz drvo - ona će ceo 
život provesti u ubeđenju da je glupa”, rekao je Albert Ajnštajn.

Poznato je da Gimnazija „Slobodan Škerović“ njeguje 
umjetnost, omogućava učenic-ima/-ama da razvijaju svo-
je vještine i talente, te da pored školskih obaveza uživaju 
radeći i baveći se onim što vole u okviru aktivnosti. Mladi, 
talentovani, vrijedni, znatiželjni i kreativni učenic-i/-e Škole 
imaju privilegiju da biraju kojoj će od 26 sekcija i brojnih 
klubova  maštom, kreativnošću i prednim radom dati svoj 
doprinos i na kraju zajedno sa drugarima i nesebičnim profe-
sor-ima/-kama uživati u plodovima svog rada. Učešće u radu 
sekcija i klubova , čije aktivnosti prevazilaze stranice školskih 
udžbenika, gimnazijal-cima/-kama omogućava da postanu 
društveni, humani, da rade na samopouzdanju i slobodno, 
bez treme, izlažu ili prezentuju pred velikim brojem ljudi, 
nauče da brane svoje mišljenje i stavove argumentima, da 
uživaju u prikupljanju informacija prije pisanja reportaža i 
izvještaja, da kroz igru uvide da matematika nije ,,bauk”, da 
nauče da prave kozmetičke preparate i cijene značaj biljaka, 
upuste se u biciklističku turu kako bi se prisjetili čudesne 
ljepote prirode, koju usljed napretka tehnologije sve više 
zanemarujemo, i da učestvuju u još mnogo zanimljivih, 
edukativnih, korisnih i relaksirajućih aktivnosti. 

Kako bi se nastavila tradicija uspješnog realizovanja 
brojnih dešavanja, aktivnosti i radionica, te kako bi sekcije 
i klubovi postali bogatiji novim član-ovima/-icama, novu 

generaciju gimnazijal-aca/-ki, ovogodišnje prvake, upoznali 
smo sa njihovim radom. Krajem septembra 2018. u svečanoj 
sali Škole organizovane su prezentacije obaveznih izbornih 
sadržaja. Tom prilikom profesor-ke/-i i učenic-e/-i koji uče-
stvuju u radu sekcija i klubova prvacima su, nakon što su 
im predstavili svoj rad, projekte i jedan dio onoga čime se 
ponose, govorili i o stečenom iskustvu, utiscima, predno-
stima koje donosi taj vid aktivnosti. Na kraju, učenic-i/-e su 
mogli da saznaju koje aktivnosti su planirane u narednom 
periodu, kako se mogu prijaviti, kao i kada će se održati prvi 
sastanci u novoj školskoj godini. Oni koji su željeli dodatno 
da se informišu imali su mogućnost da porazgovaraju sa 
predstavnic-ima/-ama sekcija, koji su bili raspoloženi da 
strpljivo odgovore na postavljena pitanja.

Raduje nas, ali ne čudi, što je veliki broj prvaka postao 
član makar jedne sekcije ili kluba, s obzirom na to da su u 
protekloj školskoj godini organizovana i realizovana mnoga 
dešavanja i projekti na koje smo ponosni.

Zahvaljujući nesebičnom zalaganju profesorki Gor-
dane Vučinić i Biljane Vučurović, Novinarska sekcija je u 
februaru 2018. godine objavila 43. broj lista Koraci, dok su 
se profesorke Mirjana Perović i Sonja Šaković ponosile lite-
rarnim tekstovima učenika-saradnika u 16. broju časopisa 
Znak. U ovoj nastavnoj godini radom Novinarske sekcije će 
koordinirati Gordana Vučinić, Lela Korać-Raychevska i Sve-
tlana Popović, profesorke crnogorskog, srpskog, bosanskog, 
hrvatskog jezika i književnosti.
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Svoj prostor u holu Škole osmišljavala je redakcija Zidnih 
novina Prolazniče uz pomoć i korisne savjete koordinatorke 
Smilje Vukićević, profesorke filozofije.

 Član-ovi/-ice Likovne i Foto sekcije, kojima rukovode 
profesorke Gordana Trebješanin i Maša Jovović, pohvalili su se 
uspjesima sa brojnih likovnih konkursa na kojima su učestvo-
vali. Pored toga oni su uživali u edukativnim izletima prilikom 
kojih su posjetili razne muzeje i galerije. Jednom prilkom bili 
su gosti Fakulteta za vizuelnu umjestnost na Univerzitetu 
Mediteran kada su prisustvovali foto- radionici i kroz praktični 
rad upoznali nastanak i razvijanje crno-bijele fotografije.

 Na inicijativu nekoliko učeni-ka/-ca u Školi je nedavno 
osnovan Klub stripa, čijim radom koordinira Maša Jovović, 
profesorka likovne kulture.

 Na književnim konkursima organizovanim na nivou dr-
žave i regiona učestvovali su, uz svesrdnu pomoć profesorke 
Ljubinke Jovićević , član-ovi/-ice Kluba literata. 

Koordinatori Recitatorske sekcije, profesor Marko Spaić, 
te profesorke Ljiljana Batrićević i Violeta Zečević, neumorno 
su radili sa svojim učenic-ima/-ama, koji su se predstavili na 
takmičenjima recitovanja. Oni su, takođe, pripremili i recita-
torsko veče i tradicionalno bili angažovani u realizaciji mnogih 
kulturno-umjetničkih dešavanja u Školi.

 Ljubitelji filmske umjetnosti imali su priliku da uživaju u 
projekcijama filmova koje su za njih izabrali profesorka Ivana 
Vujović i član-ovi/-ice Kluba ljubitelja filma. 

Član-ovi/-ice  Kluba ljubitelja pozorišta, kojim ruko-
vodi profesor Marko Spaić posjetili su mnoge predstave u 
Podgorici i Nikšiću. 

Ni mladim debater-ima/-kama, član-ovima/-icama De-
batnog kluba, nije bilo dosadno jer su sa koordinatorkom 
Kluba Vesnom Kovačević bili aktivni čitave godine i učestvovali 
u mnogim debatama i nadmetanjima u retoričkim sposob-
nostima

 Postojanje i rad Volonterskog kluba na čelu sa peda-
goškinjom Vanjom Rakočević podsjeća nas na širokogrudost 
i humanost gimnazijal-aca/-ki. Klub je nastavio sa nizom ak-
tivnosti, pa su se predstavnici radoznalim prvacima pohvalili 
svojim mnogobrojnim aktivnostima u prethodnoj i najavili 
nove u novoj školskoj godini

Bogatiji za novo i osvježenog znanja o italijanskoj kulturi, 
iz Italijanskog kulturnog centra, nakon razgovora sa direktor-
kom Albano vratili su nam se član-ovi/-ice Filozofske sekcije 
i profesorka Jasminka Milošević.

 Oni koje interesuje sociologija su sa Milosavom Mr-
dak-Mitrović, koordinatorkom Sekcije sociologa, učinili Me-
đunarodni dan solidarnosti interesantnim i neobičnim.Oni su 
sproveli „slatku“ aktivnost, te su tog dana u holu Škole dijeljene 
čokoladice sa porukama o značaju solidarnosti. 

Radionice Etiketiranje, predrasude i stereotipi i Nenasil-
na komunikacija realizovala je profesorka Mirjana Đurović, 
koordinatorka Psihološke sekcije, sa učenicima, koji su u 
želji da nauče nešto više o psihologiji postaIi član-ovi/-ice te 
sekcije, čijim radom koordinira i Dijana Janković, profesorka 
psihologije.

Klub talenata kojim rukovodi pedagoškinja Gordana 
Arsović uspio je da okupi veliki broj profesor-a/-ki svih stručnih 
aktiva i talentovanih učeni-ka/-ca koji su učestvovali u pripremi 
performansa Alisa u Gimnaziji čuda, koji je premijerno pred 

mnogobrojnom publikom izveden u dvorištu Gimnazije. Tema 
večeri bila je svjetlost. Aktiv biologije organizovao je prezen-
taciju Uticaj svjetlosti na proces viđenja kod organizama, dok 
je Aktiv fizike osmislio predavanje o svjetlosti i eksperimente 
kojima su demonstrirani: rad optičkog kabla, polarizacija 
svjetlosti, automatsko svjetlo, jednostavan način proizvodnje 
svjetlosne energije i disfrakcija svjetlosti pomoću CD-a. 

U prethodnoj godini ponovo su organizovani Dani ma-
tematike. Zahvaljujući radu Matematičke sekcije i profesor-
kama Ivoni Adžić, Mirjani Pješčić i Smilji Vukićević, hol Škole 
osvanuo je u znaku parabole. 

O očuvanju životne sredine brigu vode član-ovi/-ice 
Biološke i Ekološke sekcije. Oni su sa koordinatrokama 
sekcija, profesorkama Sanjom Ognjanović i Marijanom La-
ković odnosno Anicom Medenicom i Marijom Kojić, veoma 
aktivna družina. Oni su posjetili reciklažno dvorište na Koniku i 
deponiju kako bi učenic-i/-e razvili ekološku svijest o važnosti 
recikliranja otpada. Osim ove, Biološka sekcija obilježila je i 
Svjetski dan protiv side ne bi li adolescentima prikazali opa-
snosti ove opake bolesti i upoznali ih sa metodama zaštite. 
Prilikom obilježavanja Dana nauke posjetili su i PMF gdje su 
učestvovali u radionicama izdvajanja pigmenata. 

U ljepoti prirode i lijepom vremenu uživaju član-ovi/-ice 
Biciklističke sekcije, koji u saradnji sa profesorom fizičkog 
vaspitanja Miroslavom Radulovićem učestvuju u raznim bi-
ciklističko-planinskim turama. 

Tinejdžeri koji vode računa o svom zdravlju i tijelu dobili 
su podršku profesorke Marije Mitrović sa kojom su osnovali 
Atletsku sekciju.

 Skoro je osnovana i Frizbi sekcija kojom koordinira 
Mirjana Vujošević. 

 Profesorke Milena Pajović i Aleksandrina Vujačić ujedinile 
su mlade preduzetnike u okviru Preduzetničkog kluba Žica 
koji je pravi izbor za sve koji su spremni na izazove i suočavanje 
sa naizgled nerješivim problemima. 

Učešće u sekcijama gdje se napredno izučavaju francuski 
i italijanski jezik učenic-ima/-ama nudi mogućnost da se bolje 
upoznaju sa jezikom, kulturom, tradicijom, arhitekturom Fran-
cuske odnosno Italije. Profesorke francuskog Dragana Tasić, 
Ana Đelević i profesorka italijanskog jezika Milica Usančević 
pomažu, bodre i savjetuju one koji pišu epska i lirska djela 
na ovim jezicima. 

 Prilikom obilježavanja raznih kulturnih dešavanja u Školi, 
oduševljena publika, gosti, profesor-i/-kei učenic-i/-e prate 
horsko izvođenje popularnih melodija za koji su se pobrinuli 
naši muzički talenti i neumorna profesorka muzičke kulture 
Darija Šćepanović, koja dugi niz godina koordinira radom 
školskog hora.

 Na kraju, ne smijemo izostaviti najmlađi klub u našoj 
školi. Omladinski klub otvoren je prije tačno godinu dana. 
U prethodnom periodu gimnazijal-ci/-ke su imali mogućnost 
da prisustvuju brojnim prezentacijama, predavanjima, radio-
nicama i druženjima koje su realizovane u prostorijama Kluba. 

Gimnazija je još jednom dokazala da je riznica znanja, 
koja kod svih učeni-ka/-ca prepoznaje i razvija ono najbolje. 
Veliki broj klubova i sekcija omogućavaju svima da pronađu 
i bave se onim u čemu su najbolji. 

 
Majda Šukurica, IV c
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Obilježavanje važnih datuma

PO GIMNAZIJALCIMA SE DAN POZNAJE

Kao i svake godine, učenic-i/-e i profesor-ke/-i 
Gimnazije „Slobodan Škerović“ u svoj bogati program 
aktivnosti uvrstili su i obilježavanje važnih datuma. Na taj 
način smo  pokušali skrenuti pažnju učeni-ka/-ca, njihovih 
roditelja, ali i šire javnosti na određene probleme i važnost 
nekih datuma, probuditi im i podići svijest o raznim aktu-
elnim i važnim temama u svijetu.

Međunarodni dan maternjeg jezika 

Zahvaljujući saradnji Fakulteta za crnogorski jezik i 
književnost sa Cetinja i Gimnazije „Slobodan Škerović“, u 
Podgorici je povodom 21. februara, Međunarodnog dana 
maternjeg jezika, organizovano druženje studen-ata-/
tkinja i naših učeni-ka/-ca. Doc. dr Andrijana Nikolić, 
profesorka Fakulteta za crnogorski jezik i književnost, 
je u odjeljenju I g, na času kod Gordane Vučinić, pro-
fesorke crnogorskog-srpskog, bosanskog, hrvatskog 
jezika i književnosti održala predavanje kako je i kada 
ustanovljen Međunarodni dan maternjeg jezika. Nakon 
izlaganja gošće, profesorka Gordana Vučinić je govorila o 
štokavskom jezičkom sistemu u okviru kojeg postoji više 
standardizovanih jezika – crnogorski, srpski, bosanski i 
hrvatski. Obilježavanje ovog datuma upotpunili su i stu-
denti Milica Marković i Stefan Todorović, koji su pročitali 
dvije pjesme Mirka Banjevića i odlomak iz romana „Ulište“ 
Dragana Nikolića. 

 Svjetski dan poezije 

Profesor Marko Spaić je 21. marta na jednom od 
svojih redovnih časova obilježio Svjetski dan poezije, 
koji je UNESCO ustanovio 1999. godine. Tim povodom, 
učenic-i/-e su čitali stihove naših i stranih autora.  

Dan planete Zemlje 

Anica Medenica, profesorka biologije, je sa član-ovi-
ma/-icama Ekološke sekcije obilježila 22. april, Dan planete 
Zemlje. Učenic-i/-e su imali priliku da učestvuju u kreativnoj 
radionici, predlažu rješenja za različite globalne probleme 
sa kojima se danas susrijećemo kao i da prezentuju ukrasne 
predmete koje su napravili recikliranjem otpadnih materijala. 

 Dan Savjeta Evrope 

Član-ovi/-ice Volonterskog kluba Gimnazije doprinijeli su 
obilježavanju Dana Savjeta Evrope 7. maja u Omladinskom 
klubu. S ciljem da se obrazovanje podigne na viši nivo, aktiv-
nost je realizovana u okviru projekta Podsticanja demokratske 
kulture u školi. 

 Dan Njemačke 

Dan Njemačke održan je u Podgorici 25. septembra, uz 
podršku Opštine glavnog grada, Njemačke ambasade i Goethe 
Instituta. Svojim učešćem, događaju su doprinijeli i gimnazi-
jal-ci/-ke, koji su se tom prilikom upoznali sa stipendijama, 
međunarodnim razmjenama, a prije svega i sa prijateljskim 
odnosima Crne Gore i Njemačke. Pored toga, učenice I e2, III 
k i III c odjeljenja učestvovale su u kreativnoj radionici i na taj 
način učestvovale u promociji njemačkog jezika u Crnoj Gori. 

Evropski dan jezika 

U Sportskom i kulturnom centru UCG, u organizaciji 
Kancelarije za evropske integracije, Ministarstva prosvjete i 
Gimnazije „Slobodan Škerović“, 26. septembra obilježen 
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je Evropski dan jezika. U događaj su bili uključeni glavni 
pregovarač Aleksandar Drljević, Arijana Nikolić-Vučinić, 
generalna direktorka Direktorata za predškolsko, osnovno 
i inkluzivno obrazovanje i vaspitanje, i Zoja Bojanić-Lalović, 
direktorka Gimnazije. Program je bio pripremljen od strane 
naših učeni-ka/-ca, a organizovane su i radionice na različitim 
jezicima. 

U Školi su, kreiranjem panoa na svim jezicima koji se 
izučavaju u Gimnaziji, poslate poruke o vrijednostima i vrli-
nama. Zajedno sa Aktivom likovne umjetnosti u izradi panoa 
učestvovali su aktivi stranih jezika i crnogorskog-srpskog, 
bosanskog, hrvatskog jezika i književnosti. 

Uporedo, profesorke italijanskog jezika Milica Usanče-
vić i Marija Kopitović, zajedno sa svojim učenic-ima/-ama, 
obilježile su Dan karaktera i Evropski dan jezika. Učenic-i/-e 
su imali zadatak da snime video materijal na temu Moje 
vrijednosti i vrline. 

 Dan vojske 

Povodom obilježavanja 7 oktobra, Dana vojske, Ministar-
stvo odbrane je za učeni-ke/-ce iz Podgorice, Nikšića, Cetinja, 
Danilovgrada i Tuzi organizovalo posjetu vazduhoplovnoj 
bazi Vojske Crne Gore. Koordinatorka ove aktivnosti bila je 
profesorka Mirjana Vujošević. 

 Dan inkluzije 

Učenic-i/-e 26 osnovnih i srednjih škola, među kojima je 
naša gimnazija, 11. oktobra, obilježili su Dan inkluzije. Pred-
stavnice školskog projektnog tima Mirjana Đurović, Milica 
Uskoković i Vanja Rakočević, kao i učenic-i/-e Isidora Ivanović, 
Iva Petrović, Varja Vukčević i Ognjen Jokić učestvovali su na 
manifestaciji povodom obilježavanja ovog dana. Učenic-i/-e 
profesorke Gordane Vučinić su za ovu priliku osmislili i izradili 
kreativne fotografije na teme „empatija” i „tolerancija”. Ova 
aktivnost je dio projekta Podsticanje demokratske kulture u 
školama, koji sprovodi Savjet Evrope, kroz programski okvir 
EU Horizontal Facility for Western Balkans and Turkey. 

 Dan borbe protiv dijabetesa 

Posebna pažnja posvećena je i Danu borbe protiv di-
jabetesa, 14. novembra. U saradnji sa JZU Dom zdravlja 
„Podgorica” u Školi je organizovano dobrovoljno mjerenje 
šećera u krvi i krvnog pritiska učeni-ka/-ca i zaposlenih. 

 Međunarodni dan filozofije 

Učenic-i/-e Gimnazije bili su uključeni i u obilježavanje 
Međunarodnog dana filozofije, koji se tradicionalno slavi 
svakog trećeg četvrtka u novembru. Član-ovi/-ice Filozofske 
sekcije naše škole održali su 15. novembra radionicu o fi-
lozofiji graničnog prostora. Pored izlaganja na datu temu, 
učenic-i/-e su pripremili kratak film, stripove i ilustracije. Koor-
dinatorka sekcije je profesorka filozofije Jasminka Milošević. 

Međunarodni dan tolerancije 

Od 1995. godine, 16. novembra, u svijetu se obilježava 
Međunarodni dan tolerancije ustanovljen od strane UNES-
CO-a. U Biblioteci Škole, tog dana je organizovan okrugli sto, 
gdje su učenic-i/-e imali priliku da se uključe u konverzaciju 
o temi tolerancije i komunikacije. Medijatorke okruglog 
stola bile su profesorke Violeta Zečević, Mira Mrdak i Smilja 
Vukićević. 
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 Međunarodni dan djeteta 

Povodom Međunarodnog dana djeteta, koji se obi-
lježava 19. novembra, Institucija Zaštitnika ljudskih prava 
i sloboda Crne Gore organizovala je konferenciju „Men-
talno zdravlje djece u Crnoj Gori“. Akcenat Konferencije 
bio je na nužnosti ostvarivanja UN Konvencije o pravima 
djeteta, isticanje dječije participacije kao i da se predstavi 
poseban izvještaj Zaštitnika o zaštiti mentalnog zdravlja 
djece u Crnoj Gori. Milica Radulović i Jovan Aleksić su kao 
predstavnici naše škole imali priliku da iskažu svoj stav 
na ovu temu. 

Konferenciji su prisustvovale direktorka Zoja Boja-
nić-Lalović i psihološkinja Marija Gošović. 

 Šesnaest dana ženskog aktivizma 

 Kroz istoriju smo upoznati sa položajem žene u  
društvu, kao i naporima savremenika da se takva razlika 
koriguje. Na taj način, u školi su obilježeni Dani Kanade 
kao i 16 dana ženskog aktivizma. Gimnazija je ugostila Nj. 
E. Kati Čabu, ambasadorku Kanade akreditovanu za Crnu 
Goru, Olgicu Marinković, atašea za kulturu pri Ambasadi 
Kanade i Kristinu Bojanović, koordinatorku NVO Ženska 
soba, organizatorku ovog predavanja. 

Ambasadorka Kati Čaba održala je prezentaciju na 
temu Različitost i prednosti multikulturalne Kanade. Uče-
nic-i/-e su imali priliku da čuju o razvoju Kanade, kao i 
značaju osnaživanja uloge žene u društvu. 

 Svjetski dan borbe protiv HIV-a 

Član-ovi/-ice NVO Juventas, povodom 1. decembra, 
Svjetskog dana borbe protiv side, a u organizaciji član-
ova/-ica Biološke sekcije, održali su edukativne radionice 
učenic-ima/-ama drugog i trećeg razreda. Cilj radionica 
je bio podsticanje svijesti o opasnosti HIV-a, ukazivanje 
na posljedice koje nosi sa sobom, kao i na važnost pre-

vencije, ali i otklanjanja predrasuda i diskriminacije osoba 
koje žive sa HIV-om. 

 Međunarodni dan pismenosti 

Svjesni smo krize pismenosti, koja je proistekla iz ek-
spanzije elektronskih vidova komunikacije. Radi očuvanja 
pismenosti, 8. decembra, kada se obilježava Međunarodni 
dan pismenosti, NVO Mladiinfo Montenegro organizovala 
je radionicu pod nazivom Pismeno i kreativno. Radionica 
se održavala u prostorijama M:tel Digitalne fabrike u 
Podgorici. Tim povodom, Gordana Vučinić, profesorka 
crnogorskog-srpskog, bosanskog, hrvatskog jezika i knji-
ževnosti u Gimnaziji „Slobodan Škerović“, osmislila je i 
vodila radionicu na temu pismenosti. Program se sastojao 
iz dva dijela. Prvi dio radionice vodila je mr Elvira Ceković 
iz Agencije za elektronske medije, koja se fokusirala na 
stepen medijske pismenosti razvijen kod mladih. Dru-
gi dio programa vodila je profesorka Gordana Vučinić, 
koja je u živoj interakciji sa prisutnim učenic-ima/-ama, 
predstavnic-ima/-ama svih srednjih škola iz Podgorice, 
ukazala na evoluciju pojma pismenosti, razliku između 
konvencionalnog i savremenog koncepta pismenosti, 
krizu čitanja i važnost njenog prevazilaženja. 

Međunarodni dan ljudskih prava 

Povodom 10. decembra, Međunarodnog dana 
ljudskih prava, održana je „živa biblioteka“ u Biblioteci 
Škole. Suština „žive biblioteke“ je baš kao i one prave - 
čita-oci/-teljke dolaze da iznajme knjigu na određeno 
vrijeme, ali uz postojanje jedne razlike. Knjige u „živoj 
biblioteci“ su ljudi i u njoj „knjige“ i „čita-oci/-teljke“ imaju 
priliku da ostvare pravi dijalog. „Knjige“ su grupe koje su 
stalno na udaru predrasuda i stereotipa, kao i na meti 
diskriminacije i socijalne izopštenosti. U ovoj formi bibli-
oteke, „knjige“ pričaju, odgovaraju na pitanja „čitalaca“, 
mogu da postavljaju pitanja, ali i da uče. 

Živu biblioteku otvorili su učenic-i/-e Anđela Marković 
i Gojko Bošković, predstavnici Volonterskog kluba i Učenič-
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kog parlamenta. „Bibliotekom“ je upravljala pedagoškinja 
Vanja Rakočević, dok su „knjige“ bili: Stevan Milivojević, pred-
stavnik LGBT zajednice, Serđan Baftijari, predstavnik romske 
zajednice, Duška Šljivančanin i Marko Jusić, predstavnici 
NVO Centar za ženska prava i Zaštitnika za ljudska prava. 

Međunarodna nedjelja obrazovanja 

U holu škole, 12. decembra, povodom Međunarodne 
nedjelje obrazovanja, učenic-i/-e su bili u mogućnosti da 
razgovaraju sa predstavnicama Savjetodavnog centra mreže 
Education USA o mogućnostima studiranja u SAD-u i progra-
mu Competitive College Club. Savjetnica ovog programa Anica 
Vujnović, kao i Kjara Hajden, Fulbrajtova stipendistkinja, koja 
je uključena u realizaciju nastave u dvojezičnim odjeljenjima, 
predstavile su program koji nudi besplatnu podršku učenic-
ima/-ama mlađih razreda kako bi bili spremni da apliciraju 
za prestižne univerzitete u SAD-u. 

 Međunarodni dan solidarnosti 

Obilježavanje Međunarodnog dana solidarnosti uprili-
čeno je 20. decembra u Biblioteci Škole, gdje se prikazivao 
film posvećen akcijama solidarnosti organizovanim u Gi-

mnaziji „Slobodan Škerović“. Ovaj važan datum obilježili su 
član-ovi/-ice Sociološke sekcije, koju vodi profesorka Mira 
Mrdak. Učenic-i/-e su ovom prilikom pripremili prigodne 
dramske prikaze, kojima je poslata poruka o značaju soli-
darnosti među ljudima.

Dan sjećanja na žrtve holokausta

Jevrejska zajednica Crne Gore već tradicionalno poziva 
našu školu da učestvuje u obilježavanju Dana sjećanja na 
žrtve holokausta. U KIC-u „Budo Tomović“, 25. 1. 2019. godi-
ne priređen je program u kojem su učestvovali: predsjednik 
Jevrejske zajednice Crne Gore, ambasadorka Izraela u Crnoj 
Gori, rabin iz Izraela, predsjednik SUBNORA i antifašista Nikšića, 
potpredsjednik SUBNORA i antifašista Crne Gore, profesorka 
istorije Vesna Kovačević sa svojim učenic-ima/-ama: Damja-
nom Lalovićem, Jovanom Srbljanovićem, Ksenijom Vidako-
vić, Unom Mugošom, Darijom Raičević, Ivom Vukčevićem i 
Nikolom Stankovićem. Profesorka Kovačević podsjetila je na 
sjećanje Eli Vizela, preživjelog logoraša iz Aušvica Eli Vizela, a 
đaci su čitali citate iz „Dnevnika Ane Frank“. Profesorka psiho-
logije Biljana Babović osvrnula se na psihološku perspektivu 
genocida i posljedice nedostatka reakcije na užas genocida.

Jelena Cmiljanić, IV c
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Posjetili su nas 

I OVE GODINE OTVORILI SMO NAŠA VRATA 

Januar
 
Predstavnici organizacije Pro Futuro Sports održali su 

prezentaciju za učeni-ke/-ce sportiste 29. januara 2018. godine. 
Cilj prezentacije je da se učenic-i/-e informišu o sportskim 
stipendijama i o načinima apliciranja za američke univerzitete. 

 Februar

Predstavnice Egida International centra za školovanje u 
inostranstvu, održale su  prezentaciju na kojoj su učenic-i/-e 
upoznati s različitim mogućnostima u vezi sa nastavkom 
srednjoškolskog obrazovanja u inostranstvu. 

Danilo Čelebić, poznati crnogorski glumac i bivši đak naše 
škole, posjetio je učeni-ke/-ce filološke gimnazije, dijeleći sa 
njima svoje iskustvo u vezi sa jezikom. Njegovo gostovanje je 
otvorilo novu dimenziju posmatranja jezika u okviru profesije 
kojom se on bavi.

U školskoj biblioteci, Zavod za intelektualnu svojinu odr-
žao je predavanje o intelektualnoj svojini i njenom značaju. 
Na predavanju je učenic-ima/-ama predstavljen i konkurs za 
WIPO trofej (Svjetska organizacija za intelektualnu svojinu) . 

U Omladinskom klubu održana je aktivnost Živa biblio-
teka, u okviru teme Djeca i mladi oboljeli od kancera. Posjetioci 
su bili mladi oboljeli od kancera, njihovi roditelji i osobe koje 
rade sa ovom djecom. 

Posljednjeg dana februara, u gimnazijskoj biblioteci odr-
žan je sastanak Tima za svjetovanje za poboljšanje postignuća 
učeni-ka/-ca na PISA testiranju 2018. godine sa učenic-ima/-
ama I razreda i profesor-ima/-kama koji im predaju, a iz nji-
hovog predmeta se vrši testiranje. Član-ovi/-ice Tima bili su 
predstavnic-i/-e Ministarstva prosvjete. 

Mart

Predstavnica obrazovnog centra Knightsbridge Schools 
International Montenegro Zorica Đurović i učenic-i/-e ove škole: 
Saška Gomilanović, Borislav Krgović i Simona Šestović, održali 
su prezentaciju KSI Montenegro u Omladinskom klubu. Na 
prezentaciji su predstavili i uslove za dobijanje stipendije. 

U okviru projekta Čist vazduh, zdrava životna sredina, 
predstavnica NVO Green Home održala je predavanje učenic-
ima/-ama II f odjeljenja o uzrocima zagađenja vazduha i o 
njegovom uticaju na zdravlje ljudi i životnu sredinu.

Crnogorsko-američka Agencija International Student 
Exchange Montenegro (ISEM), za razmjenu srednjoškol-aca/-ki 
i studenta, održala je prezentaciju o programima razmjene 
srednjoškol-aca/-ki u Americi, Kanadi i Engleskoj, kao i o broj-
nim mogućnostima upisa na fakultete širom Evrope i svijeta.

Našu školu su, u okviru obilježavanja Nedjelje novca od 
12. do 18. marta, posjetili generalni sekretar Udruženja banaka 
Crne Gore Bratislav Pejaković i savjetnik u Udruženju Nebojša 

Đoković. Oni su u odjeljenju I g, na času crnogorskog -srpskog, 
bosanskog i hrvatskog jezika i književnosti, kod profesorke 
Gordane Vučinić, govorili o potrebi finansijskog opismenjiva-
nja mladih kako bi kasnije mogli da donose kvalitetne odluke 
u vezi sa finansijskim transakcijama i štednjom.

Predstavnici Ministarstva odbrane su 12. marta održali 
prezentaciju učenic-ima/-ama III i IV razreda. Cilj prezentacije je 
da se učenic-i/-e informišu o vojnom pozivu, mogućnostima 
obrazovanja na inostranim vojnim akademijama i drugim 
projektima Ministarstva. 

Dvanaestog marta, u sklopu priprema za Skupštinu 
mladih koja se održava u Briselu, u posjeti Gimnaziji bio je 
gospodin Ionut Sibian, predstavnik Evropskog ekonomskog i 
socijalnog komiteta. Gospodin Ionut je učenic-ima/-ama, koji 
prisustvuju Skupštini, približio atmosferu u kojoj će boraviti, 
ali je i prenio evropska iskustva koja se tiču Evropske unije i 
evropske kulture. 

Predstavnici Montenegroberze su 14. marta održali za-
interesovnim učenic-ima/-ama predavanje o načinu funkci-
onisanja Berze i o njenom nastanku.

U Omladinskom klubu Gimnazije održana je radionica 
Kada kockanje postaje problem. Radionicu je realizovala psiho-
loškinja Maja Lješnjak, zajedno sa vršnjačkom edukatorkom 
Savjetovališta Entera iz Podgorice, koja radi u sklopu Asocijacije 
za demokratski prosperitet Zid (ADP ZID).

April

Igor Vušanović, dekan Mašinskog fakulteta UCG, održao 
je maturant-ima/-kinjama prezentaciju o svojoj ustanovi. 

Učenic-i/-e IV h i IV j odjeljenja prisustvovali su, u školskoj 
biblioteci, predavanju na temu Planiranje porodice. U okviru 
redovne saradnje sa Institutom za javno zdravlje Crne Gore, 
predstavnice Centra za promociju zdravlja Sabina Ćatić i 
Marija Pašić, razgovarale su sa učenicama o seksualnom i 
reproduktivnom zdravlju i tipovima porodica.
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U školskoj biblioteci održana je tribina na temu Zdravi 
stilovi života, kao dio projekta Omladinska lična karta zdrav-
lja. Učenic-ima/-ama su se obratili neurolog dr Ilija Stolić, 
psiholog Tijana Vuković i operativni trener karatea Đurđija 
Srećković-Ivanović. 

 Naši bivši učenic-i/-e, Jasna Zeković i Marko Vuksanović, 
održali su 17. aprila u Omladinskom klubu Gimnazije jedno-
časovno predavanje o osnovama astronomije i predstavili 
neke od aktivnosti koje realizuju u okviru Astronomskog 
kluba fondacije za promovisanje nauke Prona, te kako se 
učenic-i/-e mogu uključiti u njihov rad. 

Osamnaestog aprila u Biblioteci Gimnazije održana je 
promocija CD-a Poljem se vija. O ovom zanimljivom i kreativ-
nom, a prije svega humanom projektu, govorili su: direktorka 
Gimnazije „Slobodan Škerović“ Zoja Bojanić- Lalović, profe-
sorka Sonja Šaković, direktorka Resursnog centra Mirjana 
Popović, profesorka Resursnog centra Marijana Antonijević 
i njen učenik Ranko Magovčević, koji je recitovao Matoševu 
pjesmu Jesenje veče. 

Istog dana, profesorka Fakulteta za informacione 
tehnologije Snežana Šćepanović, održala je predavanje o 
mogućnostima interneta u procesu učenja.

Dan kasnije, gost naše škole bio je poznati pisac Zuvdija 
Hodžić. On je gostovao na poziv maturanata, koji obrađuju 
njegov roman Davidova zvijezda. 

U Omladinskom klubu Gimnazije, organozovano je 
druženje sa Erikom Krug na temu Osnovi umijeća svjesnog 
doživljaja stvarnosti.

Gospodin Džon Edvard Hase, kustos iz Smitsona ( in-
stitucije koja njeguje američku istoriju i kulturu), održao  je 
predavanje o životu i djelu Eli Džejn Ficdžerald.

Povodom Međunarodnog dana djevojaka u IT sektoru, 
dvije programerke Neda Jelić i Maša Pavićević održale su 
predavanja o načinima kreiranja bloga. 

Članice Volonterskog kluba Gimnazije  „Slobodan Ške-
rović“ i vršnjačke edukatorke za suzbijanje nasilja i govora 
mržnje na internetu: Nina Nikčević, Kristina Jokić, Jana Mitro-
vić, Lana Dević i Anja Vujković, kao i vršnjački edukator-i/-ke 
Škole za srednje i više stručno obrazovanje „Sergije Stanić“ , 
održali su u četiri radionice za zainteresovane učeni-ke/-ce i 
član-ove/-ice volonterskih klubova obje škole.

Maj

Pedagoško-psihološka služba, u saradnji sa Savjetom 
roditelja, i ove godine organizovala je Dane otvorenih vrata. 
Početkom maja, u obje smjene, realizovani su javni časovi, 
kojima su prisustvovali roditelji učeni-ka/-ca iz odjeljenja u 
kojem se izvodi javni čas. 

Sedmog maja je za naše učeni-ke/ce, koji pohađaju 
nastavu njemačkog jezika, organizovano polaganje za me-
đunarodno priznate sertifikate Geteovog instituta.

U petak, 18. maja, Gimnazija  „Slobodan Škerović“ otvo-
rila je svoja vrata i za sve učeni-ke/-ce 9. razreda, njihove 
nastavni-ke/-ce i roditelje. Direktorka Zoja Bojanić-Lalović 
odžala je prezentaciju o kriterijumima za upis u prvi razred 
školske 2018/2019. godine, ali i o samoj Školi i načinu orga-
nizacije nastave. 

Seminar Obuka nastavni-ka/-ca za organizaciju volon-
terskih programa i sadržaja u osnovnoj i srednjoj školi održan 
je u Omladinskom klubu. Obuku su pohađali nastavnici-i/-e 
i stručni saradnici iz četiri osnovne i osam srednjih škola iz 
Podgorice, Tuzi, Cetinja i Danilovgrada.

U organizaciji profesor-a/-ki Prirodno-matematičkog 
fakulteta iz Podgorice dr Srđana Kadića i Aleksandra Dlabača, 
u našoj školi održano je takmičenje u rješavanju logičkih 
zadataka.

U susret Danu kosmonautike, gimnazijal-ci/-ke su imali 
čast da budu domaćini nosiocu najvećeg ruskog ordena, 
pilotu kosmonautu Aleksandru Mihajloviču Samokutjaevu.  
On je putem filma, koji je prikazao u školskoj biblioteci, do-
čarao svoje utiske o boravku u kosmosu i učenic-ima/-ama 
pojasnio kako izgleda jedan dan u vasioni.

U saradnji s Volonterskim klubom Gimnazije, predstav-
nici NVO Volonteri 2019. održali su prezentaciju zainteresova-
nim učenic-ima/-ama o mogućnostima uključivanja u rad ove 
NVO, kroz volontiranje na različitim sportskim dešavanjima. 

Dvadeset devetog maja, bili smo domaćini učenic-
ima/-ama i nastavnic-ima/-ama iz Osnovne škole „Božidar 
Vuković Podgoričanin”, Gimnazije „25. maj” iz Tuzi, Gimnazije 
„Stojan Cerović” iz Nikšića, Gimnazije „Petar I Petrović Njegoš” 
iz Danilovgrada i Gimnazije „Cetinje”. Održana je radionica 
Povezati različitosti, a tokom dana organizovane su i druge 
aktivnosti usmjerene na razvijanje međusobnog razumije-
vanja među različitim religijama. 

Septembar

Početkom septembra, predstavnici Organizacije crno-
gorskih studenata u inostranstvu (OCSI) održali su konsultaci-
je o mogućnostima studiranja u inostranstvu. Bivši učenic-i/-e 
Gimnazije: Aleksandar Jaćimović, Jovan Jovančević i Katarina 
Martinović govorili su sadašnjim gimnazijal-cima/-kama o 
svojim iskustvima sa školovanja u inostranstvu. 

Našu gimnaziju posjetili su predstavnici organizacije 
UNICEF, povodom realizacije inicijative Moje vrijednosti i vrline. 

U četvrtak, 20. septembra, u svečanoj sali Gimnazije, 
održana je prezentacija učenic-ima/-ama I i II razreda o mo-
gućnostima studiranja u Velikoj Britaniji i HMC stipendijama. 
Predstavnici NVO London Bridge Ana Jakić-Wilford i Richard 
Wilford, predstavili su iskustva učeni-ka/-ca koji su prošli kroz 
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ovaj program i približili novoj generaciji gimnazijal-aca/-ki 
uslove i pogodnosti školovanja u inostranstvu. 

Sanja Šćepović, predstavnica crnogorsko-američke 
Agencije za razmjenu srednjoškol-aca/-ki (ISEM), održala je 
prezentaciju o programima razmjene srednjoškol-aca/-ki. 
Predstavljane su mogućnosti školovanja u Americi, kao i mo-
gućnost dobijanja jedne pune stipendije za školovanje u SAD. 

Oktobar

Tradicionalno, i ove godine smo ugostili učeni-ke/-ce 
njemačke škole iz Ksantena. U okviru ovog programa, 20 
učeni-ka/-ca iz Njemačke boravilo je u našoj školi u periodu 
od 6. do 13. oktobra 

Gimnazija „Slobodan Škerović“ bila je domaćin ovogo-
dišnjeg susreta gimnazija iz regiona. Muzikom za novi početak 
– predstavljena je regionalna saradnja koja treba da pospješi 
komunikaciju i razmjenu iskustava učeni-ka/-ca i profesor-a/-ki 
gimnazija susjednih država. Tom prilikom u svečanoj sali naše 
škole, nastupali su školski rok bendovi Valter iz Prve gimnazije 
iz Sarajeva, Šestar iz Šeste beogradske gimnazije i naš bend 
Abyssia. Ove grupe su prodornim zvukom i nesvakidašnjom 
energijom priredili nezaboravno veče u Gimnaziji. 

Naš bivši učenik Jovan Jovančević, podijelio je s nama 
svoja iskustva stečena tokom školovanja na Univerzitetu 
Njujork u Abu Dabiju (NYUAD). 

U školskoj bibiloteci, priredili smo svečani prijem za učeni-
ke/-ce i profesor-e/-ke italijanske srednje škole ITI Pacinotti di 
Fondi. Nakon predstavljanja Gimnazije, razgovora i razmjene 
iskustava s profesor-ima/-kama, realizovana je radionica na 
temu Šta nas čini sličnim.

Ugostili smo i crnogorskog glumca Bojana Bulatovića i 
medijatorke ATAK-a Jelenu Đukić i Mašu Bulatović, dramske 
umjetnice, povodom održane radionice Forum teatra na 
temu Diskriminacije. 

Novembar

Gimnazija „Slobodan Škerović“ bila je domaćin učenic-
ima/-ama sarajevske Prve gimnazije, kojima je pomogla da 
bolje upoznaju kako našu školu tako i Crnu Goru. Ova posjeta 
bila je dio regionalne saradnje Beyond Borders. 

 Devetog novembra 2018. predstavljeni su radovi koji 
su obuhvaćeni Programom energetske efikanosti u javnim 

zgradama, koju realizuje Ministartsvo ekonomije u saradnji 
sa Ministarstvom prosvjete. Proces rekonstrukcije prisutnima 
je predstavila direktorka Gimnazije Zoja Bojanić-Lalović. 

Profesorka Aleksandrina Vujačić realizovala je radionicu 
Postkarbonski gradovi u Omladinskom klubu Gimnazije.  
Radionici su prisustvovali učenic-i/-e, nastavnici, roditelji i 
predstavnici NVO sektora i lokalne zajednice.

Našu školu posjetila je i šestočlana delegacija Odbora za 
prosvjetu, nauku, kulturu i zdravlje Svekineskog narodnog 
kongresa NR Kine. Delegacija je imala priliku da se upozna 
sa sistemom obrazovanja u Crnoj Gori

 Povodom Međunarodne nedjelje obrazovanja, naši 
učenic-i/-e imali su priliku da u holu Škole razgovaraju s 
predstavnicama Savjetodavnog centra mreže Education USA 
o mogućnosti studiranja u Americi i programu Competitive 
College Club.

 Gimnaziju je posjetio akademski slikar i bivši profesor 
ove škole Dragoljub Bato Brajović, povodom izložbe radova 
Udruženja Slikarski uranak.
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Radi promocije svoje knjige Parče sunca, našu školu 
posjetila je Velisava Seka Metđonaj.

U Omladinskom klubu održane su dvije radionice na 
temu Lažne vijesti i etičko novinarstvo sa učenic-ima/-ama 
prvog i drugog razreda. Radionice je vodila profesorka 
Dubravka Valić-Nedeljković sa Fakulteta političkih nauka 
u Podgorici, a realizovane su u okviru projekta Bavimo se 
etikom i lažnim vijestima. 

U okviru obilježavanja Dana Kanade i 16 dana ženskog 
aktivizma, posjetila nas je Nj. E. Kati Čaba, ambasadorka Ka-
nade akreditovana za Crnu Goru, Olgica Marinković, ataše 
za kulturu pri Ambasadi Kanade i Kristina Bojanović, koordi-
natorka NVO Ženska soba, organizatorka ovog predavanja 
u saradnji s Ambasadom Kanade i Gimnazijom „Slobodan 
Škerović“. Ambasadorka Kati Čaba održala je prezentaciju 
na temu Različitost i prednosti multikulturalne Kanade.

Decembar

Gimnaziju je posjetila Svetlana Čabarkapa, koja je u bi-
blioteci Gimnazije održala promociju svoje knjige Poetička 
načela romana Uvod u drugi život Mirka Kovača.

Povodom 5. decembra, Međunarodnog dana volonte-
rizma, naša škola je u saradnji sa Kancelarijom za evropske 
integracije, organizovala interaktivni forum Budi društveno 
aktivan. Daj doprinos!. Tom prilikom, posjetili su nas glavni 
pregovarač Aleksandar Drljević i šef Delegacije EU u Crnoj 
Gori Aivo Orav.

Gimnazija je obilježila i Dan borbe protiv side gostova-
njem član-ova/-ica NVO Juventas, koji su održali edukativne 
radionice učenic-ima/-ama drugog i trećeg razreda.

Povodom Međunarodnog dana ljudskih prava u Biblioteci 
Gimnazije održana je Živa biblioteka, te su tom prilikom Gimna-
ziju posjetili: predstavnik LGBT zajednice Stevan Milivojević, 
predstavnik romske zajednice Serđan Baftijar, predstavnica 
NVO Centar za ženska prava Duška Šljivančanin i Zaštitnik za 
ljudska prava Marko Jusić.

 U Gimnaziji je 11. decembra održan panel Moje vrijednosti 
i vrline. Gosti su nam bili učenic-i/-e, nastavnic-i/e, stručn-
i/-e saradnic-i/-e i direktor-i/-ke četiri crnogorske gimnazije, 
učesnice projekta Moje vrijednosti i vrline, kao i učenic-i/-e iz 
podgoričkih osnovnih škola. Takođe, prisutni su bili i član-ovi/-
ice Projektnog tima Moje vrijednosti i vrline, predstavnici UNI-
CEF-a i roditelji učeni-ka/-ca Gimnazije „Slobodan Škerović“. 

U okviru prezentacija vojnih akademija, učenic-i/-e koji 
uče njemački jezik, imali su priliku da se upoznaju s mo-
gućnostima prijavljivanja za obuku kadeta na Terezijanskoj 
vojnoj akademiji u Beču. Uslove za izbor kadeta i vrste obuke 
predstavili su im potpukovnik Perica Bojičić i kapetan Vesko 
Popović iz Ministarstva odbrane Crne Gore. 

Dvadesetog decembra 2018. godine, u Gimnaziji je pot-
pisan Memorandum o saradnji između Ministarstva kulture 
Crne Gore, časopisa Komun@ i Gimnazije „Slobodan Škerović“. 
Memorandum su potpisali Željko Rutović, generalni direktor 
Direktorata za medije, Amer Ramusović, direktor časopisa KO-
MUN@ i Zoja Bojanić-Lalović, direktorka podgoričke gimnazije. 

Našu školu posjetili su i njeni bivši učenic-i/-e, a sada već 
stipendisti koledža u Evropi i Americi. Teodora Brnović, Stevan 
Đurašković, Aleksandra Vujisić, Mara Jovanović, Andrija Rašo-
vić, Ivan Vukčević i Đana Čabarkapa podijelili su svoja iskustva 
o mogućnostima studiranja u inostranstvu. 

U Gimnaziji „Slobodan Škerović“ uručene su nagrade 
iz Fonda za kvalitet i talente. Veličanstvenom događaju u 
čast 500 najboljih u obrazovanju, prisustvovali su i premi-
jer Duško Marković, predsjednik Skupštine Ivan Brajović, te 
ministri, poslanici, predstavnici diplomatskog kora, sudske 
vlasti, obrazovnog sistema i mnogi drugi. Nagrade su, pored 
ministra Šehovića, uručili i predsjednik Skupštine Ivan Brajo-
vić i predsjednik Komisije koja je vrednovala prijave za Fond, 
akademik Ljubiša Stanković.

Januar

U školskoj biblioteci, 23. januara 2019. godine, održana 
je panel diskusija na temu Medijska pismenost. Ona je reali-
zovana u okviru projekta Unapređenje medijske pismenosti u 
Crnoj Gori u organizaciji NVO Juventas i agencije MINA i uz 
finansijsku podršku Ambasade Sjedinjenih Američkih Država. 
Učesnic-i/-e panel diskusije bili su đaci koji su ranije pohađali 
izborni predmet Medijska pismenost, učenic-i/-e I a odjeljenja, 
kao i predmetna profesorka Violeta Zečević 

                             Ksenija Vidaković, II k
                                  Tara Rakočević, II e
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Znanju u pohode…

UČIONICE IZVAN ŠKOLE

FEBRUAR

Posjeta Bjelasici

Na Bjelasici je 13. februara održan čas profesorke 
Gordane Trebješanin i profesora Miroslava Radulovića na 
kojem je ostvarena korelacija između predmeta Umjetnost 
i vizuelna komunukacija i Fizičkog vaspitanja. Učenic-i/-e 
su iskoristili priliku da se, kroz različite crtačke tehnike i 
fotografiju, izraze u ovom inspirativnom ambijentu.

Gimnazijal-ci/-ke u posjeti Tivtu i Herceg Novom

Učenic-i/-e I e, I g, I i i I m su sa svojim odjeljenjskim 
starješinama proveli dan na izletu u Herceg Novom i Tivtu. 
Putujući preko Grahova uživali su u zimskim pejzažima, 
koje je potom zamijenio fascinantni vidik na Bokokotorski 
zaliv. U Herceg Novom su obišli Kanli kulu, Stari grad, Škver, 
dok su u Tivtu uživali u šetnji pored mora i druženju. Jedan 
lijep, sunčani, zimski dan vršnjaci su iskoristili da se bolje 
upoznaju, zbliže i prikupe novu snagu za mnogobrojne 
školske obaveze.

MART

Učenic-i/-e na konferenciji

Konferenciji Za snažiji glas djece u društvu − Mreža 
Zlatnih savjetnika Ombudsmana, koju je Zaštitnik ljudskih 
prava i sloboda Crne Gore, u saradnji sa zlatnim savjetnici-
ma, organizovao 22. marta 2018. godine, prisustvovale su 
dugogodišnje zlatne savjetnice iz naše škole − Maša Vučinić 
i Milica Tapušković, kao i novoizabrani Mija Ćorović, Milica 
Radulović, Luka Pavićević i pedagoškinja Vanja Rakočević.

Panel posvećen kulturnom nasljeđu 

Učenic-i/-e III razreda (izborne grupe UVK), sa profe-
sorkama Gordanom Trebješanin i Mašom Jovović, uče-
stvovali su 23. marta na panelu posvećenom kulturnom 
nasljeđu u EU info centru. Na panelu su govorili akademik 
Aleksandar Čilikov, profesor Lazar Pejović i predstavnica 
Ministarstva kulture Jelena Žarić. Predstavljeni su i detalji 
foto konkursa Naša kulturna baština – evropsko nasljeđe, 
koji raspisuje EU info centar i delegacija EU.

APRIL

Učenic-i/-e u laboratoriji za društvene inovacije

Članice Volonterskog kluba Gimnazije: Varja Vukčević, 
Aleksandra Sekulović, Jelena Džankić, Ana Popović, Jelena 
Martinović, Najda Bučan i Teodora Brnović učestvovale 
su u cjelodnevnom događaju Nacionalna laboratorija za 
društvene inovacije. Radionice su organizovane u Sport-
sko-kulturnom centru Univerziteta Crne Gore. Učesnic-i/-e 
radionica bili su predstavnici javne uprave, biznis sektora, 
medija, civilnog društva, obrazovnog sistema i mladi.

Posjeta univerzitetu Mediteran

Učenic-i/-e koji slušaju predmet Umjetnost i vizu-
elna komunikacija kod profesorki Gordane Trebješanin 
i Maše Jovović posjetili su Fakultet vizuelnih umjetnosti 
na Univerzitetu Mediteran. Profesor-i/-keNikola Simanić i 
Dino Karailo upoznali su ih s programom fakulteta, smje-
rovima i načinom upisa. Kroz razgovor i obilazak učionica 
učenic-i/-e su imali priliku da upoznaju način rada ovog 
fakulteta.

Posjeta Stomatološkoj poliklinici

Učenic-i/-e odjeljenja III h i III b sa profesorkama 
Anicom Medenicom i Marijanom Lakovic posjetili su 
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Stomatološku polikliniku i obišli odjeljenja bolesti usta i 
zuba, oralnu hirurgiju, dječju preventivu i rendgen službu.

Dani otvorenih vrata na Ekonomskom fakultetu

U okviru promocije upisa za studijsku 2018/19. godi-
nu, u srijedu, 18. aprila 2018. godine, Ekonomski fakultet 
organizovao je Dane otvorenih vrata za maturant-e/-kinje 
naše škole. Uprava, predavači i student-i/-kinje srdačno su 
dočekali naše maturant-e/-kinje i upoznali ih s nastavnim 
kadrom, programom i uslovima studiranja. Učenic-i/-e su 
dobili i korisne informacije o programima razmjene sa ino-
stranim fakultetima.

Edukativni izlet

Učenic-i/-e odjeljenja II d i II f su 19. aprila bili na edu-
kativnom izletu u Kotoru i Budvi u pratnji profesorki Ivane 
Ćupić i Tijane Kostić. U Kotoru su posjetili Stari grad, koji čuva 
kulturu, istoriju i tradiciju ovog dijela Primorja.

Posjeta foto-radionici

Učenic-i/-e Gimnazije koji su zainteresovani za fotogra-
fiju, u pratnji profesorki Gordane Trebješanin i Maše Jovović 
bili su gosti Fakulteta za vizuelnu umjetnost na Univerzitetu 
Mediteran. Prisustvovali su foto radionici i imali priliku da 
kroz praktičan rad upoznaju postupak nastanka i razvijanja 
crno-bijele fotografije.

Vršnjačke radionice

Milica Miranović, Jelena Džankić i Nina Nikčević, čla-
nice Volonterskog kluba Gimnazije „Slobodan Škerović“ 
i vršnjačke edukatorke za suzbijanje nasilja i govora mr-
žnje na internetu, kao i Kristina Davidović, Anđela Rubežić i 
Anja Rovčanin, vršnjačke edukatorke Škole za srednje i više 
stručno obrazovanje ,,Sergije Stanić“, održale su radionice 
za učeni-ke/-ce dvije osnovne škole. Učenic-i/-e završnih 
razreda, u pratnji pedagoškinja iz OŠ „Štampar Makarije“ i OŠ 
„Radojica Perović“ su u Omladinskom centru Podgorice imali 
priliku da porazgovaraju o brojnim prednostima interneta, 
ali i opasnostima vezanim za njegovu upotrebu.

Učenic-i/-e u posjeti Omladinskom centru

Na poziv NVO Juventas, učenic-i/-e koji pohađaju pred-
met Zdravi stilovi života, zajedno s profesorkom Dijanom 
Janković, prisustvovali su 19. aprila okruglom stolu Mladi 
zdravstveni edukatori u Omladinskom centru u Podgori-
ci. Okrugli sto je završni dio projekta čiji je cilj promocija 
izbornog predmeta Zdravi stilovi života, kao i postojećih 
populacionih savjetovališta za poboljšanje životnih uslova 
mladih u Crnoj Gori.

Energetski dani Podgorice

Učenic-i/-e I g, I m i II m, s profesorom Vladimirom Popo-
vićem, prisustvovali su predavanju Energetski dani Podgorice, 
koje je organizovao Glavni grad u saradnji sa NVO PRONA u 
KIC-u „Budo Tomović“. Goran Kovačević, Aleksandar Stijović 
i Jovan Mirković na zanimljiv način približili su učenic-ima/-
ama zašto je važno preći na korišćenje obnovljivih izvora 
energije, što je biomasa i predstavili budućnost korišćenja 
energije u svijetu i Crnoj Gori.

Radionica o validaciji istraživanja, generisanju ideja i 
kreiranju prototipa rješenja

Katarina Đorđević i Anja Popović, članice Volonterskog 
kluba Gimnazije, učestvovale su u dvodnevnoj obuci na 
Radionici o validaciji istraživanja, generisanju ideja i kreiranju 
prototipa rješenja, održanoj 23. i 24. aprila 2018. godine.

Posjeta Skadarskom jezeru

Učenic-i/-e izbornih grupa III i IV razreda koji slušaju 
predmet Umjetnost i vizuelna komunikacija kod profesorki 
Ivane Ćupić i Gordane Trebješanin bili su na edukativnom 
izletu. Posjetili su Virpazar i tvrđavu Besac, zatim su krstarili 
brodom i tom prilikom razgledali ostrvo Grmožur, Lesendro, 
crkvu Sv. Nikole i ribarsko selo Godinje.

MAJ

Učenice održale radionicu

Bojana Joksimvić i Manja Simonović, članice Volonter-
skog kluba Gimnazije „Slobodan Škerović“ i vršnjačke edu-
katorke za suzbijanje nasilja i govora mržnje na internetu, 
u saradnji sa pedagoškinjom Vanjom Rakočević, održale su 
radionicu za učeni-ke/-ce OŠ „Branko Božović“. Učenic-i/-e IV 
2 odjeljenja brojnim primjerima istakli su prednosti interneta 
i načine na koje ga oni koriste.

Tribina Nema nazad, samo naprijed

Učenic-i/-e Gimnazije „Slobodan Škerović“, u pratnji 
profesora Filipa Jovićevića i Luke Velimirovića, prisustvovali 
su tribini Nema nazad, samo naprijed u organizaciji Ekome-
na (Sportsko-rekreativno društvo studenata ekonomije i 
menadžmenta). Na tribini su učestvovali košarkaški trener 
Aleksandar Džikić i košarkaš Nikola Ivanović

Posjeta zavodu za metrologiju

Povodom obilježavanja Svjetskog dana metrologije, 
grupa naših učeni-ka/-ca posjetila je nacionalne kalibracione 
laboratorije u Zavodu za metrologiju. Posjeta je organizo-
vana u pratnji profesorki Anice Medenice, Sandre Kosović, 
Marijane Laković i profesora Vladimira Popovića.
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Povezati različitosti 

Dvadeset devetog maja, učenic-e/-i i nastavnic-e/-i 
Gimnazije „Slobodan Škerović“, Osnovne škole „Božidar 
Vuković Podgoričanin“, Gimnazije „25. maj“ iz Tuzi, Gimna-
zije „Stojan Cerović“ iz Nikšića, Gimnazije „Petar I Petrović 
Njegoš“ iz Danilovgrada i Gimnazije „Cetinje“ s Cetinja 
realizovali su različite aktivnosti usmjerene na povećanje 
međusobnog razumijevanja među različitim religijama.  
Nakon radionice sprovedene u podgoričkoj gimnaziji, 
školi- domaćinu, učenic-i/-e i nastavnici-i/-e posjetili su 
džamiju i katoličku crkvu u Tuzima, a zatim i Cetinjski 
manastir. Imali su mogućnost da razgovaraju sa predstav-
nicima muslimanske, katoličke i pravoslavne vjeroispovi-
jesti i da bolje upoznaju vjerske objekte koje su posjetili. 
Druženje se završilo boravkom u Gimnaziji „Cetinje“, gdje 
smo se osvrnuli na utiske, kao i na glavnu poruku ovog dru-
ženja: poznavanje religija neophodno je za razumijevanje 
svijeta punog različitosti, za život u takvom svijetu i za bolje 
razumijevanje sopstvenog identiteta u njemu. Istovremeno, 
ovakva edukacija podstiče empatiju i uvažavanje drugih.  
Regionalni susret i edukativni izlet organizovan je u okviru 
projekta „Podsticanje demokratske kulture u školi“ u kome 

je Gimnazija „Slobodan Škerović“ mentor škola za centralni 
region. Projekat sprovodi odjeljenje Savjeta Evrope za 
obrazovanje u saradnji sa Programskom kancelarijom SE 
u Podgorici i Ministarstvom prosvjete Crne Gore.

Organizacija Porodica fest-a

Varja Vukčević, Katarina Danilović, Ana Koprivica, 
Anja Misović, Isidora Ivanović, Sara Krpuljević, Najda 
Bučan, Jelena Martinović, Marijana Kraljević i Anastasija 
Tomašević, članice Volonterskog kluba Gimnazije „Slobo-
dan Škerović“, pružile su podršku oprganizaciji Festivala 
roditeljstva PorodicaFest. Festival je održan u podgoričkom 
parku Kruševac, ispred Dvorca Petrovića, u subotu 12. 
maja 2018. godine.

Dani umjetničkog obrazovanja

U okviru Dana umjetničkog obrazovanja, učenic-i/-e 
prvog razreda naše škole, sa razrednim starješinama i 
profesor-ima/-kama, posjetili su Cetinje. Prva aktivnost 
ovog edukativnog izleta bila je posjeta „Zetskom domu“. 
Učenic-i/-e su u Kraljevskom pozorištu gledali predstavu 
Dokle pogled seže reditelja Arpada Šilinga. Nakon pred-
stave razgovarali su sa glumcima: Varjom Đukić, Srđa-
nom Grahovcem, Zoranom Vujovićem, Jelenom Simić, 
Aleksandrom Gavranić, Nadom Vukčević, Dušanom Ko-
vačevićem i Dejanom Đonovićem. Ovaj razgovor bio je, 
u stvari, svojevrsna radionica s ciljem da se učenic-i/-e 
edukuju o raznim segmentima pozorišne umjetnosti. 
Druga aktivnost bila je posjeta Biljardi, Dvorcu kralja 
Nikole i Narodnom muzeju. 

Posjeta italijanskom kulturnom centru

Učenic-i/-e Filološke gimnazije, odjeljenja I f i II f, bili 
su u posjeti Italijanskom kulturnom centru i razgovarali 
sa direktorkom Terezom Albano, 18. maja.
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Volonter-i/-ke u akciji

Nastavljajući saradnju sa Animatorima Zabavljatorima, 
u kostimima crtanih junaka i junakinja, volonter-i/-ke su uče-
stvovali u društveno-odgovornoj emisiji Dnevnica, gdje su sa 
akterima Milošem Milinkovićem i Animatorima Zabavljatorima 
sakupljali novac za renoviranje Hemato-onkološkog odjeljenja 
Dječje bolnice i za operaciju slabovidog dječaka.

JUN

Posjeta laboratoriji

Takmičar-i/-ke iz biologije su sa profesorkom Sanjom 
Ognjanović posjetili laboratorije Centra za ekotoksikološka 
ispitivanja.

SEPTEMBAR

Posjeta FIAT-u

Profesor Marko Spaić je sa zainteresovanom grupom 
gimnazijal-aca/-ki posjetio FIAT i time započeo rad Kluba 
ljubitelja pozorišta za ovu nastavnu godinu.Tom prilikom 
učenic-i/-e su u KIC-u odgledali predstavu francuskog teatra 
KA-F-KA.

Posjeta reciklažnom dvorištu i deponiji

Povodom godišnjice donošenja Deklaracije o ekološkoj 
državi Crnoj Gori (20.  IX 1991) član-ovi/-ice Biološke i Ekološke 
sekcije sa profesorkama Marijanom Laković i Sanjom Ognja-
nović posjetili su Reciklažno dvorište na Koniku i deponiju. 
Branka Milašinović, savjetnica iz Ministarstva turizma i održivog 
razvoja, upoznala je učeni-ke/-ce sa značajem pravilnog odva-
janja otpada i sa zakonskom osnovom o načinu sakupljanja, 
selektovanja i recikliranja otpada. 

Posjeta Vazduhoplovnoj bazi Vojske Crne Gore

Povodom obilježavanja Dana Vojske, učenic-i/-e iz Podgo-
rice, Nikšića, Cetinja, Danilovgrada i Tuzi posjetili su Vazduho-
plovnu bazu Vojske Crne Gore, gdje su se upoznali sa načinom 
rada i organizacijom Vojske. Naše učeni-ce/-ke predvodila je 
profesorka Mirjana Vujošević.

OKTOBAR

Gimnazijal-ci/-ke u Fabrici znanja

Učenic-i/-e i učenice naše škole prisustvovali su tradicio-
nalnom programu Fabrika znanja organizovanom na UDG-u, 
u sklopu Dana nauke.

Gimnazijal-ci/-ke na sportskoj tribini Najbolji najboljima

Učenic-i/-e sportskog odjeljenja Gimnazije u pratnji profe-
sorke Milene Pajovic, prisustvovali su sportskoj tribini Najbolji 

najboljima, koja je održana u amfiteatru Ekonomskog fakulteta. 
Gosti tribine bili su proslavljeni odbojkaši Igor Vušurović, An-
drija Gerić i Ivan Miljković, koji su govorili o svojim uspjesima.

Dove il sì suona – Viaggio attraverso la lingua italiana

Učenic-i/-e II f i IV h odjeljenja, u pratnji profesorki 
Milice Usančević, Mirjane Kadić i Marije Kopitović, posjetili 
su izložbu o istoriji italijanskog jezika pod nazivom Dove 
il sì suona – Viaggio attraverso la lingua italiana. Radi se 
o svojevrsnoj panoramskoj šetnji kroz italijanski jezik od 
njegovog nastanka, pa sve do danas. 

63. Međunarodni beogradski sajam knjiga

Veliki broj učeni-ka/-ca II i III razreda posjetio je 63. 
Međunarodni beogradski sajam knjiga, gdje je većina 
iskoristila povoljne cijene i dopunila svoju biblioteku.

NOVEMBAR

Posjeta Francuskom institutu

Član-ovi/-ice Ateljea poezije, pjesme i teatra na fran-
cuskom jeziku sa profesorkama Draganom Tasić i Anom 
Đelević, posjetili su izložbu Klemanso, veliki vojskovođa, 
upriličenu povodom obilježavanja stogodišnjice završetka 
Prvog svjetskog rata.

Posjeta Mediteranskom vrtu

Član-ovi/-ice Biološke i Ekološke sekcije, sa profe-
sorkama biologije Anicom Medenicom, Marijom Kojić i 
Jasnom Medojević, posjetili su Mediteranski vrt na Gorici, 
koji je napravljen s namjerom da se formira vrt u kojem 
vladaju uslovi za rast i razmnožavanje vrsta karakterističnih 
za Goricu i Mediteran.

Škola bontona

Biljana Vučurović, profesorka crnogorskog, srpskog, 
bosanskog, hrvatskog jezika i književnosti u našoj školi, 
održala je radionicu Škola bontona u Gimnaziji „Petar I 
Petrović Njegoš“ u Danilovgradu. Nakon radionica odr-
žanih u Omladinskom klubu naše škole sa podgoričkim 
gimnazijal-cima/-kama, profesorka je predstavila program 
i pred novom publikom.

DECEMBAR

Posjeta Centru za ekotoksikološka ispitivanja

Učenic-i/-e IV razreda koji pohađaju izborni predmet 
Biohemija posjetili su Centar za ekotoksikološka ispitivanja 
(CETI) sa profesorkom Sandrom Kosović.



55

Manifestacija Budi dio nas

Učenic-i/-e naše škole, u pratnji profesorke Vesne 
Kovačević i profesora Igora Radulovića, posjetili su ma-
nifestaciju Budi dio nas, koju su organiovali Ministarstvo 
odbrane i Vojska Crne Gore. Učenic-i/-e su dobili informa-
cije o mogućnostima zapošljavanja u VCG, dobrovoljnom 
služenju vojnog roka, obrazovanju na inostranim vojnim 
akademijama, stipendijama za fakultete u Crnoj Gori, 
promociji rodne ravnopravnosti u vojsci, kao i informacije 
o Ljetnjim vojnim kampovima za mlade.

Umjetnosti smo se poklanjali u mnogim njenim hra-
movima - muzejima, galerijama, pozorištima…

Učenic-i/-e naše škole bili su česti gosti galerije Muzeji 
i galerije Podgorice, zatim Narodnog muzeja Crne Gore, 
Crnogorske galerije umjetnosti na Cetinju i galerije Pizana. 
Posjetili su i izložbe Srđana Ivanovića, bivšeg učeni-ka/-
ca naše škole, zatim Slobodana Boba Slovinića, Jovane 

Vujanović, Naoda Zaorića, Dragana Karadžića i mnogih 
drugih slikara i vajara. Oni su sa zadovoljstvom obišli ova 
mjesta i vraćali se sa najljepšm utiscima.

Takođe, da bismo još više došli u kontakt sa umjetno-
šću , odlazili smo i u pozorište. Oduševljeni predstavama 
kakve su izvođene u CNP-u, Zetskom domu i u pozorištu 
u Nikšiću, osjetili smo posebnu povezanost sa magijom 
koju pruža drama.

 Milena Ljutica, IV c
Nevena Đuretić, III c
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Predstavljanje programa Art@CMS na FLU

Naš profesor fizike Vladimir Popović prisustvovao je pre-
davanju koje se održalo na Fakultetu likovnih umjetnosti na 
Cetinju u okviru programa Umjetničke radionice Art@CMS 
Montenegro 20. i 21. februara 2018. godine. Osnovni cilj Art@
CMS programa je podsticanje dijaloga između naučne zajed-
nice CMS-a i mladih umjetni-ka/-ca, kao i angažovanje mladih 
umjetni-ka/-ca da doprinesu stvaranju kreativne sinergije 
između umjetnosti i nauke. 

Obrazovanjem do mira i sreće

Bulatović Petar i Čurović Veljko, učenic-i/-e II b odjeljenja, 
od 8. do 11. marta 2018. godine prisustvovali su kampu za 
srednjoškol-ce/-ke pod nazivom Obrazovanjem do mira i sreće 
koji je organizovao Crveni krst Crne Gore. 

XV Festival frankofonog teatra za osnovce i 
srednjoškolce

Svoje glumačko umijeće, kreativnost i smjelost kva-
litetnog izvođenja na francuskom jeziku prikazala je naša 
pozorišna trupa, sastavljena od 23 učeni-ka/-ca, na nastupu 
koji je održan u martu 2018. godine u dvorcu Petrovića u 
Baru, u okviru Festivala frankofonskog teatra. Na scenu su 
izašli s dvije predstave: La leçon de Madame Chocotoffva i Ces 
gens-là/ Dans ma rue. U takmičarskom dijelu Festivala šest 
maturan-ata/-tkinja dobilo je prvu nagradu za video snimak 
na temu Dan jednog srednjoškolca. 

Skupština mladih u Briselu

Naša učenica Nađa Gačević i učenici Kosta Mićanović i 
Marko Đurić, u društvu koordinatorke Dragane Radunović 

Učešće na konkursima, kampovima, festivalima, sajmovima, konferencijama...

PREPOZNATLJIVI PO USPJEHU

boravili su u Briselu gdje su učestvovali na Skupštini mladih 
u organizaciji Evropskog ekonomskog i socijalnog komiteta 
tokom dva dana, 15. i 16. marta. Tema manifestacije ticala se 
kulture i kulturnog nasljeđa. Učeni-ke/-cu i profesorku primio 
je gospodin Vladimir Radulović, ambasador Crne Gore u 
Briselu,isije Crne Gore pri EU gospodin Bojan Šarkić. U opu-
štenoj atmosferi, bivše generacije naše škole u liku gospode 
ambasadora i sadašnje u liku Nađe, Koste i Marka, našle su 
mnogo zajedničkih tema za razgovor. Manifestacija je započela 
svečanim prijemom u Evropskom ekonomskom i socijalnom 
komitetu. Poslije zvaničnog upoznavanja, sve granice među 
državama su se srušile i mladi, kojima je ova manifestacija i 
namijenjena, poslali su poruku da vide Evropu bez barijera, 
ujedinjenu u različitosti, kako i glasi tema ovogodišnje Skup-
štine mladih. Učešćem u svim sadržajima, kao na primjer u 
diskusijama u evropskom institucionalnom ambijentu, de-
monstraciji crnogorskih proizvoda, kao i smjelim pokretom 
ora u tradicionalnoj nošnji, delegacija naše škole doprinijela 
je manifestaciji na jedinstven način.

 Kamp o pravima djeteta

U odmaralištu Crvenog krsta u Sutomoru od 30. marta 
do 01. aprila 2018. održan je trodnevni edukativni Kamp o 
pravima djeteta. Zlatni savjetnici Ombudsmana iz naše škole, 
Mija Ćorović, Milica Radulović i Luka Pavićević, učestvovali su 
u radu ovog kampa, a volontirale su i dugogodišnje savjetnice 
Milica Tapušković i Maša Vučinić. Kamp je organizovan radi 
jačanja i edukacije zlatnih savjetnika Ombudsmana u oblasti 
prava djeteta, nadležnosti Ombudsmana, kao i njihove uloge 
u ovoj mreži.

Međunarodni čas iz oblasti fizike čestica – masterclass

Ministarstvo nauke u saradnji sa Prirodno-matematičkim 
fakultetom Univerziteta Crne Gore i Evropskom organiza-
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cijom za nuklearna istraživanja, 12. aprila 2018. godine, 
organizovalo je drugi Međunarodni čas fizike – Masterclass 
iz oblasti fizike čestica , pod pokroviteljstvom CERN-a i grupe 
IPPOG (International Particle Physics Outreach Group). Mini-
starka nauke dr Sanja Damjanović izjavila je da je Ministarstvo 
nauke otvorilo put ka CERN-u, koji ima tri misije: pomjeranje 
znanja, razvoj tehnologija i edukaciju.

Predstavnici Gimnazije „ „Slobodan Škerović” bili su pro-
fesori fizike Nela Dubak i Vladimir Popović sa učenic-ima/ama: 
Larom Petrović, Jelenom Ćuković, Nikolinom Lalić, Markom 
Joksimovićem, Matijom Pejovićem i Filipom Radovićem. 
Učenic-i/-e su imali priliku da učestvuju u kvizu i uporede 
rezultate sa vršnja-cima/-kinjama iz ostalih evropskih gra-
dova, kao i da se upoznaju s teorijskim i eksperimentalnim 
aspektima fizike elementarnih čestica, da se virtuelno uključe 
u CERN i postavljaju pitanja naučnicima koji tamo borave.

Seminar o zdravim stilovima života

Milena Mrđenović i Snežana Savić, učenice naše škole, 
19. aprila 2018. godine, prisustvovale su trodnevnom semi-
naru za vršnjačke edukatore na Ivanovim koritima. Seminar 
je organizovala NVO Juventas s ciljem da se kod mladih 
promovišu zdravi stilovi života (mentalno zdravlje, repro-
duktivno i seksualno zdravlje, prevencija bolesti zavisnosti, 
uticaj nasilja na zdravlje mladih...), da se jačaju edukatorske 
mreže, kao i da se promovišu savjetovališta za mlade koji 
su u sistemu obrazovanja, van obrazovnog sistema i među 
ranjivim grupama.

Značaj ozelenjavanja životnog prostora

Marko Šušić, tadašnji učenik odjeljenja III e naše škole, 
u aprilu 2018. godine održao je radionicu o značaju oze-
lenjavanja životnog prostora. Marko i njegov tim dobili 
su projekat u okviru Upshift programa za najbolju ideju u 
prepoznavanju i rješavanju problema sa kojima se suočava 
naše društvo. Svečana sala Gimnazije bila je puna mladih 
ljudi kojima je probuđena svijest o efektu „staklene bašte“ i 
značaju ozelenjavanja. 

Studijsko putovanje u Berlin

Jedan od timova iz naše škole u sastavu: mentorka 
Milosava Mrdak-Mitrović, učenic-i/-e Vasilije Rakočević, 
Vasilije Radusinović i Ivona Popović, osvojio je studijsko 
putovanje u Berlin kao nagradu za odličan plasman na 
takmičenju Potraga za ljudskim pravima, koje je održano 
7. decembra 2017. u Podorici. Organizatori takmičenja 
su bili EU Info centar i Građanska alijansa o poznavanju 
ljudskih prava i institucija koje se njima bave. Naši uče-
nic-i/-e, predvođeni profesorkom istorije Vesnom Kova-
čević, zajedno sa gimnazijal-cima/-kama iz Danilovgrada 
i Tivta, boravili su u Berlinu od 15. do 19. aprila 2018. g.  
Učenic-i/-e su u društvu svojih profesor-a/-ki posjetili tamoš-
nje institucije koje se bave zaštitom ljudskih prava i obišli 
glavne gradske znamenitosti i muzeje.

Kviz poznavanja rimske i helenske kulture

Anja Otašević, Nastasja Radonjić, Filip Đuretić, Andrija 
Strugar, Anja Darmanović, Andrea Medin, Mina Vidaković, 
Sergej Pavlović i Ksenija Bošković učestvovali su 26. aprila 
2018. godine u kvizu poznavanja stare rimske i helenske 
civilizacije. Učenic-i/-e su dokazali svoje poznavanje latin-
skih sentenci, maksima i mudrosti, a ovo je bila i izvanredna 
prilika za druženje sa učenic-ima/-ama cetinjske i kotorske 
gimnazije i proširivanje znanja.

Sajam knjiga i obrazovanja 

U okviru 13. Međunarodnog podgoričkog sajma knjiga 
i obrazovanja, koji se održao u Podgorici u periodu od 7. do 
14. maja, održana je tribina Školske biblioteke u organizaciji 
Nacionalne biblioteke Crne Gore „Đurđe Crnojević“. Na tri-
bini su govorile više bibliotekarke mr Dragica Lompar i mr 
Vjenceslava Ševaljević iz Nacionalne biblioteke, bibliotekarka 
SSŠ „Ivan Uskoković“ i bibliotekarka Gimnazije „Slobodan 
Škerović“ Sanja Marjanović, koja je predstavila brojne ak-
tivnosti naše biblioteke. Govorilo se i o ulozi savremenih 
školskih biblioteka u današnjem obrazovnom sistemu i 
mogućnostima njihovog osavremenjivanja, kako bi išle 
ukorak s organizacijom nastave, koja se sve više oslanja na 
tehnološke inovacije u procesu učenja. U publici su bili i 
učenic-i/-e Gimnazije.

Trećeg sajamskog dana predstavljen je rad naše škole 
kroz panel pod nazivom Šta Gimnazija pruža. Direktorka Zoja 
Bojanić-Lalović predstavila je rad ove ustanove kroz zani-
mljivu prezentaciju o kreativnim časovima, vannastavnim 
aktivnostima, međunarodnoj razmjeni, uspjesima na takmi-
čenjima i mnogim drugim segmentima koji našu školu čine 
posebnom. Bivši gimnazijal-ci/-ke – Radosav Babić, pomoćnik 
ministra ekonomije, Andrija Klikovac, magistrant Univerziteta 
u Rimu i Dušan Kovačević, glumac – podsjetili su prisutne 
na ono što se zove „duh Gimnazije“, na sve vrijednosti koje 
su profesor-i/-ke usadili u svoje učenike, na neprocjenjiva 
iskustva i znanja koja su im pomogla u daljoj akademskoj 
karijeri. Podstakli su sadašnje učeni-ke/-ce u publici da im 
postavljaju pitanja, ali i bivše gimnazijal-ce/-ke da evociraju 
uspomene i uporede tadašnju i sadašnju Gimnaziju, koja 
čuva neprolazne vrijednosti, ali se i neprestano otvara za 
nove ideje i izazove savremenog doba. Prisutnima se obratio 
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i doc. dr Ivan Vuković, današnji gradonačelnik Podgorice i 
bivši gimnazijalac, koji je prisutnima veoma emotivno govo-
rio o danima provedenim u Gimnaziji „Slobodan Škerović“, 
ističući procvat ove ustanove otkako je Zoja Bojanić-Lalović 
na njenom čelu. 

Hana Rastoder i Nađa Bučan pohvaljene u kategoriji 
kratkih priča

Na takmičenju mladih literata Beogradsko ogledanje 
učestvovale su naše talentovane učenice Hana Rastoder, 
IV f i Nađa Bučan, I j. Mnogo učeničkih radova iz okruženja 
pristiglo je na ovo takmičenje, ali Nađin rad Oproštajno pismo 
i Hanina priča Voz našle su se među prvima na listi pohva-
ljenih. Nađin mentor bio je profesor Marko Spaić, koji ističe 
kvalitet njenih pismenih zadataka, dok je Hanina mentorka 
bila profesorka Violeta Zečević. Postugnuće naših učenica 
još jednom dokazuje da je Gimnazija prava riznica talenata!

Dodijeljene nagrade za recitovanje

Izdavačka kuća „Obodsko slovo”, osnivač i pokrovitelj 
državnog takmičenja u recitovanju, je 28. aprila, u Atlas Ca-
pital Centru, dodijelila nagrade za najbolje recitator-e/-ke. 
Naša škola, zahvaljujući svojim učenic-ima/-ama, opet je 
zablistala u svom najljepšem svijetlu. Pored osvojenih pr-
vog (Hana Rastoder) i drugog mjesta (Ana Ivanović), još 
jedno iznenađenje je uslijedilo na dodjeli nagrada. Naime, 
pobjednica, Hana Rastoder osvojila je i specijalnu nagradu 
za poseban talenat i umijeće u recitovanju - Džoni Hodžić, 
čiji su laureati prethodnih godina bili glumci Mirko Vlahović 
i Slobodan Marunović. Nagradu je predao režiser Blagota 
Eraković, koji je ujedno bio i predsjednik žirija. Pohvalu za 
interpretaciju, dobila je, takođe, naša učenica Anastasija 
Brajović. Nagrađene učenice sjećaće se ovog takmičenja i 
po lijepim poklonima – vrijednim knjigama.

Ana Ivanović − ovogodišnje pjesničko otkriće naše škole 

Ana Ivanović, učenica IV k odjeljenja, pohvaljena je na 
poetskom konkursu III Beogradskog ogledanja i njena pjesma 
Potjernica objavljena je među najboljih 15 u listu Ogledalo. 
Motivisana i ohrabrena od strane svoje mentorke Biljane 
Vučurović počela je pisati poeziju i nizati uspjehe na polju 
književne umjetnosti. Poslije zapaženog nastupa na proslavi 

Dana škole, na ovogodišnjem Festivalu mladih recitatora Ana 
je osvojila II mjesto, a na školskom regionalnom takmičenju 
u Beogradu dobila je nagradu za autorski čin. 

Međunarodni trening za mlade

Isidora Merdović i Milica Sošić, članice Volonterskog 
kluba Gimnazije, učestvovale su na međunarodnom treningu 
za mlade Migracije − Integracije, koji je održan u periodu od 
2. do 9. juna 2018. godine u Baru.

Underhill festival

Kao i prethodnih godina, i prošle godine gimnazi-
jal-ci/-ke iz Podgorice i Danilovgrada pohađali su Dokuško-
lu u okviru IX Underhill festivala. U toku tri dana, 9, 10. i 11. 
juna učenic-i/-e završnih razreda su uz pomoć  profesora 
režije Rajka Petrovića savladavali osnove dokumentarnog  
filma. Nova znanja su im pomogla da okom kamere uhvate 
karakteristike naše okoline, u njima prepoznaju univer-
zalne vrijednosti, izraze stvaralački stav i svoj doživljaj 
stvarnosti. Snimljeni materijal je montiran i prikazan 
posljednjeg dana UF-a. Izuzetno kreativno raspoloženi, 
učenic-i/-e su zajedno sa svojim profesorima, Gordanom 
Vućinić (Gimnazija „Slobodan Škerović“) i Mirom Minićem 
(Gimnazija „Petar I Petrović Njegoš“) pratili zanimljiva 
predavanja o filmu kao umjetnosti, karakteristikama Limi-
jerovog kadra; odgledali zanimljive primjere iz izabranih 
dokumentarnih filmova; uočavali njihovu estetiku i hroni-
čarsku vrijednost. Ova druženja postala su lijepa tradicija 
saradnje dvije gimnazije i organizatora Underhill festivala.

Nacionalna akademija za demokratsko građanstvo

Na Cetinju, od 25. do 29. juna, u organizaciji Zavoda za 
školstvo, profesorka Aleksandrina Vujačić i učenica Maša 
Saveljić bile su učesnice prve Nacionalne akademije za de-
mokratsko građanstvo. Akademija je nastala kao plod višego-
dišnjeg iskustva stečenog tokom organizovanja regionalnih 
ljetnjih akademija Ljudska prava u akciji, koje su održavane 
u periodu od 2012. do 2017. godine, u saradnji sa Savjetom 
Evrope i Vergalend centrom iz Norveške. Akademija je, po 
prvi put na jednom mjestu, objedinila učeni-ke/-ce, profe-
sor-e/-ice, predstavnike roditelja i predstavnike nevladinog 
sektora. Kroz međupredmetne teme, u okviru mješovitih 
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radnih grupa, identifikovani su problemi u funkcionisanju 
školskih zajednica, koji se odnose na demokratske kapacitete 
i kompetencije svih aktera u nastavnom procesu, iznijete 
su ideje za njihovo prevazilaženje, ali i ideje za suštinsko 
napredovanje na pojedinim poljima funkcionisanja školske 
zajednice. 

Nagrada na literarnom konkursu

Na inicijativu profesorke i mentorke Gordane Vučinić 
omogućeno je da u literarnom talentu Dženane Đurković, 
učenice III c, uživa i stručni žiri Saveza udruženja boraca 
NOR-a i antifašista Crne Gore, kojim je predsjedavao Zuvdija 
Hodžić, poznati crnogorski pisac i predsjednik SUBNOR-a 
Crne Gore. Dženana je napisala rad na temu Crna Gora - moja 
domovina s kojim je 20. maja 2018. godine, učestvovala na 
konkursu povodom 70 godina postojanja SUBNOR-a Crne 
Gore. U konkurenciji od oko 150 pristiglih radova, naša Dže-
nana je osvojila prvo mjesto. Nagrade njoj i njenoj mentorki 
uručene su 13. juna, a prisustvovale su i svečanosti u KIC-u 
Budo Tomović. Diploma koju je Dženana dobila, sada ukra-
šava zid kabineta broj deset, kao što ona svojim pisustvom 
oplemenjuje nas, njene vršnjake.

Znanje pobjeđuje tabue

Trening za vršnjačke edukatore Znanje pobjeđuje tabue 
u organizaciji NVO Prima, koji je održan od 2. do 8. jula na 
Žabljaku, pohađali su i član-ovi/-ice Volonterskog kluba Gi-
mnazije: Milica Dobričanin, Ema Bahtijarević, Gojko Bošković, 
Nemanja Dragišić i Milena Rajković.

Naši učenic-i/-e na ljetnjim PASCH kampovima

Kao i prijethodnih godina, naši đaci koji uče njemački kao 
drugi strani jezik imali su mogućnost da se prijave za neku od 
stipendija koju nudi Geteov institut iz Beograda. Stipendije 
za ljetnje kampove su dostupne učenic-ima/-ama Gimnazije, 
zato što je naša gimnazija jedna od 1800 škola koje su dio 
PASCH programa Škole: partneri budućnosti. Tokom boravka 
u ovim gradovima učenic-i/-e imali su priliku da upoznaju 
njemačku kulturu, usavrše njemački jezik kao i da steknu nova 
poznanstva. Dio programa uključuje i posjetu nekim zname-
nitostima u gradovima domaćinima. Stipendisti su posjetili 
Partenon u Grčkoj, a Diseldorf i Muzej njemačke istorije u Bonu, 
Njemačka. Pojedini su posjetili i Univerzitet u Kelnu, gdje su 

se mogli informisati o samom upisu na neke od fakulteta. U 
ovom gradu su, tokom večeri predstavljanja zemalja iz kojih 
dolaze stipendist-i/-kinje, naši učenic-i/-e predstavili crnogor-
sku kulture prvenstveno kroz elemente folklora. 

Učenice Jovana Jaćimović i Maša Racković su svoj njemač-
ki usavršavale na kampovima južne Evrope uz more, u Atini i 
Ano Choriu, u periodu 6-15. jula. Za razliku od njih, učenic-i/-e 
Andrija Strugar i Nikola Miladinović su najuzbudljiviji dio ljeta 
proveli na omladinskom kursu u Kelnu , od 8. do 28. jula. Sami 
kraj ljetnjeg raspusta Matija Manđarelo proveo je na kampu 
u Virzburgu, od 5. do 25. avgusta. 

Likovni radovi naših učenica u Minhenu

Učenice Neda Knežević, IV j, Tijana Popadić, II f, Ljiljana 
Radunović, II f i Tamara Radonjić, II d učestvovale su na kon-
kursu u okviru projekta Strong Stories for Strong Children, Maye 
Gotz iz Minhena. Njihovi radovi našli su se među 18 finalista 
iz 13 država svijeta.

Gimnazija „Slobodan Škerović“ predstavljena na 
Sajmu srednjih škola u SAD-u

Vanja Rakočević, pedagoškinja u našoj školi, dobitnica je 
prestižne stipendije Međunarodnog udružnja stručnih saradni-
ka za karijerno savjetovanje učeni-ka/-ca i upis na univerzitete 
(International ACAC). Nominovana od strane Anice Vujnović, 
savjetnice Education USA, Vanja je bila jedna od 11 stipendista iz 
cijelog svijeta, u konkurenciji od oko 100 nominacija. Crna Gora 
je na ovaj način prvi put dobila predstavni-ka/-cu u ovoj orga-
nizaciji, kao i mogućnost da Gimnazija  „Slobodan Škerović“ iz 
Podgorice bude predstavljena pred velikim brojem stranaca.

Na Godišnjoj međunarodnoj konferenciji 2018, koja je 
održana na univerzitetima Lojola i Tulan, u Nju Orleansu, u 
periodu 9–13. jula, okupilo se oko 1400 predstavnika univerzi-
teta, srednjih škola, NVO-a i kompanija koje rade u ovoj oblasti. 
Različite edukativne sesije, predstavljanja, sajmovi i slobodne 
aktivnosti bili su sjajna prilika za umrežavanje i predstavljanje 
naše škole. 

Kao učesnica panel diskusija, pedagoškinja Vanja Rako-
čević predstavila je Gimnaziju „Slobodan Škerović“, istoriju ove 
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ustanove i njene mnogobrojne uspjehe u radu. Govorila je o 
prednostima koje gimnazijski kurikulum ima prilikom odabira 
studija, o brojnim vannastavnim aktivnostima i sadržajima, 
kao i o saradnji koju razvijamo u Školi u cilju pružanja podrške 
učenicima. Takođe, govorila je o izazovima i problemima s 
kojima se susreću naši učenic-i/-e prilikom upisa na univer-
zitete u inostranstvu, ali i predstavila nekoliko vrsnih bivših 
učeni-ka/-ca, koji su svoje školovanje nastavili na prestižnim 
univerzitetima u SAD-u. Pored posjete Sajmu univerziteta, na 
Sajmu srednjih škola predstavnicima univerziteta predstavilo 
se oko 500 škola, među kojima i naša Gimnazija.

Vanja Rakočević je u okviru ovog studijskog putovanja 
posjetila devet univerziteta u državi Njujork. Kroz posjete 
univerzitetskim kampusima imala je mogućnost da se upozna 
s uslovima upisa, akademskim programima, načinom rada na 
kampusima, kao i sa eventualnim stipendiranjem međuna-
rodnih studenata.

Gimnazijal-ci/-ke na kampu za mlade preduzetnike

Ana Koprivica i Milo Popović, đaci Gimnazije „Slobodan 
Škerović“ u periodu od 20. do 23. jula 2018. godine bili su uče-
snici prvog Kampa za mlade preduzetnike koji se održao na Vuč-
ju, a koji je brojao 20 polazni-ka/-ca uzrasta od 17 do 20 godina. 
Fokus Kampa bila je edukacija mladih o pisanju i izradi biznis 
planova, načinu funkcionisanja startapova, kao i savladavanju 
vještina neophodnih za uspješnost u ovom poslu. Učesnic-i/-e 
su imali priliku da pored navedenog obrade teme kao što su: 
osnove biznis plana, valorizacija preduzetničkih ideja na tržištu, 
analiza asortimana, analiza tržišta, marketing i menadžment 
analize.

Prona - fondacija za promovisanje nauke

Fondacija za promovisanje nauke Prona, koja tradicionalno 
organizuje svoje ljetnje i zimske škole s ciljem promovisanja 
nauke među mladima, i 2018. godine je u periodu od 6. do 11. 
avgusta okupila srednjoškol-ce/-ke iz svih opština Crne Gore 
među kojima su, kao i uvijek, bili podgorički gimnazijal-ci/-ke. 
Iako kratko, ovo druženje u dječijem odmaralištu na Ivanovim 
koritima pružilo je nevjerovatne mogućnosti mladim zaljublje-
nic-ima/-ama u nauku: od praktikuma iz omiljenih oblasti, pa 
sve do prvih istraživačkih radova i eksperimenata sa kakvim 
nismo u prilici da se sretnemo u školama. Osim izvanredne 
prilike da znanja stečena iz knjiga i udžbenika primijene u 
praksi i po prvi put zavire u laboratoriju, učesnic-i/-e su naravno 
imali priliku da sarađuju u grupama što ponovo pokazuje da 
se, pored individualnih postignuća i uspjeha, u timu ipak stiču 
i najbolje proširuju nova znanja. Sve više gimnazijal-aca/-ki 
se interesuje za ovakve i slične projekte, prvenstveno zbog 
mogućnosti koji nude mladima u smislu unapređivanja i usa-
vršavanja, a zatim i zbog nezaboravnog druženja i diskusija sa 
vršnja-cima/-kinjama sa kojim dijele zajedničke strasti prema 
znanju i nauci.

Pohađanje škole drugačijih sjećanja

Učenica naše škole Isidora Merdović učestvovala je u radu 
Škole drugačijih sjećanja, u periodu od 24. do 30. avgusta 2018. 

godine. Program je realizovan u Stocu, Bosna i Hercegovina. 
Cilj programa, koji je bio regionalnog karaktera i okupio mlade 
iz Crne Gore, Hrvatske i Srbije, baziran je na razmjeni iskustva 
u procesu pomirenja i suočavanja sa prošlošću.

Sarajevo Film fest

Zahvaljujući saradnji sa omladinskim NVO, konkretno 
Omladinskom inicijativom za ljudska prava u Crnoj Gori, Vo-
lonterski klub Gimnazije ovog ljeta imao je predstavnicu na 
Sarajevo Film festivalu. Minea Kapidžić je učestvovala na Docu 
Corner i Dealing with the past programu, u sklopu ovog festivala. 
Prisustvovala je regionalnim i svjetskim premijerama filmova 
izuzetnog kvaliteta, uglavnom dokumentarnog karaktera. Po-
red diskusija o intrigantnim pitanjima današnjice, razgovorala 
je sa režiser-ima/-kama i nekim od protagonist-ima/-kinjama, a 
zahvaljujući aktivnom učešću, moderirala je i panel diskusijama 
sa filmskim ekipama Docu Cornera. Naučila je mnogo o sedmoj 
umjetnosti, dokumentarnim ostvarenjima, aktuelnim temama, 
ali i onima iz prošlosti koje nastavljaju da dijele ljude. Među-
tim, posebno izdvaja poznanstva sa izgrađenim ličnostima iz 
regiona i zdravo, kvalitetno druženje sa učesnic-ima/-ama i 
go-stima/šćama.

Pohađanje programa „Zajednički narativi“

Gojko Bošković, predstavnik Volonterskog kluba Gimna-
zije, u periodu od 12. do 15.  septembra 2018. učestvovao je u 
radu programa Zajednički narativi, koji je održan u Sarajevu. Cilj 
ovog regionalnog programa baziran je na studijskim posjetama 
području Hercegovine, kako bi mladi imali priliku da razmijene 
iskustava u procesu pomirenja i suočavanja s prošlošću, ali i da 
razgovaraju sa istaknutim regionalnim i svjetskim stručnjacima 
o pitanjima istorije, dijaloga i pravde.

Cemi seminar za vršnjačke edukatore

Centar za monitoring i istrživanje - CEMI, u saradnji sa 
Ministarstvom sporta, od 28. do 30. septembra organizovao 
je seminar za učeni-ke/-ce - vršnjačke edukator-e/-ke na Iva-
novim Koritima. Učenici Đorđe Borozan, Vladimir Popović i 
Dušan Subotić upoznali su se s karakteristikama političkog 
sistema Crne Gore, procesom EU integracija i mogućnostima 
za mlade u okviru tog procesa.

Nedjelja italijanske kuhinje

Učenice naše škole Nađa Milatović, Anja Vujačić i Mirjana 
Radonjić sa mentorkom – profesorkom Ivanom Ilić, učestvo-
vale su na konkursu Ambasade Republike Italije povodom 
Nedjelje italijanske kuhinje u svijetu. Konkurs je realizovan u 
mjesecu novembru, u saradnji sa Udruženjem nastavni-ka/-ca 
italijanskog jezika i JU Školom za srednje i više stručno obrazo-
vanje „Sergije Stanić“. Svojim kulinarskim sposobnostima naše 
učenice osvojile su treće mjesto i time još jednom pokazale 
svestranost učeni-ka/-ca naše škole.

Ana Radović, IV c
Aleksandra Sekulović, II e (PASCH stipendije)

Marija Ostojić, III b (PRONA)
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Dani matematike

MAŠTA KAO VASIONSKI POKRETAČ 
MATEMATIKE

Dani matematike održani su u aprilu i maju 2018. godine. 
Aprilske dane obilježile su posjete profesor-a/-ki Prirodno 
- matematičkog fakulteta i Univerziteta Donja Gorica, koji 
su održali veoma interesantna predavanja našim učenic-
ima/-ama. Dr Siniša Stamatović, profesor PMF-a, govorio je 
o problemu Bufonove igle, dok je dr Biljana Stamatović, sa 
Univerziteta Donja Gorica, zakoračila u svijet nauke putem 
ćelijskog automata.

Maj je sa sobom donio dašak zanimljivih noviteta sa 
matematičkih polja. Dani matematike, sedmi po redu, u 
obliku trodnevnog izlaganja učeni-ka/-ca i propraćeni cr-
težom, fotografijom i muzikom, obilježili su period od 14. 
do 16. maja 2018. godine.

U prizemlju Gimnazije priređene su dvije izložbe koje 
su osmislili talentovani učenic-i/-e II i III razreda. Tragajući 
ulicama našeg grada za siluetama parabole, učenic-i/-e II 
b i II d odjeljenja su kroz mostove, spomenike, građevine, 
prirodne ljepote prikazali drugačije lice kvadratnih funkcija. 
Ono što su primijetili zabilježeno je na mnoštvu nesvakidaš-
njih fotografija, koje su u ponedjeljak osvanule u holu Škole. 
Koje su to kvadratne funkcije na slikama otkrio nam je Matija 
Zejak, učenik II b, nacrtavši ih uz pomoć programa Geogebra.

Druga izložba je parabolu predstavila kroz tajanstveni 
svijet kubizma. Ideja je bila izraz kreativnosti učeni-ka/-ca III 
l i još jednom nam je pokazala koliku je primjenu ova, na-
izgled obična, kriva linija pronašla u brojnim i na prvi pogled 
potpuno različitim i nespojivim oblastima. Za ples parabole 
i oblika na glavnom stepeništu Škole krive su učenice Nata-
lija Vujošević II b, Marija Vukićević II d i Lana Đuričković II b, 
osvježivši školske hodnike novim bojama i nešto drugačijim 
sjajem.

U školskoj bilioteci, učenice prvog razreda matematič-
kog odjeljenja Ksenija Belada i Rajna Mirković održale su 
veoma zanimljivo predavanje iz oblasti Teorije igara, tokom 
kojeg smo imali priliku da se upoznamo sa problemima kao 
što su zatvorenikova dilema, igra uvjeravanja i na kraju, igra 
kukavice. Pripremljena prezentacija, obogaćena insertima 
iz popularnih filmova Beautiful mind i Rebel without a cause, 
privukla je pažnju svih prisutnih.
Toga dana su Anđela Radonjić i Marko Joksimović, učenic-i/-e 
III l odjeljenja, imali priliku da nam objasne izabrane proble-
me iz oblasti stereometrije na jedan zanimljviji i potpuno 
drugačiji način, povezujući diferencijalni i integralni račun.

Cijeli program je okrunjen posljednjim predavanjem 
održanim u srijedu, u školskoj biblioteci, čime je završeno ovo 
nezaboravno, trodnevno iskustvo. Učenic-i/-e II b odjeljenja: 
Aleksandra Dedović, Petar Bulatović, Tamara Jovanović, Ma-
rija Ostojić i Maša Saveljić su predavanjem na temu Parabola 
oko nas, okupili učeni-ke/-ce različitih interesovanja i hobija. 
Rušeći predrasude o matematici kao običnom mnoštvu 
brojeva, pravila i jednačina, otvorili su nove vidike na to gdje 

se sve ona krije, čak i onda kada to oku izgleda nemoguće, a 
umu nezamislivo - još od čuvenog antičkog Zlatnog presjeka, 
pa sve do savremenih ornamenata moderne arhitekture.

Ne smijemo zaboraviti naše profesorke Mirjanu Pješčić i 
Ivonu Adžić, koje su uz saradnju profesorke Smilje Vukićević 
i zajedno sa učenic-ima/-cama, osmislile i realizovale ovaj 
krajnje upečatljiv program. Time su ne samo istakle značaj 
matematike, koji bezgranično prevazilazi stranice školskih 
udžbenika, već i znatno doprinijele njenoj popularizaciji 
među učenic-ima/-cama, pokazujući im je u nešto drugači-
jem svijetlu i iz jednog živopisnijeg, mnogo interesantnijeg 
ugla. 

U organizaciji profesor-a/-ki Prirodno-matematičkog 
fakulteta dr Srđana Kadića i Aleksandra Dlabača, 14. maja 
održano je takmičenje u rješavanju logičkih zadataka. 
Ekipe koje su osvojile prva tri mjesta:

1. mjesto (ekipa 13, odjeljenje II m) 
- Đorđe Borozan 
- Dušan Subotić 
- Ivan Majić

2. mjesto (ekipa 1, odjeljenje I m) 
- Ksenija Belada 
- Dario Alivodić 
- Rajna Mirković

3. mjesto (ekipa 6, odjeljenje II i) 
- Bracanović Anđela 
- Marković Isidora 
- Stanić Ivana

Aleksandra Dedović i Marija Ostojić, III b 
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Učenic-i/-e istraživači i ogledni časovi

DRUGAČIJIM PUTEM DO ZNANJA
U periodu od 16. do 24. aprila 2018. godine u Gimna-

ziji „Slobodan Škerović“ održano je nekoliko interesantnih 
oglednih časova, u okviru kojih su učenic-i/-e pokazali da su 
veoma zainteresovani za istraživački i kreativni rad. U ovom 
članku ćete saznati nešto više o njima.

Učenic-i/-e odjeljenja II b, II h i II j, dana 19. aprila 2018. 
godine zajedno sa profesorom Vladimirom Popovićem, imali 
su ogledni čas iz fizike u vezi sa naelektrisanjem tijela. Čas 
im je proširio znanje o naelektrisanju, kao i o primjerima 
naelektrisanih tijela iz svakodnevnog života (Faradejev kavez, 
munja, elektroforus). Čas koji je održan u odjeljenju II b po-
sjetili su razredni starješina Miroslav Radulović, psihološkinja 
Marija Gošović, psiholog pripravnik Saša Lalović i profesor 
fizike Veljko Simićević. Gost na času u odjeljenju II h bio je 
njihov razredni starješina Zoran Pejović.

U okviru obaveznog izbornog predmeta Pojedinac 
u grupi, učenic-i/-e su osmislili i sproveli socio-psihološka 
istraživanja, čije su rezultate prikazali 24. aprila 2018. godine 
u svečanoj sali škole. Ovom aktivnošću unaprijedili su razvoj 
kritičkog mišljenja, analitičkih vještina i vještina izlaganja.

Učenica Nađa Čelebić istraživala je odnos religije i naci-
onalnosti, Anja Radusinović i Filip Ratić imali su prezentaciju 
o stavovima učeni-ka/-ca prema vannastavnim aktivnostima 
i neformalnom obrazovanju, dok su o stavovima učeni-ka/-
ca prema alkoholu izlagale Ksenija Šćekić i Nina Đukanović. 
Temu Mladi i roditelji obradile su Milica Đukić i Kristina Jeknić. 
Aleksa Janković, Đana Čabarkapa i Dunja Tokanović govorili 
su o nivou kohezivnosti u odjeljenjima IV h i IV j. Prezentirane 
su i dvije aktuelne teme Nasilje u školi i Mladi i cigarete. Prvu 
od njih izložile su Milana Dašić i Jovana Ćirović, a drugu Sara 
Nikčević i Jelena Aleksić. Marija Vučeraković je ukazala na 
razlike između A i B smjena iz ugla učeni-ka/-ca A smjene, 
dok je Dženana Đurković govorila o vrijednosti mladih. Na-
vike u učenju gimnazijal-aca/-ki istraživala je Mina Radonjić.

Ovim prezentacijama učenic-i/-e su pokazali da su stekli 
iskustvo, kao i potrebne kompetencije za istraživački rad.

Talentovani maturant-i/-kinje, predvođeni profesorkom 
Marijom Kovačević, izveli su skeč pod nazivom Savremena 
porodica s osvrtom na tradicionalnu u svečanoj sali gimnazije, 
dana 16. aprila 2018. godine. Skeč na šaljiv način prikazuje 
tradicionalna i istorijska obilježja Crne Gore, kao i njihove 
vrijednosti. Ova dvodjelna izvedba uporedila je mentalitete 
tradicionalne i savremene porodice. Prvi skeč govori o etičkim 
vrijednostima crnogorskog društva, strukturi moći i ugledu 
u staroj patrijarhalnoj porodici. Drugi skeč ističe negativne 
strane savremene porodice, krizu braka i otuđenost koja 
je nastala zbog ubrzanog tempa života. Scenario za skeč 
napisala je Anastasija Brajović, a uloge su tumačili: Ognjen 
Sekulić, Anastasija Brajović, Jakša Drecun, Anja Spaić, Marija 
Tošković, Tadija Jovović, Đorđe Mugoša i Pavle Korać. Njima 
su pomogli statisti: Lazar Jovović, Ivan Bulatović, Matija Ka-
salica i David Todorović. Voditeljka programa bila je Jelena 
Radulović.

Nakon seminara „Razvoj kritičkog mišljenja“,8. novembra 
2018. godine, profesorke biologije Sanja Ognjanović, Jasna 
Medojević i Marijana Laković održale su radionicu na temu 
Kontracepcija. Ciljna grupa bili su učenic-i/-e trećeg i četvrtog 
razreda, koji su na zanimljiv način naveli vrste kontracepcije 
i objasnili njen značaj u cilju sprečavanja neželjene trudnoće 
i polno prenosivih bolesti. Radionici su prisustvovale peda-
goškinje Gordana Arsović i Vanja Rakočević, kao i koleginice 
Marija Kojić, Darija Šćepanović i Virna Hadžiosmanović.

Grupni rad na času crnogorskog-srpskog, bosanskog, 
hrvatskog jezika i književnosti u odjeljenju I g, ostvaren 
kroz živu debatu, omogućio je učenic-ima/-ama da iznesu 
svoje stavove o dvosmislenom završetku jedinstvene na-
rodne epske pjesme Banović Strahinja. Ozbiljna i zahtjevna 
materija je na ovom času uspješno realizovana kroz jedan 
drugačiji, savremeniji pristup, gdje su kreativnost i umijeće 
učeni-ka/-ca došli do izražaja. Kako ističe Violeta Zečević, 
njihova predmetna profesorka, biće još ovakvih časova 
jer savremena nastava zahtjeva i dinamičniji i otvoreniji 
pristup nastavi, prilagođen učenic-ima/-ama i savremenim 
pedagoškim tokovima.

Kroz sve ove aktivnosti i mnoge druge, koje se sva-
kodnevno primjenjuju u nastavi, naši učenic-i/-e stiču nova 
znanja na interesantan i kreativan način. Ovakvi ogledni 
časovi omogućavaju učenic-ima/-ama da pokažu i razvijaju 
svoje talente.  

Jovan Kašćelan, II k
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Učenic-i/-e u ulozi umjetni-ka/-ca

L’ART POUR LE LYCÉE
Gimnazijal-ci/-ke iz godine u godinu ostvaruju sve zapa-

ženije umjetničke poduhvate. Talentovani učenic-i/-e, vrijedni 
profesor-i/-kei Uprava, uvijek spremna da pomogne, sama 
Gimnazija, koja odiše inspirativnim, romantičnim, lirskim, 
umjetničkim duhom, i prostorije Škole, koje čekaju da se u 
njima odigra predstava ili izlože slike, su karike u sistemu koje 
savršeno funkcionišu i kao produkt stvaraju predivne projekte 
na polju umjetnosti. Gimnazijal-ci/-ke i gimnazijalke, ospora-
vaju estetsku teoriju larpurlartizma i daju svrhu umjetnosti 
– oni to rade za svoju školu, za svoje profesor-e/-ke, za svoje 
drugare, kao omaž umjetnic-ima/-ama i najvažnije – za sebe.

Umjetnost radi Gimnazije (L’art pour le lycée) – stav kojim 
se naša škola može ponositi.

Al’ igra teče dalje…

Sto jedanaesti rođendan podgoričkog hrama znanja 
proslavljen je, kao i svake godine, u prepunoj svečanoj sali 
Gimnazije. Događaj su svojim inspirativnim govorima otvorili 
dr Damir Šehović, ministar prosvjete, i Zoja Bojanić-Lalović, 
direktorka Gimnazije. Direktorka je i predstavila umjetnički 
program, pod nazivom Al’ igra teče dalje, koji simboliše tra-
janje statusa Gimnazije kao najljepšeg spomenika kulture 
našeg grada.

Učenic-i/-e su potom u lijepo osmišljenom i izvede-
nom programu, punom emocija, govorili odlomke iz djela 
Vesne Parun, Desanke Maksimović, Andrića, Antića, Miljko-
vića, Kapora, Crnjanskog, Selimovića, Bećkovića, Popovića, 
Milakovića, Prevera, Kiplinga, Šekspira, Markesa, Borhesa, 
Dikensa, Hesea, Voltera… Tako su podsjetili sve prisutne šta 
to znači postati i ostati čovjek, na radost življenja i njegovu 
ljepotu, (ne)prolaznost, ljubav i prave vrijednosti. Uz to i 
taktove pjesama Đon, Sanjao sam moju Ružicu, Divno je biti 
nekome nešto, Makedo i Nađi me, u izvođenju hora Gimnazije, 
publika je bila u prilici i da čuje svima dragu himnu Gimna-
zije, Veća od stoljeća. Na scenu su izašli i bivši učenic-i/-e 
Zdravko Đuranović, Predrag Drecun, Milorad Miranović i 
Aleksandar Vojvodić, zapjevali sa horom Gimnazije i publi-

kom, te upečatljivo završili program riječima hvale punim 
gimnazijalskog ponosa.

Profesor Marko Spaić, profesorke Biljana Vučurović, Lji-
ljana Batrićević, Violeta Zečević i Darija Šćepanović osmislili 
su ovaj divni program.

Sto jedanaesta godišnjica simbolički označava da je 
naša Gimnazija prva u svemu, a kako svi već znamo, igra 
ove podgoričke dame teče dalje…

Svjetlost obasjala Gimnaziju

Klub talenata Gimnazije je krunisao svoj rad prethodne 
školske godine zajedničkim aktivnostima na temu Svjetlost. 
Sedmog maja 2018. godine, preko 100 član-ova/-ica Klu-
ba, kroz stečena znanja i vještine iz prirodnih i društvenih 
nauka, dramskih i likovnih umjetnosti, zajedno sa svojim 
profesorima i profesorkama pretvorili su dvorište Škole 
u magičnu pozornicu i izveli nastup pod nazivom Alisa u 
Gimnaziji čuda. Parola nastupa bila je: Mi smo svjetlost koja 
će vas voditi - a vodili smo ih i u doslovnom smislu: publika 
je pratila tri glavna lika: Doroti, to jest Mineu Kapidžić, Zeca, 
kojeg je dočarao Radojica Aprcović, i Mašu Vučinić, koja je 
glumila Alisu. 

Čuvena kapija Gimnazije otvorila se za sve posjetioce 
tačno u 21 čas uz prve tonove čuvene Negdje tu iznad duge, 
čiju su izvedbu upriličili član-ovi/-ice hora Gimnazije. Nakon 
toga, oduševljena publika je išla od punkta do punkta, prateći 
već pomenuti trojac koji je izvodio autorski tekst profesorke 
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Sonje Šaković i njenog kolege Marka Spaića. Prisutni su imali 
priliku da čuju potresnu Sokratovu odbranu u izvođenju 
Anastasije Brajović uz pratnju hora, prisustvovali su drev-
nom obredu izvedenom od strane vještica okupljenih oko 
lonca, zaintrigirani su bili nekonvencionalnom izložbom 
fotografija koje su fotografisali naši učenic-i/-e na temu 
– svjetlost. Naime, fotografije, pažljivo izabrane od strane 
profesorki likovne umjetnosti Gordane Trebješanin i Maše 
Jovović, visile su sa drveća u dvorištu. Takođe, učenica Milica 
Vukčević je nosila haljinu sačinjenu od fotografija. Prijatelji 
Gimnazije iz Don Bosko Centra su žonglirali bakljama, čak i 
dok su vozili monocikle. Publika se glasno smijala sceni iz 
Otvorenih vrata, koju su odglumili maturanti u prisustvu svoje 
profesorke Sonje Šaković. Nakon toga su svi prisutni pošli 
na Ludu čajanku gdje su slušali autorske tekstove, latinske 
poslovice, tonove violine, stihove Sapfo... Njih je obavila 
magla, a reflektori su obasjali romantičnu scenu na ljuljašci 
okačenoj o veliko stablo. Tu su Hana Rastoder i Todor Mitrović 
recitovali predivnu liriku uz pratnju Milene Ćuković na flauti.

 Uz pomoć profesorke matematike Mirjane Pješčić, 
Aleksandar Vasović i Petar Bulatović pripremili su zanimljiv i 
poučan skeč u kojem su projektovali elipsu. Svjetlost, tehniku 
i geometriju su spojili tadašnji učenic-i/-e prvog razreda 
Damjan Lalović i Staša Tadić svjetlosnim projektovanjem. 
Veliko finale večeri osmislila je profesorka književnosti Irena 
Ivanović. Impozantna Njegoševa Luča stvorila je unikat-
nu atmosferu i briljantni izvođači toga performansa su, uz 

podršku školskog hora, zatvorili ovo veličanstveno veče o 
kojem su se utisci prenosili nedjeljama.

No, kako je svjetlost neiscrpna tema, naši najbolji fizičari 
odlučili su da i oni prikažu svoj osvrt na ovu pojavu. Nedjelju 
dana kasnije, u galeriji škole Aktiv fizike je sa svojim učenic-
ima/-ama organizovao veče ove nauke. Uvodni dio večeri 
bio je posvećen predavanju o svjetlosti, a zatim su učenic-i/-e 
izveli različite eksperimente: difrakcija svjetlosti pomoću CD-a, 
demonstracija rada optičkog kabla, dobijanje svjetlosti pomo-
ću elektrostatičke mašine, led sijalica, polarizacija svjetlosti, 
princip rada foto-ćelije, automatsko svijetlo, jednostavan 
način proizvodnje svjetlosne energije i nepogrešivi bilijar. 
Za sam kraj, učenic-i/-e su napravili korelaciju sa biologijom i 
predstavili kako na svjetlost reaguju različite životinje.

Aktiv biologije nije zaostajao za svojim kolegama, te je 
15. maja u školskoj biblioteci organizovao prezentaciju Uticaj 
svjetlosti na proces viđenja kod organizama, koju je pripremio 
Vladislav Zečević, a prezentovale su je Tara Babović i Anja Ra-
dulović. Luka Velašević je objasnio pokrete biljaka uslovljene 
svjetlošću, kao i značaj svjetlosti za proces fotosinteze kroz 
prezentaciju Fototropizam, koju je pripremio Vuk Slavić. Za 
kraj, Jovan Srbljanović i Ksenija Vidaković objasnili su proces 
viđenja kod čovjeka preko prezentacije i video zapisa u čijoj 
pripremi je učestvovao Jovan Kašćelan. Program je vodila 
učenica Ilma Jarović.

Vilendorfska Venera

Profesorke likovne umjetnosti Maša Jovović i Gordana 
Trebješanin odlučile su da đacima prvog razreda približe 
gradivo vezano za umjetnost praistorije, zadajući im jedan 
kreativan zadatak. Naime, učenic-i/-e su predstavili prepo-
znatljivo djelo toga istorijskog perioda, Vilendorfsku Veneru, 
radeći sa poprilično neobičnim materijalom – sapunom. 
Učionica broj 19 obogaćena je sa stotinjak komada šarenih 
sapuna u obliku ove prepoznatljive skulpture. Neki učenic-i/-e 
su se odlučili za realistični, a neki za apstraktni stil, ali su se 
svi zabavili i pokazali nam da se gradivo može usvojati i na 
nekonvencionalne načine.

Veče besjede

Na pozornici svečane sale, 23. aprila u 19 sati, održano 
je Veče besjede. Profesorka psihologije Milena Pajović i pro-
fesorka sociologije Marija Kovačević organizovale su ovaj 
performans, naravno, uz pomoć svojih talentovanih učeni-
ka/-ca. Pažljiva publika, na čelu sa direktorkom Zojom Boja-
nić-Lalović, imala je zadovoljstvo da prisustvuje sjedinjavanju 
besjede, pjesme, igre i poezije. Balša Božović je besjedio i tako 
podsjetio prisutne kako je najvažnije Biti čovjek. Ako je govorila 
Mija Petrić uz klavirsku pratnju Marka Šušića. Anja Đoković 
govorila je Dučićevu Pjesmu ženi, Anđela Marunović Našu 
tajnu i Umjetnost oplemenjuje čovjeka, Aleksandra Obradović 
Mladosti, imam budućnost za tebe, Jovan Despot Pravdu, Lucija 
Jovanović Gospodo milioneri, dozvolite da vam se obratimo, 
Vladimir Laković i Ema Bahtijarević kroz Ljubavno pismo. Ovo 
veče zaključili su veoma lijepo Sofija Vujović i Marko Perunović 
plesom u sjenkama. 
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Larina Geografija tijela

Zbirka poezije Geografija tijela Lare Dragović, tada 
učenice IV l, promovisana je na Međunarodnom pod-
goričkom sajmu knjiga, 14. maja 2018. godine. Lara je 
sluša-ocima/-teljkama koji su je pomno pratili, govorila 
o dvomjesečnom nastajanju knjige, a nijesu izostale ni 
izjave svih koji su radili na ovom ostvarenju. Sanja Marja-
nović, urednica zbirke, govorila je o Larinom stvaralaštvu. 
Po riječima lektorke Marijane Kraljević, koja je napisala i 
predgovor, oduševila ju je elokventnost mlade Lare, što je 
i dokazala strastvenim čitanjem jedne od njenih pjesama. 
Kritičarka Sara Savković je istakla diverzitet u tematici 
Larinih pjesama. Takođe je pročitala i prokomentarisala 
tri pjesme mlade autorke. Za lijepe ilustracije zaslužna 
je Milena Mandć, tada takođe maturantkinja Gimnazije. 
Direktorka Zoja Bojanić-Lalović imala je samo riječi hvale 
za talentovanu Laru. Istakla je i da je njenom zaslugom 
nastao Klub talenata Gimnazije, u okviru kojeg je i nastala 
pomenuta zbirka. Na samom kraju promocije, Lara je 
potpisivala primjerke svog prvijenca kojim se i plasirala 
u finale na 24. Poetskom konkursu Desanka Maksimović. 
Primjerke je poklonila oduševljenoj publici, a nekoliko 
istih možete naći i na policama školske biblioteke, koji 
kao mali darovi čekaju čitaoce.

Izložba Ksenije Belade 

Klub talenata naše škole realizovao je prvi projekat 
u školskoj 2018/2019. godini otvaranjem izložbe umjet-

ničkih slika članice kluba Ksenije Belade, učenice drugog 
razreda, matematičkog odjeljenja. Izložbu održanu u 
Biblioteci Škole otvorila je direktorka Zoja Bojanić-Lalović, 
a o stvaralaštvu ove mlade, ali već afirmisane umjetnice 
govorila je Gordana Trebješanin, profesorka likovne um-
jetnosti. Živopisni pejzaži prikazani na izloženim platnima 
pravi su dokaz da je ova nadarena gimnazijalka pravi 
virtuoz sa četkicom. Prisutni učenic-i/-e i profesor-i/-ke 
su u prijatnoj atmosferi koju, kao i uvijek, pruža naša 
biblioteka, uživali u likovnim ostvarenjima ove mlade 
umjetnice, odlične učenice i matematičarke.

Likovna izložba talenata u galeriji Škole

Zidovi galerije naše škole su u decembru oživjeli uz 
pomoć likovnih ostvarenja član-ova/-ica Kluba talenata, 
većinom polaznika Likovne sekcije koju vodi profesorka 
likovne umjetnosti Gordana Trebješanin. Ona je i pokre-
nula ovaj projekat i izvršila selekciju radova. Damjan Lalo-
vić, učenik odjeljenja II g, uveo nas je u svijet apstraktnog 
svojim ostvarenjima, koja variraju od minijatura do djela 
izuzetno velikih formata. Gaja Barović, učenica odjeljenja III 
e, prikazala je svoje crno-bijele radove inspirisane njenom 
velikom ljubavlju, stripovima. Učenica odjeljenja I k, Anja 
Pavićević, oduševila je svojim već prepoznatljivim stilom 

portreta koji predstavlja sudar savremenog svijeta mode 
i stila Tima Burtona, naravno, sa Anjinim ličnim pečatom. 
Pejzaži već afirmisane Ksenije Belade, učenice odjeljenja II 
m, odštampani na ogromne plakate, privukli su mnogo za-
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služene pažnje. Sofija Kirsanov, učenica odjeljenja II b, izložila 
je raznolika djela - od ptica do vanzemaljaca, preko Garsije 
Lorke i Andrića, do portreta performans umjetni-ka/-ca. Mi-
lica Šuškačević, učenica III k, je takođe pokazala diverzitet, ali 
ona je to uradila medijem: između ostalog, koristila je vosak 
da napravi maestralan portret Boba Marlija. Učenica I a, Anja 
Bukvić, nacrtala je zanimljive likove iz crtanih filmova i time 
unijela notu pozitivnosti i nevinosti u ovu izložbu.

Veče posvećeno Garsiji Lorki

Sredinom novembra 2018. godine, u Biblioteci naše 
škole održan je svojevrsni omaž velikom španskom poeti, 
Federiku Garsiji Lorki. Atmosferu su upotpunili zvuci španske 
romanse na klasičnoj gitari, koju je svirala Sofija Kirsanov, 
učenica II b. Čuli su se i omiljeni klasici ovog genijalnog 
pjesnika, a i melodije Koena koji je inspiraciju pronašao 
upravo u poemama Garsije Lorke. Sofija je bila i moderator-
ka večeri, te je ukratko približila burnu životnu priču ovog 
velikana, dok je njeno izlaganje pratila prezentacija za koju 
je bila zadužena koordinatorka nastave Dragana Raduno-
vić, inače profesorka španskog jezika, koja se pobrinula za 

sve te večeri. Zajedno sa profesorom književnosti Markom 
Spaićem, uljepšala je veče krunom antologije Garsije Lorke, 
pjesmom Romansa mjesečarka, poznatijom kao Zeleno, volim 
te, zeleno. Ona je govorila pjesmu u originalu, na španskom 
jeziku, dok ju je profesor Spaić preveo i izvodio na našem 
jeziku uz pratnju gitare. Sofija je upoznala učesni-ke/-ce sa 
slikarstvom, muzičkim talentom, dramaturgijom, privatnim 
životom i smrću ovog Andalužanina i svoju priču potkrijepila 
stihovima. Ovo je inspirisalo i ostale učeni-ke/-ce da recituju 
svoje omiljene pjesme Garsije Lorke, te su se čuli stihovi iz 
Ode Salvadoru Daliju, Ode Waltu Whitmanu, Kralja Harlema, 
Gazele mračne smrti...

Za kraj, profesorka Radunović i Sofija su izrecitovale 
Sonet na španskom i crnogorskom jeziku i tim bolnim sti-
hovima zaključile priču o prerano okončanom životu ovog 
španskog virtuoza.

Što je čovjek, a mora bit čovjek…

Zaposleni i učenic-i/-e Gimnazije upriličili su au-
dio-knjigu pod nazivom Što je čovjek, a mora bit čovjek i 
istu podarili i posvetili drugarima i kolegama iz Resursnog 
centra Podgorica. Stihovi su pažljivo birani iz grandioznih 
spjevova čuvenoga Petra II Petrovića Njegoša – Gorskog 
vijenca i Luče Mikrokozme, a nisu izostali ni stihovi najljepše 
ljubavne pjesme crnogorske književnosti – Noć skuplja 
vijeka. Cjelokupni CD je, zapravo, osvrt na filozofske i 
ljubavne teme u Njegoševoj poeziji. 

Autor audio-knjige je Marko Spaić, profesor crnogor-
skog-srpskog, bosanskog, hrvatskog jezika i književnosti, 
koji je, pored predanog rada na organizaciji i ostvarenju 
ovog projekta, birao i muzičku podlogu, koja savršeno 
upotpunjava predivne stihove. Veliki udio u projektu imao 
je i ICT koordinator naše škole, profesor Mladen Janković.

Učenik Damjan Lalović je ispoljio svoje umjetničke 
afinitete dizajniranjem izgleda CD-a i njegovog omo-
ta. Stihove su govorili učenic-i/-e Balša Božović, Ema 

Bahtijarević, Anđela Oluić, Ognjen Jokić, Jana Raduno-
vić, Marta Šćekić, Ivona Popović, Jovan Aleksić, Anđela 
Marković, Nikola Ostojić, Vladimir Laković, Sofija Žugić, 
Lazar Maksimović, Vasilije Radusinović, Đorđina Terzić, 
Sofija Ignjatović, Todor Mitrović i Anastasija Brajović, dok 
je učenica Tamara Brajović govorila O Njegošu. Time su 
učenic-i/-e pokazali svoje talente i umjetničke sklonosti, 
ali i humanost, požrtvovanost i solidarnost.

Ovaj projekat ne bi bio isti bez profesora Tonija Ko-
letića i profesorke Sonje Šaković.

Promocija CD-a biće održana tokom mjeseca febru-
ara.

Nadamo se da će audio-knjiga pomoći djeci iz Resur-
snog centra da osjete podršku i puls gimnazijal-aca/-ki i, 
naravno, ljepotu Njegoševih stihova.

Sofija Kirsanov, II b
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Podgorički praznični pazar

SUNCE NAŠEG GRADA 
DA NAM VJEČNO SJA…

Gimnazija je više od jednog stoljeća simbol Podgorice, 
vječiti čuvar đačkih snova i uspjeha. Kao neodvojivi dio grada 
na Ribnici i Morači, u susret prazničnom sjaju i entuzijazmu, 
na zalasku 2018. godine, ostavila je unikatni pečat na kulturni 
program Podgoričkog prazničnog pazara, našavši se u ulozi 
učesni-ka/-ca na velikoj sceni postavljenoj na Trgu nezavisnosti.

Koncert školskog hora 

Naš muzički bend i školski hor, predvođeni Darijom 
Šćepanović, profesorkom muzičke kulture, priredili su 19. 
decembra zanimljiv muzički program na glavnom podgo-
ričkom trgu. Njihov nastup bio je uvertira otvaranju Prvog 
podgoričkog prazničnog pazara, ali je istovremeno prosla-
vio i Dan oslobođenja glavnog grada. Publika je prvo imala 
priliku da čuje himnu Gimnazije, svojevrsnu krunu stihova i 
nota upućenih Školi i danima mladosti. Potom je večernji sjaj 
okićenog Trga upotpunjen zvucima starogradske muzike, 
one iste muzike koju usljed prodora savremenih trendova 
zapostavljamo, iako smo identitetom i emocijama s njom 
duboko povezani. Na repertoaru je bilo muzike za svačiji 
ukus, a publika je istinski uživala u idiličnoj atmosferi kasne 
jesenje noći. Pjesma je poetskim nadahnućem privukla i 
one slučajne prolaznike, dok je grad dišući u ritmu jedinstva 
i predstojećih praznika odao počast slobodi, idealu svih naših 
stremljenja i čežnji.

Evropska Podgorica pjeva na svim jezicima

Kažu da je učiti neki jezik isto što i živjeti jedan drugi 
život, lišen ustaljenih rituala i stečenih kulturnih obrazaca. 
Jezik je srž bića jednog naroda, njegove istorije i trajanja. 
Vodeći se evropskim vrijednostima i u skladu sa čuvenom 
parolom Ujedinjeni u različitosti, na Trgu nezavisnosti je 25. 
decembra održan muzički program pod nazivom Evropska 
Podgorica pjeva na svim jezicima, pripremljen od strane naših 
vrijednih gimnazijal-aca/-ki čiji je cilj bio da istaknu važnost 
učenja stranih jezika. Uz pratnju školskog hora i mladih talen-
tovanih instrumentalista, izvedene su pjesme na engleskom, 
francuskom, italijanskom, španskom, ruskom i njemačkom 
jeziku. Da besmrtna ljepota muzike nije samo u razumijevanju 
značenja teksta, potvrđeno je po ko zna koji put i te prijatne, 
decembarske večeri. Poslije svake izvedbe, uslijedio bi aplauz 
oduševljene podgoričke publike.

Omaž Podgorici

U zavičaju leži postojbina duše, ona tamo traži dane 
djetinjstva, beskrajne sate igre, naivna maštanja i poznata 

lica. Neizbježno je zavoljeti svoj grad, a kako se ta urođena 
ljubav dokazuje, imali smo priliku da vidimo 27. decembra, 
kada su nekadašnji i sadašnji gimnazijal-ci/-ke na Trgu izveli 
književno-muzički program Omaž Podgorici. Izbor tekstova 
poznatih Podgoričana koji su pisali o svom gradu, njegovom 
duhu, specifičnom smislu za humor, dosjetljivosti, najpozna-
tijim gradskim anegdotama – napravile su profesorke Zoja 
Bojanić-Lalović i Gordana Vučinić povodom proslave Dana 
škole 2012. godine. Danas je Zoja Bojanić-Lalović direktorka 
naše škole, a na njenu inicijativu profesorka Gordana Vučinić je 
koordinirala radom talentovane družine nekadašnjih učesni-
ka/-ca u ovom programu osvježenom mlađom generacijom 
sadašnjih gimnazijal-aca/-ki. Njihov nastup je bio propraćen i 
pjesmama školskog hora pod dirigentskom palicom profesor-
ke Darije Šćepanović. Starovaroške legende o Milici i Sejdefi, 
zatim scensko oživljavanje poznatih podgoričkih anegdota 
učinilo je da se posjetioci pazara kao kakvim čudesnim vre-
meplovom, barem malo izmjeste iz ovog našeg modernog 
doba otuđenosti i potrošačkog društva u period jednostavnog, 
mirnog života stare Podgorice, te je tako mlađi dio publike 
mogao da doživi šarm minulog vremena, a oni stariji da oži-
ve uspomene. Svaka pojava na sceni, na krilima stvaralačke 
inspiracije poznatih podgoričkih autora i uloženog truda 
učesni-ka/-ca, našla je put do srca mnogobrojne publike, te 
bila ispraćena aplauzom. Vladalo je sjajno raspoloženje među 
svima koji su te večeri smijehom zamijenili svakodnevne brige 
i rutinu. Sigurno su svi oni poželjeli da u narednoj godini ova-
kvih događaja zanimljivog sadržaja i plemenitog cilja bude što 
više. Za kraj, zagrljeni bivši i sadašnji gimnazijal-ci/-ke, ogrnuti 
plavo-bijelim šalovima navijača ,,Budućnosti“, otpjevali su uz 
pratnju publike: ,,Ja ću zvijezdu sreće da nađem sad, tu su moji 
snovi, to je i moj grad, / Sve što želiš sada, sanjam i ja, sunce 
našeg grada da nam vječno sja…“

  Dženana Đurković, IV c
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Stipendije

NISU SVI, KOJI SKITAJU, IZGUBLJENI!
Gimnazija, svojim ugledom i trudom u privlačenju stra-

nih škola i fakulteta, daje šansu svojim učenic-ima/-ama da 
„skitaju“- studiraju i usavršavaju se u inostranstvu. Tako i ove 
godine daje svoje „bisere“ u razne programe razmjene, škole 
i fakultete.

Stipendije za srednje škole

Među mnogim stipendijama koje privlače učeni-ke/-ce 
naše škole, po odzivu, najviše se ističe HMC (The Headmasters’ 
and Headmistresses’ Conference), stipendija koja omogućava 
nastavak srednjoškolskog obrazovanja u Velikoj Britaniji. U 
prilog tome da je ovaj program, koji sprovode NVO London 
Bridge i Ispitni centar u Crnoj Gori, prepoznat kao odlična 
šansa za nastavak školovanja u inostranstvu govori i to da je 
prosle godine od 15 ponuđenih stipendija, čak 9 dobitnika iz 
naše škole i to: Staša Dubak, Matija Perović, Ivan Majić, Anja 
Vujković, Balša Bulatović, Kosta Nikčević, Sofija Vujović, Alek-
sandra Vujisić i Anđela Kovijanić. Stipendija pokriva troškove 
življenja u internatu pri nekoj od britanskih srednjih škola kao 
i ostale troškove (predavanja, školski pribor). Stipendija može 
biti reducirana (75% školarine) ili puna (vama ostaje samo ku-
povina avionskih karata i izdavanje vize uz koju ide i plaćanje 
zdravstvenog osiguranja). Ako prihvatite reduciranu stipendiju 
možete birati koju školu ćete pohađati. Škole nude A level i IB 
diplome. Stipendija je dostupna učenic-ima/-ama II razreda.

Takođe, među učenic-ima/ama, poznata stipendija jeste 
UWC (United World Colleges), stipendija koja omogućava 
nastavak školovanja (III i IV razred) na nekom od internacio-
nalnih koledža na sljedećim lokacijama: Duino u Italiji, Mostar 
u Bosni i Hercegovini i Frajburg u Njemačkoj, a koja svojim 
programima ispunjava kriterijume za dobijanje IB sertifikata. 
Ove godine ovu prestižnu stipendiju dobila je Teodora Brnović 
za školu „Adriatic“, Duino, Italija.  Stipendija pokriva troškove 
školarine, internatskog smještaja, udžbenike i školski pribor, 
ali ne i troškove putovanja, džeparca i vize.

Jedna od dostupnih stipendija za gimnazijal-ce/-ke je 
takođe i stipendija Druge gimnazije u Mariboru koja pokriva 
program u trajanju od dvije godine u sklopu IB programa. 
Konkurisanje za stipendiju ima nekoliko preduslova, a to su: 
odličan uspjeh u prvom i drugom razredu gimnazije, kao i 
minimum „vrlo dobar“ uspjeh iz maternjeg jezika, engleskog 
i matematike. Stipendija pokriva troškove školarine, ali ne i 
troškove smještaja i ostalih potreba što iznosi oko 3000 eura 
godišnje. 

Naša maturantkinja Tara Serhatlić je u sklopu FLEX (The 
Future Leaders Exchange Program) programa, dobila priliku da 
školsku godinu 2017/18. provede u srednjoj školi u Ossianu, 
Indiana. Program ima za cilj širenje američke kulture i ideja u 
državama bivšeg Sovjetskog Saveza i komunizmom zatvore-
nih zemalja. Stipendija pokriva troškove školovanja u Americi. 
Smještaj obezbjeđuje porodica-domaćin koja će ugostiti 
učeni-ka/-ca i pokušati da ga upozna sa američkim načinom 

života. Tara je proglašena za najbolju učenicu programa za maj 
mjesec što je ogroman uspjeh s obzirom na trud koji ulaže u 
predstavljanje naše zemlje i vannastavne aktivnosti. Ove škol-
ske godine ovu stipendiju koristi naš učenik Miloš Vojinović.

Moje iskustvo 

Sada malo o mom iskustvu... Početkom školske godine 
sam odlučio da se školujem u inostranstvu. Uvidjevši, kako se 
meni tada činilo, „pluseve“ i „minuse“ koje bi mogla iznjedriti 
takva odluka, bacio sam se na traganje za takvom stipendijom 
koja bi mi obezbjedila šansu da studiram na dobrom fakultetu 
gdje zaista mogu naučiti nešto primjenljivo, u boljim uslovima, 
a da, pri tom, ne potrošim mnogo (jednogodišnji troškovi u 
većini evropskih zemalja su za naš standard apstraktan po-
jam). U samom početku sam uvidio škakljivost svoje situacije: 
stipendija za studiranje moje grupe predmeta (medicina i 
kognitivne nauke) naprosto nema. Pošto naša zemlja nije 
članica EU, mi moramo plaćati i školarinu pored smještaja. 
Te školarine i nisu previsoke (Austrija -700 eura, Njemačka - u 
prosjeku 1000), ali tu nisu uračunate i svakodnevni troškovi i 
troškovi stanovanja. Već sam postao pomalo očajan, ali sam 
znao od prije za NYU AD. Kontaktirao sam OCSI (Organizacija 
crnogorskih studenata u inostranstvu), a oni su me uputili na 
Jovana Jovančevića, našeg bivšeg učenika, koji je baš ove go-
dine zavšio sa studijama na pomenutom univerzitetu. Moram 
priznati da mi je sve to zvučalo pomalo smiješno: fakultet u 
Abu Dabiju i to, ni manje ni više, nego američki. No, ipak sam 
bio znatiželjan...

To je zvučalo apsolutno nevjerovatno. U pitanju je fakultet 
koji svoje stipendije određuje prema stepenu potrebe, a ne 
prema zaslugama. Stipendija, u mom slučaju, pokriva apso-
lutno sve: školarinu, troškove stanovanja, hranu, udžbenike, 
avionske karte, izdavanje vize... Program fakulteta nije ni malo 
neozbiljan kao što bi neko mogao pomisliti na osnovu njego-
ve odrednice kao liberal arts colleage. Upravo suprotno. Ova 
odrednica znači da sami birate svoje predmete, odnosno da 
ima veći broj izbornih predmeta nego li obaveznih. Ako vam 
nešto ne treba za karijeru ili ako vas jednostavno ne interesuje, 
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onda ga ne morate ni učiti. Pri tom možete završiti dva smjera 
totalno nepovezanih oblasti kao što su na primjer biologija i 
filozofija. Moto fakulteta je „da je on savršen za neodlučne“. I to 
je zaista tačno. Možete birati predmete po svom izboru i uopšte 
niste ograničeni svojim majorom (smjerom). Ako tako odlučite, 
možete uzeti predmete sa nekog drugog smjera bez obzira 
na vaš primarni smjer. Imate priliku da istražujete, te birati 
predmete koji se vama dopadaju. Cijeni se interdisciplinarnost: 
ako ste biolog kojemu treba neko tehničko rješenje za neki 
projekat, idite i obratite se kolegama sa smjera za inžinjering. 
Istraživanja i samostalni projekti su vam dostupni od prvog 
dana, bez obzira na prosjek i tu imate veliku slobodu. Kolege 
sa drugih univerziteta se bore da budu primljeni kao asistenti 
u nekoj laboratoriji čiji ih rad i ne inspiriše previše, a vi imate 
priliku da birate između tridesetak laboratorija za biologiju, 
psihologiju, medicinu, analitičku i biohemiju, fiziku i inžinjering. 
Što se tiče opremljenosti, mogu reći da je fakultet „san“. Sve 
što vam treba za istraživanje - dobićete. Tako su oni zadobili 
moje povjerenje i ja njihovo. Postao sam njihov stipendista.

Fakultet nudi različite mogućnosti za rekreaciju, pa tako 
ima svoje pozorište, olimpijski bazen, terene i hiljade klubova i 
studentskih tijela, te četrdesetak filmskih studija. Imate šansu 
i putovati, pa za svoju destinaciju možete izabrati jednu od 
13 lokacija u svijetu gdje NYU ima svoje kampuse ili filijale. 
Abu Dabi je multikulturalna sredina gdje nema nikakvih 
turbulencija i gdje „ne lete glave“, kao što većina ljudi misli. U 
Emiratima, zapravo, ima oko devet miliona stranaca naspram 
jednog miliona domaćeg stanovništva. Ipak, postoje i neke 
loše strane. Na fakultetu ima otprilike 1300 studen-ata-/tkinja. 
Vremenom upoznate svakoga. Udaljeni ste od kuće i morate 
se navići na multikulturalnost, što zvuči kao još jedna fraza, ali 
nije. Uželi se čovjek svoga jezika. Abu Dabi nije baš studentski 
grad i, iako imate dosta sadržaja na kampusu, nećete osjetiti 
čari velikog grada. Ipak, sve je to, po mom mišljenju, vrijedno 
šansi koje dobijate da se usavršite i bavite onim što volite.

Aleksa Petković, IV e

Iskustvo HMC stipendistkinje

SNOVI SE OSTVARUJU
HMC (The Headmasters’ and Headmistresses’ Conference) 

je stipendija koja omogućava nastavak srednjoškolskog obra-
zovanja u Velikoj Britaniji. U prilog tome da je ovaj program, 
koji sprovode NVO London Bridge i Ispitni centar u Crnoj 
Gori, prepoznat kao odlična šansa za nastavak školovanja u 
inostranstvu govori i to da je 2018. godine od 15 ponuđenih 
stipendija, njih devet dodijeljeno učenic-ima/-ama iz naše 
škole. Nakon svih provjera znanja i intervjua, zaslužila sam 
punu stipendiju, te se sada nalazim u u školi Bede’s Senior 
School, u blizini Eastburna, u jugoistočnom dijelu Engleske.

Bede’s je škola od skoro 800 učeni-ka/-ca, kako lokalnih 
tako i inostranih, pa je neosporno da pruža raznovrsnost na-
cionalnosti i talenata. Sport je njen prepoznatljiv znak, te je 
opremljena modernim terenima, bazenom i teretanom kako 
bi podstakla đake da što više rade na svojoj fizičkoj aktivnosti. 
Škola ima i sopstveni zoološki vrt, a brigu o životinjama kao 
nastavni predmet. U sklopu Bede’s se nalazi i manja, baletska 
škola po imenu Legat, čiji učenic-i/-e izučavaju balet i ples. U 
sklopu ove umjetničke škole se organizuju i redovni koncerti.

Bede’s se sastoji od devet „kuća“ - pet boarding kuća i četiri 
dnevne. Boarding house predstavlja jedan internat u kojem 
borave internacionalni student-i/-kinje, poput mene. Ove 
kuće se dijele na muške i ženske. Njen pravi opis je „grad u 
malom“. Zbog veličine škole, broja kuća i jos većeg broja učeni-
ka/-ca, imaš osjećaj kao da živiš u zasebnom gradiću. Pored 
mnogobrojnih aktivnosti, koji se organizuju svakog vikenda, 
školskih izleta, poseban značaj se pridaje druženju između 
stanovnika svih kuća. Svake subote se organizuje zajednička 
večera sa susjednom muškom kućom. Glavno dešavanje je 
House Cup, takmičenje između svih devet kuća, podijeljeno u 
više djelova. Tada se svi učenic-i/-e obuku u boje njihove kuće i 
takmiče se u raznoraznim izazovima – akademskim, testovima 
sposobnosti, muzičkim, plesnim i tome slično. Prepoznatljiv 

je i godišnji Cabaret, svečanost u kojoj učestvuju učenic-i/-e 
Škole kada imaju priliku da pokažu svoje talente, muzičke 
ili druge, pred cijelom Školom. Ovo je veoma popularan 
događaj među učenic-ima/-ama, karakterističan i po dress 
codu - balskim haljinama i elegantnim odijelima.

Pored širokog izbora vannastavnih aktivnosti, Bede’s 
ima i veoma jaku akademsku stranu. Moj trenutni program 
je A Level, koji odgovara trećoj i četvrtoj godini naše srednje 
škole. Velika razlika u obrazovanju crnogorskih i ovdašnjih 
srednjoškol-aca/-ki je prvenstveno u tome da ja, na primjer, 
trenutno izučavam samo četiri predmeta. Testove znanja ću 
polagati na kraju četvrte godine. Period navikavanja nije bio 
lak. Njihov sistem školovanja se mnogo razlikuje od svega 
na što sam ja navikla. Časovi traju po sat vremena, a prioritet 
je primjena stečenih znanja. Ja sam se odlučila da izučavam 
matematiku, biologiju, hemiju i njemački jezik. U toku časova 
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Profesor-i/-ke na stručnom usavršavanju

 U KORAK S VREMENOM

Profesor-i/-kekoji nastavu izvode na engleskom jeziku 
u dvojezičnim odjeljenima: Vladimir Popović, Ivona Adžic, 
Igor Radulović i Marija Kojić, pohađali su dvodnevni program 
stručnog usavršavanja CLIL (Integrisano učenje sadržaja i je-
zika). Program je realizovan uz podršku Evropskog centra za 
moderne jezike iz Graca, a u organizaciji Zavoda za školstvo.      

CLIL predstavlja tip edukativnog pristupa u kojem se 
dodatni jezik koristi za učenje kako obrazovnog sadržaja, 
tako i samog jezika. Ideja programa je da se tokom nastave 
u dvojezičnim odjeljenjima, pored usvajanja znanja, profe-
sor-i/-kefokusiraju na razvijanje kompetencija učeni-ka/-ca 
koje će im služiti i u budućnosti. Njeguju se kritičko mišljanje, 
dedukcija, saradnja, kreativnost kao i sposobnost izražavanja.

CLIL-ove radionice, globalno, usavršavaju profesor-e/-ke 
koji predaju na engleskom jeziku. One su osnova za stvaranje 
novih radionica koje će zaokružiti način predavanja; mogu 
se primijeniti i prilagoditi svakom predmetu. Profesor istorije 
Igor Radulović već je uvrstio brojne radionice u nastavu koju 
izvodi u dvojezičnom odjeljenju prvog razreda. Kako on kaže, 
program otvara novu perspektivu predavanja u obrazovnim 
ustanovama. 

Profesor-i/-ke se kontinuirano usavršavaju kako bi se 
nastava na engleskom jeziku u dvojezičnim odjeljenjima 
izvodila što kvalitetnije i kreativnije. 

Međunarodna konferencija nastavni-ka/-ca fizike

Vladimir Popović, profesor fizike, učestvovao je na VI Me-
đunarodnom stručnom skupu nastavni-ka/-ca fizike srednjih 
škola, održanom u Aleksincu, u periodu od 9. do 11. marta, 
2018. godine. 

Predavači su bili univerzitetski profesor-i/-keiz različitih 
zemalja, a konferencija se sastojala iz predavanja iz različitih 
oblasti fizike (mehanike, elektro-dinamike, nuklearne fizike, 
astronomije, metodike fizike) i radionica namijenjenih nastav-

konstantno radimo practicals - manje eksperimente, koje 
izvodimo u potpuno opremljenim laboratorijama. O svakom 
praktičnom radu pravimo kraće izvještaje. Za mene je najveći 
izazov predstavljalo privikavanje na formu pitanja koja oni 
postavljaju. Pitanja na testovima su skoro sasvim primjena 
naučenog znanja, gdje se na navedenim primjerima iz života 
(građi životinja, ljudi, ili biljaka) od tebe traži da određene 
činjenice povežeš sa prethodno usvojenim znanjem. Jedna od 
čestih zabluda jeste da je ovakav način školovanja veoma lak 
zbog malog broja predmeta. U stvari, istina je da se izabrani 
predmeti izučavaju do detalja, da je gradivo jako obimno, a 
kriterijumi visoki. Međutim, svake nedelje i vikenda postoje 
zasebne sesije za svaki predmet kojima se može prisustvo-
vati. Ponekad profesor izdvoji vremena tokom ručka kako bi 
pomogao i otklonio nejasnoće. Veza između profesor-a/-ki i 

učeni-ka/-ca je mnogo drugačija nego u Crnoj Gori. Ti si ovdje 
pohvaljen ako tražiš pomoć. U Školi ostaješ i poslije časova 
kako bi dodatno radio.

Davnašnji san da učim u jednoj od onih škola kakve 
smo gledali u filmovima o Hariju Poteru se ostvario. Godišnja 
školarina u školi koju pohađam je izuzetno visoka i o njoj bih 
zaista samo mogla da sanjam da mi znanje stečeno u Gimnaziji 
„Slobodan Škerović“ nije omogućilo da dobijem ovu presti-
žnu stipendiju. Ova prilika mi je dala mogućnost da doživim 
drugačiju kulturu, da se uz to potpuno posvetim predmetima 
koje volim i gradim buduću karijeru. Ovdje si podstaknut da 
uvijek gledaš naprijed i tražiš nove izazove. Ovo je iskustvo, 
koje nikada ne bih zamijenila drugim i drugačijim.

Staša Dubak

nicima. Na skupu su predstavljeni i odabrani eksperimentali 
radovi učeni-ka/-ca iz različitih zemalja.                                                                   

Naš profesor-učesnik programa HST2018

Profesor Vladimir Popović učestvovao je u programu 
HST2018 u CERN-u , u periodu od 1. do 21. jula 2018. godine. 
Program za profesor-e/-ke fizike srednjih škola održava se 
još od 1998. godine, a ovog puta je u njemu učestvovalo 46 
profesor-a/-ki iz 34 države. 

CERN obuhvata predavanja, obilaske, radionice, istraži-
vački grupni rad, kao i prezentaciju rada grupe na engleskom 
jeziku. Predavanja su uključivala poglavlja iz područja kosmo-
logije, načina rada akceleratora i detektora, fizike elementar-
nih čestica, primjene zračenja u medicini i otkrića Higsovog 
bozona. 

 Nakon završenog programa, profesor-i/-ke su dobili 
sertifikat i nastavni materijal (na engleskom jeziku), koji kasnije 
mogu koristiti tokom svog rada u školi.

Anja Kalezić, III e
Mina Rašović, III b
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U svijetu sporta 

SANJAJ VIŠE, BUDI CILJU BLIŽE
Da nije sve u pobjedi i da je sve u želji za pobjedom, rekao je 

Vins Lombardi, najveći trener američkog fudbala. A rezultati 
naših učeni-ka/-ca pokazali su da je njihova želja ogromna.

Kao i svake godine, učenic-i/-e naše škole ostvarili su 
zapažene rezultate u oblasti sporta. Što ekipno, što individu-
alno, što na opštinskim, što na državnim takmičenjima, naši 
sportisti su osvojili i u Gimnaziju donijeli mnoštvo medalja, 
pehara i priznanja. Iako je naša škola poznata po vrhunskim 
akademskim rezultatima, njenoj reputaciji ništa manje ne 
doprinose ni rezultati sa sportskih nadmetanja. To su doka-
zali naši sportisti rezultatima koje su ostvarili u godini koja je 
ostala iza nas.

Sad već prošla 2018. počela je dobro, a dolaskom proljeća 
dolaze i nova priznanja. Na Međunarodnom ultramaratonu 
Montenegro 2018, koji je održan 31. marta na ulicama glav-
nog grada, maturant naše škole Matija Milić Vojinović iz IV g 
osvojio je drugo mjesto i tako doprinio odličnom ekipnom 
plasmanu naše škole − završili smo na trećem mjestu.

Krajem aprila, počela su državna takmičenja na kojima 
su rukometašice, odbojkašice i odbojkaši Gimnazije pokazali 
šta znaju.

Državno takmičenje u odbojci održano je u Baru. Meda-
ljama istog sjaja, bronzanog, okitili su se i naši momci i naše 
djevojke. U ženskoj selekciji zaslužnoj za ovaj uspjeh bile su: 
Neda Knežević, Ivana Miljanić, Mina Dragović, Milica Krivo-
kapić, Sara Globarević, Teodora Rakočević, Tamara Radulović, 
Jovana Belojević, Katarina Vujović i Elena Roganović. Djevojke 
su igrale pod dirigentskom palicom profesora Marka Garče-
vića. Mušku ekipu je birao i vodio profesor Luka Velimirović, 
a u timu su bili : Nemanja Peruničić, Danilo Dubak, Krsto 

Bigović, Vladimir Popović, Kosta Nikčević, Dorđe Jovović i 
Branko Todorović.

Sjajan proljećni uspjeh upotpunile su naše rukometašice 
zauzevši treće mjesto na Državnom takmičenju održanom 
u Mojkovcu. Ekipu su sa klupe predvodili profesor-i/-keFilip 
Jovićević i Nenad Knežević, a na terenu su se, po uzoru na 
naše zlatne lavice, lavovski borile Lea Vukašević, Marija Terzić, 
Tijana Vukčević, Anastasija Bošković, Anđela Cupara, Nikolina 
Golubović i  DarinkaTodorović.

Početkom nove školske godine, počeli su da stižu i novi 
uspjesi. Prvo je Viktor Roganović iz I s1 odjeljenja dobio po-
ziv da od 8. do 11. oktobra bude u kampu Parme, poznatog 
italijanskog kluba, da bi dvadestak dana kasnije, posljednjeg 
vikenda oktobra, naši učenic-i/-e ostvarili zapažene rezultate 
u borilačkim vještinama. Na prvenstvu Crne Gore za kadete, 
juniore i mlađe seniore na podijum se popelo četvoro naših 
učeni-ka/-ca. Odličjem zlatnog sjaja okitila se karatistkinja Mila 
Mraković, učenica II s 2 , dok su viceprvaci Crne Gore u svojim 
kategorijama postali Ognjen Otašević iz II s1, Vasilije Mićunović, 
II s2 i Džena Canović iz I s1, sve učenic-i/-e sportskih odjeljenja. 

Ništa manje zapaženi nijesu bili sestra i brat Jelena i Vasilije 
Peruničić, oboje učenic-i/-e II s 2. Oni su 27. i 28. oktobra, kada 
je održan tekvondo turnir XII Galeb Beograd Trophy Open G1, 
osvojili srebrne medalje. Želimo posebno da naglasimo da je 
Jelena i zvanična šampionka Balkana u tekvondou.

Mjesec dana kasnije, krajem novembra, uslijedilo je Op-
štinsko takmičenje u košarci. Naši momci su apsolutnom 
dominacijom stavili do znanja ekipama ostalih škola da su 
daleko najbolji tim u Podgorici. Pobjedničku ekipu činili su: 
Dejan Banović, Luka Živanović, Đorđije Marinović, Matija 
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Karadžić, Vuk Jevrić, Lazar Bailović, Petar Bošković, Luka Žugić, 
Ivan Raičević, Balša Baletić i Dušan Đuretić. Ekipu je sastavljao, 
uigravao i sa klupe predvodio profesor Željko Milić.

Na Opštinskom takmičenju, u mečevima koji su se odi-
gravali u našoj fiskulturnoj sali, ponovo su nas obradovale 
rukometašice, ali i rukometaši. Djevojke su zauzele prvo mjesto, 
čime su osigurale učešće na državnom takmičenju. Momci su 
bili drugi. U ekipi djevojaka bile  su: Magdalena Kojović, Ksenija 
Džaferović, Katarina Džaferović, Tijana Vukčević, Anastasija 
Krivokapić, Darinka Todorović, Anja Bojanić, Anđela Cupara, 
Elena Vlahović, Teodora Vukotić, Nikolina Knežević, Nikoleta 
Pejović, Mela Mehmedović, Nađa Kadović, Tamara Raičević, 
Anastasija Bošković i Maša Saveljić. Mentori su im bili profesor 
Filip Jovićević i profesorka Marija Mitrović. 

U muškoj ekipi, koja se izborila za drugo mjesto, bili 
su: Stefan Simićević, Haris Idrizović, Vasilije Pečurica, Rajko 
Vukčević, Marko Kovačević, Marko Parača, Đorđe Ivanović, 
Balša Cerović, Nikola Jovanović, Emir Hrapović, Milan Popo-
vić i Aleksa Stanišić. Njih su vodili profesor Nenad Knežević i 
profesorka Marija Mitrović.

Sjajan niz uspjeha nastavili su teniseri i teniserke. Njihov 
tim osvojio je prvo mjesto na Opštinskom takmičenju srednjih 
škola. Za uspjeh su zaslužni: Ana Radović, Andrea Ćetković, 
Petar Jovanović, Danilo Raičević, Aleksa Krivokapić, kao i 
profesorka Aleksandra Ražnatović.

Dobar rezultat sa prošlog opštinskog takmičenja, ponovili 
su i na ovom odbojkašice i odbojkaši. Kao i obično, briljirali 
su i bez većih problema zauzeli, i jedni i drugi, prvo mjesto 
i time izborili plasman na predstojeće državno takmičenje. 
Njihovi mentori bili su naši profesori Marko Garčević i Marko 
Rajković i profesorka Mirjana Vujošević. 

Mušku selekciju činili su: Danilo Dubak, Đorđe Jovović, 
Nemanja Peruničić, Vlado Popović, Petar Domnik, Ognjen 
Perunović, Relja Nikčević, Feđa Čičić i Branko Todorović, a 
žensku: Ivana Miljanić, Neda Knežević, Sara Globarević, Lana 
Savović, Sara Petrović, Andrijana Popović, Elena Roganović, 
Ivanela Krivokapić, Nikolina Ljuljđuraj, Ksenija Vujačić, Mia 
Kiković, Ana Slavić, Katarina Ćeranić i Milica Krivokapić.

Na kraju godine, kao šlag na torti, bila su dva priznanja 
iz atletike, kraljice sportova. Naime, u atletskoj uličnoj trci 19. 
Decembar − Trofej Podgorice 2018, memorijal Veliša Mugoša, 
održanoj 18. decembra, naša učenica, Jelena Peruničić II s 2, 
osvojila je drugo mjesto i tako, zajedno sa ostalim učenic-
ima/-ama Škole, doprinijela drugom mjestu Gimnazije u 
ekipnom plasmanu.   

Protekla godina bila je pun pogodak u sportskom smislu, 
što dokazuju nabrojani rezultati, a čemu doprinose i mani-
festacije kao što je Dan sporta ili aktivnosti poput mjerenja 
BMI. Naime, nastavnici-i/-e izbornog predmeta Zdravi stilovi 
života Mirijana Vujošević i Marko Rajković, sproveli su inicijalno 
mjerenje BMI ( indeksa tjelesne mase) kod učeni-ka/-ca prvog 
razreda (grupe 111, 120, 110, 112). Cilj je da nastavnici-i/-e 
dobiju precizniju sliku o fizičkom stanju učeni-ka/-ca, da je 
prate i pomognu u korigovanju negativnih vrijednosti.  

Naravno da na razvijanje i podsticanje sportskog duha i te 
kako utiču sportske sekcije. Skijaška sekcija, koju vodi profesor 
fizičkog vaspitanja Miroslav Radulović, na ovogodišnjem zim-
skom raspustu, bila je na višednevnom izletu na Kopaoniku, 

u Srbiji, gdje su član-ovi/-ice sekcije uz skije, dobre staze i još 
bolje vrijeme upotpunili svoje dane bez školskih obaveza. 
Skijaši sa Kopaonika su: Jagoš Medenica, Danilo Damjanović, 
Miloš Pešić, Jelena Pešić, Petar Lišćević, Vladana Radulović, 
Ivan Radulović, Đorđe Pavićević, Petar Pavićević, Marko Kažić, 
Miljan Todorović, Lazar Čađenović, Jovan Raičković, Tamara 
Đžudović i Vladimir Bulatović.

Valja napomenuti da su odmah poslije zimskog raspusta 
počele da pristižu nove sportske vijesti, pa slobodno možemo 
da kažemo da početak 2019. godine obećava. Naime, dan 
prije nego što smo ponovo sjeli u školske klupe, u nedjelju 
20. januara, na Gorici je održana Treća podgorička rekreativ-
na trka na kojoj je u kategoriji do 19 godina učestvovao naš 
Marko Žižić, član Atletske sekcije. On je zauzeo treće mjesto 
a njegova mentorka bila je profesorka Marija Mitrović.

Nedugo zatim, naši učenic-i/-e putovali su u Gaflenc, 
koji se nalazi u Austriji. Povod je bio fudbalski turnir ali, osim 
sporta, ovo putovanje su obilježili i dobro druženje, sklapanje 

Fedor Žugić

Luka Živanović
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novih prijateljstava i uživanje u upoznavanju novog grada.
Još jedan veliki uspjeh obilježio je sportski januar 2019. 

godine: Fedor Žugić iz I s 2 i Đorđije Marinović iz III s 2 odjelje-
nja, debitovali su u seniorskim redovima regionalnog prvaka 
i evroligaša − podgoričke Budućnosti. 

Nevjerovatno, ali još je sporta stalo u ovaj dvonedjeljni 
školski januar. Skijaška sekcija je 29. bila na jednodnevnom 
izletu na snijegom prekrivenoj Bjelasici. Pored sportskih ak-
tivnosti (planinarenje, skijanje), član-ovi/-ice Sekcije uživali su 
u šetnji i ljepotama Bjelasice.

A za kraj, izdvojili smo četvoro sjajnih učeni-ka/-ca 
sportist-a/-kinja koji mogu poslužiti kao uzor svima. 

 Luka Živanović je učenik sportskog odjeljenja trećeg 
razreda, III s 2 . Bavi se košarkom, član je srebrne generacije 
nacionalnog tima (srebro sa Evropskog prvenstva za kadete), 
kao i Košarkaškog kluba Budućnost sa kojim je dugi niz godina 
državni prvak. Za svoju budućnost kaže: ,,Svoje planove za 
budućnost usmjerio sam ka Americi, gdje planiram da završim 
četvrti razred srednje škole i istovremeno se bavim košarkom u 
jednoj od tri najbolje akademije u Americi, što se košarke tiče, a 
to je IMG Academy“.

Danilo Dubak je učenik II s 2 odjeljenja. Bavi se odboj-
kom već 12 godina. Nastupa za seniorski tim Budućnosti sa 

kojim ima iskustva u evropskim kupovima. Član je kadet-
skog i juniorskog nacionalnog tima. Izabran je za najboljeg 
mladog igrača Crne Gore u godini za nama. Glavni cilj mu 
je seniorska reprezentacija: ,,Naša seniorska reprezentacija 
plasirala se po prvi put na EP. To mi daje jak motiv za rad u 
nadi da ću jednog dana doći do seniorskog tima”.

Jelena Peruničić je učenica II s 2 razreda naše škole i 
trenira tekvondo. Proglašena je za najbolju juniorku Crne 
Gore. Tekvondo trenira već sedam godina a od najbitnijih 
takmičenja izdvaja turnir koji se boduje za plasman na OI - 
Galeb open, na kojem je osvojila drugo mjesto, Croatia open, 
na kojem je osvojila prvo mjesto i Balkansko prvenstvo na 
kojem je, takođe, osvojila prvo mjesto.

Marija Leković je učenica sportskog odjeljenja prvog 
razreda. Bavi se košarkom i mnogi u njoj vide budućnost 
crnogorske ženske košarke. Kapiten je kadetske reprezen-
tacije, a debitovala je čak i za seniorsku reprezentaciju u 
kvalifikacijama za Evropsko prvenstvo. Kao najznačajnije 
priznanje, izdvaja nagradu MVP - FIBA European Women’s 
Summit Slovenia.

Nama ostaje samo da našim sportist-ima/-kinjama česti-
tamo, da se njima ponosimo i da im poželimo sve najbolje u 
njihovim sportskim karijerama.

Lea Vukašević, II s 2
Matija Bulatović, III s 2

Danilo Dubak Marija Leković

Jelena Peruničić
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Biciklistička sekcija

 NA PEDALAMA KROZ PODGORICU 
I NJENU OKOLINU 

Biciklistička tura Kanjonom Cijevne 

 Bicikl je zanimljivo vozilo čiji je motor njegov putnik, a 
gorivo koje putnika pokreće su nepoznati predjeli skriveni iza 
ugla. Neosporna je činjenica je da je naš grad smješten na pet 
predivnih rijeka, među kojima je i Cijevna sa svojim autentič-
nim kanjonom okruženim brdima, i da je njegova teritorija 
vrlo atraktivna za biciklizam, što su član-ovi/-ice Biciklističke 
sekcije sa profesorom Miroslavom Radulovićem i dokazali. 

Jedna od najpopularnijih tura je Kanjonom Cijevne. Po-
lazna tačka u 8 časova uvijek je Gimnazija od koje, prolazeći 
kroz još uvijek usnula gradska naselja, praćeni kanjonom 
rijeke i svakim novim pokretom nagrađujući svoje tijelo re-
kreacijom, stižemo do krajnjeg odredišta. Da bi ugođaj bio 
potpun, učenic-i/-e iz naše sekcije napravili su prikolicu kojom 
smo donijeli hranu i osvježenje kako bi, okruženi prelijepim 
pejzažem, uživali u odmoru na obali rijeke.

Pređenih trideset kilometara poslije ovakvog odmora 
bili su neosjetni, a dobro raspoloženje i pozitivna energija 
učesni-ka/-ca bili su rezultat još jedne uspješne ture.

Biciklistička tura Ćelija Piperska 

Svaki kilometar pređen biciklom isplatio je svoju dužinu 
vodeći nas kroz predivne zelene krajolike, a brzina kojom se 
krećemo idealna je za posmatranje i istraživanje okoline. Naše 
ture provele su nas kroz sve kutke grada, čak i kroz one pomalo 
zapostavljene i zaboravljene, koji vješto skrivaju svoju ljepotu. 
Manastir Ćelija Piperska nalazi se na svega sedamnaest kilome-
tara od Podgorice, a opasan zidom sa razuđenim krovovima 
crkve i konaka, djeluje kao srednjovjekovni grad-utvrđenje i 
vraća nas daleko u prošlost.

 Prolazeći pored nekadašnjeg rimskog grada, današnjeg 
arheološkog nalazišta – Duklje, preko mjesta gdje se susreću 
Zeta i Morača, zatim preko Drezge, stižemo do manastira. 
Ljubazne monahinje su nas predivno ugostile i poslužile 
osvježenje, koje nam je dalo snagu za povratak.

Biciklistička tura Pet rijeka

Pedeset kilometara dugom biciklističkom turom, obišli 
smo Podgoricu na jedan malo drugačiji način. Prva od pet 
rijeka sa kojom smo se susreli bila je Ribnica, koja nas je istočno 
od svog toka spojila sa Cijevnom. Neprocjenjivi trenuci mira, 
bijega od svakodnevice, osjećaj beskrajnog zadovoljstva 
i slobode, pratili su nas sve vrijeme, dajući nam snagu da 
nastavimo dalje. Sljedeća je bila Morača pored koje smo 
promijenili ambijent u potpunosti: odjednom smo iza sebe 
ostavili ravnice i našli se okruženi strmim liticama sa jedne, a 
bagremovom šumomom sa druge strane puta.

Izlet na pedalama odveo nas je do Sitnice, pa preko 
Vranjskih njiva do pete, ujedno i posljednje rijeke Zete. 

Time smo završili još jednu pustolovinu na dva točka, a 
utisak koji su ostavili krajevi kroz koje smo prošli bio je neu-
poredivo veći od količine uloženog napora i znoja. Timski rad, 
podrška, dobra organizacija, a prije svega jedinstvena prilika 
za druženje, pružili su nam još jedno predivno iskustvo.

Vežesnik

U našoj sekciji ima mjesta i za kombinaciju biciklističkih 
i planinskih tura. Na ovaj način istražujemo okolinu koja nam 
je nadohvat ruke, a da toga nijesmo ni svjesni: upoznajemo 
dušu našeg grada, učimo o reljefu, znojimo se uzbrdo, a onda 
budemo nagrađeni spustom. Ovo govori mnogo više od 
samog okretanja pedala. Biciklima prolazimo ponovo pored 
veličanstvene Duklje, sve do Gornjih Rogama, gdje bicikli 
ostaju parkirani, a mi nastavljamo planinaranje sve do cilja.

Na vrhu Vežesnik, sa 620 metara nadmorske visine, uži-
vamo u pogledu na grad koji se široko pruža na podlozi sa 
oštrim kamenjem i zelenim oazama, dok nas blagi povjetarac 
miluje po licu, na svega nekoliko kilometara od grada.

Bijeg na snijeg

Svoje aktivnosti organizujemo u saradnji sa vremenskim 
uslovima, pa se tokom hladnih zimskih dana naizgled napravi 
pauza, ali i tada član-ovi/-ice Biciklističke sekcije nađu vremena 
da održe svoju kondiciju i pokažu svoje umijeće na snijegu. 
Ljubitelji ekstremnijih zimskih sportova su sa profesorom Mi-
roslavom Radulovićem uživali usavršavajući vještine alpskog 
skijanja na padinama Bjelasice, dok su oni koji vole one manje 
ekstremne sportove proveli dan za pamćenje sa profesorkom 
Gordanom Trebješanin, na skijalištu u Kolašinu.

Čas na Bjelasici ostvaren je u korelaciju predmeta, to su 
Umjetnost i vizuelna komunikacija i Fizičko vaspitanje. Uče-
nic-i/-e su se kroz različite crtačke tehnike i fotografiju izrazili 
u novom, drugačijem ambijentu.

Mateja Maraš, III h
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Ekskurzija A smjene

ITALIJOM I FRANCUSKOM, 
OD MORA DO MORA

„Trošimo“ posljednju godinu našeg školovanja u 
Gimnaziji, koju su svi iščekivali najprije zbog maturske 
ekskurzije. Tog 21. septembra smo u naše ogromne ko-
fere, pored mnoštva nepotrebne odeće, spakovali puno 
očekivanja, možda i po koji strah, jer je ispred nas put 
od nekoliko hiljada kilometara, ali prije svega osmijehe, 
razdraganost i mnogo, mnogo sendviča. 

Prva destinacija na našem putu bio je Rimini, jedno 
od najpopularnijih ljetovališta u Evropi. Čim smo izašli iz 
autobusa, u kojem smo proveli 24 časa, brže bolje smo 
potrčali ka plaži koja oduzima dah. Miris mora, sitan pi-
jesak pod nogama, sunce - sve je to ostavljalo utisak kao 
da ljeto nije završeno. 

Sljedeće odredište na našem putu bila je država čija 
površina iznosi svega 61,2 km2 i koja je u potpunosti okru-
žena teritorijom Italije - San Marino. Uske ulice i predivne 
panorame odlikuju ovu državu koja je, u stvari, jedan mi-
krokosmos na Apeninskom poluostrvu. Najinteresantniji 
događaj u San Marinu bila je nezaboravna dobrodošlica 
koja nas je sačekala odmah nakon što smo napustili au-
tobus. Oko nas su se u jednom trenutku stvorili prodavci 
iz okolnih prodavnica parfema sa crnogorskom zastavom 
koji su, na naše zaprepašćenje, čak i progovorili par riječi 
na našem jeziku i to veoma tečno. 

Zadivljeni ljepotama San Marina, nastavili smo put ka 
jugozapadu Italije i čuvenoj banji Montekatini. U mjestu, 
čiji je zaštitni znak poznati Pinokio, smo se zadržali dvije 
noći i odatle se uputili ka Firenci koja nas je definitivno 
ostavila bez teksta. 

Firenca - grad koji na svakom koraku pruža neku 
novu priču iz bogate italijanske istorije, od firentinske 
katedrale Santa Maria del Fiore, preko gradske većnice 
Palaco Vekio, do Gibertijevih „Vrata raja“. Šetate ulicama 
Firence i prosto ne znate gdje prvo da gledate, a da vam 
ni jedan detalj ne promakne. U jednoj ruci držite sladoled 
(po kojem je Firenca takođe poznata), koji ste kupili po 
„simboličnoj“ cijeni, u drugoj se dopisujete sa mamom 
koja vam non-stop šalje poruke da se pazite džeparoša, 
dok pogledom tražite razrednu da se u nekom slučaju ne 
biste izgubili. Naravno, za umor nema mjesta. 

Sljedeća destinacija na našem putu bila je nevjero-
vatna Piza, evropska kulturna metropola, koja se uzdiže 
nad obalama reke Arno, u toskanskoj regiji Italije. To je 
jedan od najvažnijih i najposjećenijih gradova u Toskani, 
vrlo dobro poznat u svijetu zbog svog autentičnog sim-
bola - krivog tornja. Naravno, da ne zaboravim, tu nastaje 
bezbroj fotografija na kojima držimo krivi toranj rukama, 
leđima, nogama, svako na što drugačiji način. Ne možete 
da odete iz Pize bez ovakve fotografije!

Napuštamo Pizu, sa simboličnim kašnjenjem zbog 
kojeg su se naše razredne malo ljutile, a pogotovo profe-

sorka Delić koja nam je obećala da nas u Podgorici očekuje 
veoma težak pismeni jer, pored toga što kasnimo, ništa ne 
znamo i ne učimo. (P.S. Pismeni nije bio težak). Naravno, 
naš put se nastavlja i poslije dva sata vožnje stižemo u 
dragulj Ligurije, Đenovu, grad koji je smješten između 
planina i mora. Ostaci starih gradskih zidina, koji su pod 
zaštitom UNESCO-a, naročito su mamili naše umorne 
oči. Uzane i isprepletane pješačke ulice osvajaju svojim 
šarmom, u čemu im se pridružuju neobične i lijepe fasa-
de. Kuća Kristofera Kolumba, Piazza de Ferrari, centralni 
gradski trg na kojem se nalaze najznačajnije građevine 
Đenove, Biosfera, staklena kugla koja predstavlja stanište 
raznovrsnih biljaka i životinja predstavljaju simbole ovog 
grada, sunce, more, fudbal sa malim Đenovljanima blizu 
stare luke natjerali su me da po nekoliko puta pomislim: 
La vita e bella. 

Putešestvije se nastavlja veličanstvenom Azurnom 
obalom, gde se Alpi sudaraju sa talasima Sredozemnog 
mora. Englesko šetalište i predivne plaže Nice, šetnja 
Kroazetom i sam Kan, koji nosi auru glamura, prefinjenosti 
i ekskluzivnosti, i Monte Karlo, jedna velika, svetlucava 
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kockarnica, omiljena destinacija džet-seta i mjesto koje 
je samo po sebi san o bogatstvu koje pada sa neba, i 
to azurnog - nad istim takvim morem otvaraju skroz 
drugačiju dimenziju života sa kojim se ne možete sresti 
svaki dan. Kazino u Monte Karlu nismo zaobišli, neko 
je bio srećne ruke, dok su se drugi tješili rečenicom „Ko 
nema u sreće u kocki, ima u ljubavi“. Tada je na red došao 
grad Romea i Julije - Verona. Katanci, papirići sa imenima 
simpatija odmah su obogatili već pune zidove u „Juliji-
noj“ kući. Onima koji možda nisu romantičari, Verona je 
opravdala naziv „Mali Rim“, za ljubitelje književnosti tu 
je bila Danteova kuća u kojoj je proveo dio svog života i 
tu završio „Božanstvenu komediju“. Nažalost, naš put se 
polako bližio kraju i to smo shvatili kada smo stigli u Lido 
di Jesolo. Ispisanih majica, kofera punih utisaka, stigli smo 
u Veneciju koja je krunisala naše putovanje kao i cjeloku-
pno bogatstvo istorije i ljepota Italije. Duždeva palata, Trg 
Svetog Marka, poznati kanali i gondole, kao i crkva Santa 
Maria Della Salute su nas ispratili u stilu slavne i bogate 
Mletačke republike. 

Nakon devet dana provedenih izvan Balkana, stiže-
mo u Trebinje gdje će onu poznatu činjenicu da nema 
ukusnije kuhinje od naše još jednom potvrditi ćevapi u 
vrućoj lepinji.

Posljednji sati naše ekskurzije prošli su uz šalu, muzi-
ku i pjesmu, a zabava se nije prekidala čak ni na brojnim 

pauzama koje smo pravili u toku puta. Atmosfera u au-
tobusu u potpunosti je potisnula iscrpljenost i mi smo, 
puni energije, stigli nazad u Podgoricu, gdje su nas čekale 
naše porodice i prijatelji.

Sve do samog kraja trećeg razreda, govorili smo o eks-
kurziji kao nečemu što se dugo i željno iščekuje. I napokon, 
ona dođe. Znate kako kažu - Sve što je lijepo, kratko traje, 
i ovaj put je bilo tako. Desetak najljepših gimnazijalskih 
dana proleti, a da vam ne pričam o tome kako tek prođe 
četvrta godina. Zato, dragi budući maturant-i/-kinje, ma 
koliko god puta pred tromesječje, u onom haosu pomislite 
da je upisivanje Gimnazije definitivno bila greška – znajte 
da nijeste pogriješili. Možda to nećete shvatiti u drugom 
ili trećem razredu, ali kada se približi kraj, maturska eks-
kurzija, kraj posljednjeg zimskog raspusta, činjenica da se 
jedan predivan dio u vašem životu privodi kraju, iskrica 
nostalgije će se probuditi. Možda se nećete sjećati kako 
se zvao neki most u Riminiju ili neka katedrala u Firenci, 
ali u sjećanju ostaju pjesma, smijeh, anegdote koje se 
obavezno spomenu uz kafu i koje vraćaju bezbrižnost 
koju osjećate tokom maturske ekskurzije. Zato, uživajte u 
najljepšim godinama i trenucima koji dolaze. I obavezno, 
javljajte se mami i čuvajte pasoš!

Milica Dobričanin, IV k
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Ekskurzija B smjene

KAD SE NOĆ PRETVORI U DAN
Vrativši se u mislima na sada već daleki septembar i 

početak nove uzbudljive školske godine, prisjećamo se do-
gađaja koji ćemo zasigurno dugo pamtiti a to je odlazak na 
matursku ekskurziju. U aprilu prethodne godine, učenic-i/-e 
B smjene naše škole odlučili su se za obilazak znamenitosti 
Italije, Francuske i Španije, u nadi da ih očekuju uzbudljivi dani 
o kojima su godinama govorili stariji učenic-i/-e. 

Prvog dana, sada već dalekog 22. septembra 2018. go-
dine, krenuli smo na put ranim jutarnjim časovima. Svi su 
naglašavali ubitačan tempo, ali smo se bez problema navikli 
na žurbu i duga putovanja. Nakon cjelodnevne vožnje au-
tobusom, stižemo u Lido di Jesolo u kojem noćimo i ujutro 
nastavljamo put ka Francuskoj. Dolazak u Monako, sljedećeg 
dana, bio je posebna čar jer grad-država nikoga ne ostavlja 
ravnodušnim. Zahvaljujući našim sveznajućim vodičima, 
dobili smo mnoge informacije o ovom mjestu a potom smo 
se i uvjerili da je Monte Karlo pravi raj na zemlji. Međutim, ono 
o čemu smo svi razmišljali je dolazak na našu glavnu stanicu 
- Ljoret de Mar. Prije dolaska u ovo malo mjesto nadomak 
Barselone, u Figuerasu smo posjetili muzej velikog umjetni-
ka/-ca Salvadora Dalija. Dalijev muzej je oduševio i dobre 
poznavaoce umjetnosti, ali i one ne tako zainteresovane, koji 
su laički, ali i sa divljenjem, posmatrali svaku skulpturu, sliku, 
instalaciju... Nakon Figuerasa, na nepuna dva sata vožnje, čekao 
nas je čuveni Ljoret de Mar. Poprilično umorni od putovanja, 
dobili smo slobodno popodne za odmor i rekreaciju. Svi smo 
odmah pohitali ka plaži i plažnim barovima, gdje su nas ljudi 
dočekali kao da smo njihovi. Ovdje je 180 maturanata provelo 
četiri puna dana. Gradić nikoga nije ostavio ravnodušnim 
svojim dnevnim, ali i noćnim životom.

Sljedeća dva dana vrata nam je otvorila magična Barse-
lona. Posjetili smo stadion Barselone Kamp Nou, Akvarijum 
Barselona i upoznali se sa brojnim znamenitostima grada. 
Slobodnog vremena je, činilo se, bilo dosta, ali na kraju nedo-

voljno - svi smo poželjeli da zauvijek ostanemo u Barseloni. 
Svake večeri nam je dobar provod omogućila diskoteka Tropiks 
u kojoj smo imali priliku da upoznamo maturante iz drugih 
podgoričkih srednjih škola, kao i maturante iz država bivše 
Jugoslavije, koji su takođe obilazili Španiju. Nakon četiri pre-
divna dana ispunjena zabavom i lijepim provodom, nerado 
napuštamo Španiju i odlazimo na put koji nas vodi ka Azur-
noj obali. Posjetili smo Kan i Nicu i vidjeli gdje se to održava 
čuveni Kanski filmski festival. Šetali smo glavnim gradskim 
šetalištem u Nici, gledali kako sunce zalazi i ponavljali kako 
je ovo neponovljiv, nenadmašan momenat.

Azurna obala nas je ostavila bez riječi, ali smo je sa žalje-
njem morali napustiti i krenuti ka prenoćištu koje nas je čekalo 
u italijanskom gradu San Remo. Ujutru smo krenuli ka Veroni, 
gradu u kojem smo kao pravi Italijani jeli picu, pijuckali vino i 
shvatili koliko je, zapravo, život lijep. Posjetili smo Julijinu kuću, 
zamišljali sa kim bismo proveli vječnost i papiriće s imenom 
zamišljene osobe lijepili na zid blizu njene kuće. Mislili smo da 
je Verona vrhunac romantike, dok nijesmo stigli u Veneciju. 
Vožnja gondolom, šetnja Trgom Svetog Marka, prelaženje 
mostića i uživanje u italijanskom gellato-u, posljednji su dje-
lovi slagalice kojom upotpunjavamo putovanje. Na kraju 
smo posjetili šoping centar Palmanova i nakon toga krenuli 
prema Crnoj Gori. 

Djelovalo je kao da smo se probudili na crnogorskoj gra-
nici iako smo svi sa ćebadima na sebi na slovenačkoj granici 
pjevali: „Niđe nebo nije plavo kao iznad Crne Gore”.

Kraj ekskurzije je ujedno i povratak u realnost: školske 
obaveze i učenje, ali ono najbitnije se nastavlja – druženje. 
Ekskurzija nas je ostavila bez daha, pokazala nam nove kulture 
i načine življenja, nove ljepote kojima ćemo se, nadamo se, 
ubrzo ponovo vratiti.

                                Jelena Radulović, IV h
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Memorandumi o saradnji

MEDIJSKO OPISMENJAVANJE

Dvadesetog decembra 2018. godine, potpisan je Me-
morandum o saradnji između Ministarstva kulture Crne Gore, 
časopisa Komun@ i Gimnazije „Slobodan Škerović“. Memoran-
dum su potpisali Željko Rutović, generalni direktor Direktorata 
za medije, Amer Ramusović direktor časopisa KOMUN@ i Zoja 
Bojanić-Lalović, direktorka Gimnazije „Slobodan Škerović“.

Memorandumom o saradnji predviđeno je uspostavljanje 
saradnje u oblasti zaštite i njegovanja kulturne baštine, zatim 
realizacija zajedničkih projekata, publikovanje tematskih 
brojeva časopisa „Komun@“, organizovanje seminara, radio-
nica, ljetnih škola itd. Predviđeno je i promovisanje medijske 
pismenosti kod mlade generacije, pa će biti sprovedeno niz 
projekata iz te oblasti. 

Posljednjeg dana januara 2019. godine u Biblioteci Gi-
mnazije „ „Slobodan Škerović“”, direktorka Zoja Bojanić-Lalović i 
glavni i odgovorni urednik međunarodnog naučnog časopisa 
za istraživanje medija i društva „Medijski dijalozi“ dr Mimo 
Drašković potpisali su Memorandum o saradnji. Tom prilikom 

upriličen je razgovor sa učenic-ima/-ama i profesor-ima/-kama 
Gimnazije o značaju medijske pismenosti u savremenom 
društvu. U zanimljivoj razmjeni iskustava o odnosima prema 
medijima učestvovao je i dr Mirko Jakovljević, komunikolog, 
saradnik časopisa „Medijski dijalozi“. 

Redakciju „Medijskih dijaloga” čine istaknuti stručnjaci iz 
Crne Gore i inostranstva i to je ujedno prvi i jedini časopis u 
Crnoj Gori koji izučava medijske fenomene, pojave i procese 
na naučnom nivou. Memorandum o saradnji potpisan je radi 
dalje afirmacije medijske pismenosti u našem obrazovnom 
sistemu, a s obzirom na to da se časopis bavi istraživanjem 
medija uopšte i mogućnostima primjene savremenih razvoj-
nih medijskih tendencija u Crnoj Gori, kroz ovu saradnju će se 
podići nivo kulturne i medijske svijesti učeni-ka/-ca Gimna-
zije, naročito onih koji izučavaju izborni predmet Medijska 
pismenost.

U toku pripreme za štampu, preuzeto sa FB stranice Škole
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